



လူ့အခွင့်အရေးကာကွယ် မြှင့်တင်သူများ အဖွဲ့ဝင် (၃) ဦးအား နအဖအာဏာပိုင်တို့မှ ဖမ်းဆီးခဲ့

ဩဂုတ်လ (၁၁) ရက်။
ရန်ကုန်အခြေစိုက် လူ့အခွင့်အရေး
ကာကွယ်မြှင့်တင်သူများအဖွဲ့ (HRDP)
မှ ဦးမြင့်အေးအပါအဝင် အဖမ်းခံရသူ
ပေါင်း (၃၀) ခန့်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိ
ရသည်။
ရန်ကုန်တိုင်း ဒုတိယကြီး ဦးကျော်
စိန်၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်မှူး၊ အပါအဝင်
ရဲအဖွဲ့ဝင် (၁၀) ဦးခန့်နှင့် ရပ်ကွက်ဥက္ကဋ္ဌ
(၂) ဦးတို့က ညနေဘက်တွင် ကြည့်မြင်
တိုင်မြို့နယ်၊ မန်ကျည်းတောင်ရပ်ကွက်ရှိ
ဦးမြင့်အေးနေအိမ်သို့ ဝင်ရောက်ရှာဖွေ
နေစဉ် (HRDP) အဖွဲ့ဝင် တဦးဖြစ်သူ
ကိုမောင်မောင်လေးက အိမ်အိမ်သို့ရောက်
ရှိသွား၍ ၎င်းအားလည်း ပြန်ခွင့်ပေးပေးသ
ဖြင့် ရှာဖွေနေထွက်နေသည့်တို့ကို ထိုင်
ကြည့်နေခဲ့ကြောင်း ပြောသည်။
(HRDP) အဖွဲ့ဝင် ကိုမောင်မောင်
လေးက “ရှာဖွေပြီးတဲ့အခါမှာ သူတို့အိမ်
ထားတဲ့ပစ္စည်းတွေကို လက်မှတ်ထိုးခိုင်း
တယ်။ နောက်တခါ ရဲမှူးကြီးကစပြီး သူ
တို့ပါလာတဲ့အခါမှာလည်း အိမ်ရှင်ကို ရှာ
ခိုင်းတယ်။ အိမ်ရှင်စိတ်အနှောင့်အယှက်
ဖြစ်စေမယ့် တစ်စုံတစ်ခုအပြုအမူမရှိဘူး။
နောက် ရှာဖွေစဉ် ငွေကြေးနဲ့ တခြားအ
ဖိုးတန်ပစ္စည်းပျောက်ပျက်နေပေမယ့်ကြောင်း
တို့ ဦးမြင့်အေးရဲ့ဇနီး ဒေါ်လှလှဝင်းကို
လက်မှတ်ထိုးခိုင်းတယ်” ဟု ပြောသည်။
တနင်္ဂနွေနေ့ရက်အစောပိုင်းမှာ အမျိုး
သားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (အနီအယ်လ်ဒီ)
ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ရွှေထံသို့ လိပ်စာပတ်ထား
သည့်စာ၊ စာရွက်စာတမ်းအချို့၊ ၁၉၇၆
ခုနှစ်က အစိုးရအဓိကရုဏ်းနှင့်ပတ် သက်
သည့်စာအုပ်၊ (HRDP) အဖွဲ့၏ နာဂစ်ကူ
ညီရေးသောဂ်ရက်ချက် အချက်အလက်
များ၊ နာဂစ်ဒုက္ခသည်များကိုယ်တိုင် အကူ
အညီတောင်းခံထားသောစာများကို ရှာ
ဖွေပုံနှင့် သိမ်းယူသွားကြောင်းသိရသည်။
ဦးမြင့်အေးသည် ယခင်က အမျိုး
သားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ ကြည့်မြင်တိုင်
မြို့နယ်ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်ခဲ့ပြီး ယခုလည်း ၎င်း၏
နေအိမ်အား အနီအယ်လ်ဒီခန့် အငှား
ထားကြောင်းလည်း သိရသည်။
ဦးမြင့်အေးသည် ယခုနှစ် မတ်လ

စာမျက်နှာ (၁၂)၊ ကော်လံ (၄) သို့....

လူထုခေါင်းဆောင်နှင့် ဥပဒေအကျိုးဆောင်တို့ တွေ့ဆုံခွင့်ရစဉ် နအဖစစ်အစိုးရ၏ ကန့်သတ်ပိတ်ပင်မိန့်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးမှုများရှိခဲ့

(၈) လေးလုံးအရေးတော်ပုံကြီး၏ နှစ်
(၂၀) ပြည့်သောနေ့တွင် လူထုခေါင်းဆောင်
ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား သူမ၏ပိတ်ပင်
ဥပဒေအကျိုးဆောင်တဦးနှင့် တွေ့ဆုံခွင့်ပေး
ခဲ့ရာတွင် သူမအား ဆက်လက်ဖမ်းဆီးထား
ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်းသိရ
သည်။
ဤသို့တွေ့ဆုံခွင့်ရခြင်းသည် လူ့အခွင့်
အရေးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာတောမတ်စ်
အိုဟေးကွင်တန်နား လာရောက်ခဲ့သော မြန်
မာပြည်တွင်းခရီးစဉ်နှင့် ပတ်သက်မှုရှိခြင်း၊
မရှိခြင်းကိုလည်းကောင်း၊ အသေးစိတ်ဆွေး
နွေးချက်များကိုလည်းကောင်း မိမိတို့ မသိပါ
ကြောင်း အဖွဲ့ချုပ်၏ပြောခွင့်ရသူ ဦးညွှန်
ဝင်းကပြောဆိုခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍လည်း “ကျနော်တို့သိ
တာကတော့ ဒီလိုတွေ့ဆုံခွင့်ဆိုတာ နဂိုက
တည်းက ရရှိခဲ့ဖူးတဲ့အခွင့်အရေးပဲ။ တကြိမ်
တခါမှ မရဘူးဘူး။ အခုရလာတယ်။ ဒါ
အတွက်တော့ ကျနော်တို့ဝမ်းသာပါတယ်။ သို့
သော် ဒါဟာ နဂိုကတည်းက ရရှိပြီးသား



Photo: AFP

လူထုခေါင်းဆောင်ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်
အခွင့်အရေးပဲလို့ပဲ ပြောချင်ပါတယ်” ဟု
ပြောသည်။
ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား အကျယ်
ချုပ်ဖြင့်ဖမ်းဆီးထားမှုကို တရားရုံး၌ အယူ
ဝင်နိုင်ရန် ရှေ့နေဦးကြည်ဝင်းသည် ဒေါ်
အောင်ဆန်းစုကြည်ထံမှ ကိုယ်စားလှယ်လွှာ
ရယူနိုင်သော်လည်း တရားရုံးတက်ရန်အ

တွက်မှ အာဏာပိုင်များထံမှ တားဆီးမိန့်
လည်းလိုအပ်သေးကြောင်း အဖွဲ့ချုပ်၏ ဥပ
ဒေရေးရာအကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်ဆန်း
ကပြောသည်။
ဦးအောင်ဆန်းက “အာဏာပိုင်အဖွဲ့
ကထုတ်တဲ့ တားဆီးမိန့်အပေါ်မှာ ကျနော်
တို့က အပေါ်တက်ရမှာ။ စီမံခန့်ခွဲမှုအာဏာ
နဲ့ တားဆီးထားတဲ့အမိန့်ဟာ တရားမျှတမှု
မရှိပါဘူးဆိုတာ တရားရုံးချုပ်ကို တက်ပြော
ဖို့လိုတယ်။ လူအများနားလည်ထားတာက
တော့ မေ (၃၀) ကနေ ဒေါ်စုကို တောက်
လျှောက်ဖမ်းထားတယ်။ မေ ၂၀၀၈ မှာ
(၅) နှစ်ကျော်ပြီဆိုပြီး အဲဒီပြဿနာပေါ်တာ
ပဲပဲပဲ။ ဒါကတော့ သူတို့ဘက်က တရားဝင်
ပွင့်လင်းမှုမရှိတဲ့အတွက်ဖြစ်နေတာ” ဟု
ပြောဆိုခဲ့သည်။
၂၀၀၃ ခုနှစ်၊ မေလ (၃၀) ရက်တွင်
မြစ်ပွားခွဲသော ဒီပဲလင်းအရေးအခင်း ဖြစ်
ပွားခဲ့ပြီးနောက် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား
နိုင်ငံတော်အား နှောင့်ယှက်ဖျက်ဆီးလို့သူများ
ဘေးအန္တရာယ်မှ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်

သည့်ဥပဒေပုဒ်မ (၁၀-၁) ဖြင့် နေအိမ်၌
ထိန်းသိမ်းထားခြင်းဖြစ်သည်။
ဤသည်မှာ ဒီပဲလင်းအရေးအခင်းဖြစ်
ပွားခဲ့ပြီးနောက် အထိန်းသိမ်းခံနေခဲ့ရသော
ငါးနှစ်တာကာလအတွင်း ပထမဦးဆုံး အမျိုး
သားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (အဖွဲ့ချုပ်) မှ
ဥပဒေပညာရှင်နှင့် တွေ့ဆုံရခြင်းဖြစ်သည်။
အဖွဲ့ချုပ်၏ပြောခွင့်ရ ဦးညွှန်ဝင်းက
“ကန့်သတ်မိန့်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဥပဒေ
ဆိုင်ရာဆွေးနွေးကြတယ်လို့သိရပါတယ်။
ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အပေါ်မှာ တားဆီး
မိန့်နဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့ ဒီလို ရှေ့နေနဲ့တိုင်
ပင်ခွင့်က ပထမဆုံးအကြိမ်ပဲလို့ သိရပါတယ်။
ဥပဒေပညာရှင်တွေနဲ့တွေ့တာကတော့ ၂၀၀၄
ခုနှစ်လောက်မှာ မှီခိုဖူးတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ပုဂ္ဂိုလ်
တွေနဲ့တွေ့တာ ကျနော်တို့နဲ့တွေ့တာက
၂၀၀၇ ခုနှစ်လောက်မှာ တွေ့ဆုံခွင့်ရတာပါ။
ဆရာဝန်နဲ့ ကျနော်တို့အသံလောက ၂၀၀၈
ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလမှာ နောက်ဆုံးတွေ့တာလို့
မှတ်မိပါတယ်” ဟု ပြောဆိုခဲ့သည်။
❖

ပဋိညာဉ်စာတမ်းပါ အချက်များအား အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက လိုက်နာဆောင်ရွက်စေရန်အတွက် အာဆီယံတွင် တာဝန်ရှိကြောင်း အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ သတိပေးပြောကြား



Photo: REUTERS

အာဆီယံပဋိညာဉ်စာတမ်းအား လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည့်မြန်မာနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဦးညွှန်ဝင်း
ဩဂုတ် (၅) ရက်။
စစ်အုပ်စုအုပ်ချုပ်သော မြန်မာနိုင်ငံ
အပါအဝင် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများ အ
သင်း (အာဆီယံ) သည် ဇူလိုင်လ (၂၁)
ရက်နေ့က ပဋိညာဉ်စာတမ်းအတည်ပြုလွှာကို
လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြခြင်းအပေါ်တွင် အမျိုး
သားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်က ကြိုဆိုလိုက်ပြီး
ကောင်းမွန်သင့်တော်သောအချက်များကို လိုက်
နာရန်လိုအပ်ကြောင်း ကြေညာချက်တစောင်
ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

ကိုယ်စားလှယ်တွေရှိတယ်။ ဒါကို ကျနော်တို့
အေးချမ်းသာယာရေးအဖွဲ့ကလည်း အသိ
အမှတ်ပြုထားတယ်။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒေါ်
လှပေးခြင်းမရှိတဲ့အတွက်သာ အခုလို နအဖ
က လက်မှတ်ရေးထိုးဖို့ သောင့်ရက်ခဲ့တာ
ဖြစ်တယ်။ အဲဒီတော့ ဒီအာဆီယံချာတာနဲ့
ပတ်သက်ပြီး ချာတာပေါက်စွဲများ ထိရောက်
အောင်မြင်ဖို့အတွက်ကို အာဆီယံမှာ လုံးဝ
တာဝန်ရှိပါတယ်လို့ ကျနော်တို့ ဒီနေ့ ကြေ
ညာချက်ထုတ်ပါတယ်” ဟု အဖွဲ့ချုပ်၏ ပြော
ခွင့်ရသူ ဦးညွှန်ဝင်းကပြောသည်။
အာဆီယံပဋိညာဉ်စာတမ်းအား အာဆီ
ယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက နိုင်ငံအလိုက် သက်
ဆိုင်ရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
များ၏ထောက်ခံချက်ဖြင့် အစိုးရများက အ
သီးသီးလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။
မြန်မာပြည်တွင်မူ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်
စားလှယ်များရှိသော်လည်း စစ်အုပ်စုက လွှတ်
တော်ဒေါ်လှပေးပုံပုံပဲ ၎င်းတို့စိတ်တိုင်းကျ
လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။
❖

မင်းသိုးကို မှီခို၏ ဝမ်းမြို့ အယ်ဒီတာ့အဖွဲ့

ရှစ်လေးလုံးအနှစ်နှစ်ဆယ်ခရီးစဉ်အတွင်း ယူသင့်သောသင်ခန်းစာတခု

မြန်မာတိုင်းသူပြည်သားမှန်လျှင် မမေ့အပ်သော မြန်မာ့သမိုင်းဝင်နေ့များ၌ ဩဂုတ်လ (၈) ရက်နေ့လည်း အပါအဝင်ဖြစ်သည်။ ယနေ့တွင် စစ်အာဏာရှင် လက်အောက်မှ ရှုန်းထွက်ရန်ကြိုးပမ်းလာခဲ့သော လွတ်လပ်ရေးတိုက်ပွဲစဉ်ခရီး အနှစ် (၂၀) အတွင်း မိမိတို့ဘက်မှပေးဆောင် ကြိုးပမ်းခဲ့မှုမှန်သမျှ၏ အောင်မြင်မှု ဆုံးရှုံးမှုတို့အား ပြန်လည်၍ အနီးစပ်ရန် အရေးပေါ်လိုအပ်နေချိန်လည်းဖြစ်သည်။ ဆင်ခြေဆင်လက်များပြီး သပ်လျှိုမြို့ခွဲရာတွင် ပါးနပ်ကျွမ်းကျင်သော ဗြိတိသျှ လက်အောက်မှလည်းကောင်း၊ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်မှုတွင် ကမ်းကုန်နေသော ဖက်ဆစ်ဂျာနယ်လက်အောက်မှလည်းကောင်း အမိမြန်မာပြည်လွတ်လပ်ရန် ကိုယ် ကျိုးစွန့်အနစ်နာခံကာပေးဆောင်သွားသော မျိုးချစ်တော်လှန်ရေးသမားများ၏ တော်လှန်စိတ်ဓာတ်အမွေသည် မြန်မာ့သမိုင်း၊ မြန်မာတိုင်းသူပြည်သားများတွင် ထင်ကျန်ရစ်ခဲ့လျှင် အဘယ်မျှ ဂုဏ်သိက္ခာရှိလိုက်မည်တိုင်းပြည် ဖြစ်လိုက်လိမ့်မည် နည်း။

အနှစ်နှစ်ဆယ်ကာလအတွင်း အလုပ်နိုင်ဆုံးဆို၍ (၉၀) ပြည့်နှစ်ရွေးကောက် ပွဲတခုသာလျှင်ရှိခဲ့ခြင်းနှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပအတိုက်အခံများသည် အဆင့်တိုင်းမှာ တိုက်ဖျက်သွားမည်ဟု မည်မျှကြီးကြော်အော်ဟစ်နေစေကာမူ စစ်အုပ်စု၏ အာဏာတည်မြဲရေးစီမံချက်သည်သာ တစထက်တစ ရုပ်လုံးပေါ် အသက်ဝင်လာ သည်ကိုလည်း တွေ့မြင်နေရသည်ဖြစ်သည်။

ယခုကဲ့သို့သော အခြေအနေမျိုးတွင် ဖောင်းပွနေသော “အဖွဲ့ချုပ်” များနှင့် “တပ်မော်ဒရန်” များအားလုံး မျိုးချစ်စိတ်၊ နိုင်ငံချစ်စိတ်ကို အလေးထားရွေးတန်း တင်ကာ အလံတိုင်တခုတည်းအောက်တွင် ညီညီညွတ်ညွတ်နှင့် မားမားမတ်မတ် ရပ်တည်လာစေရေးသည် မြန်မာ့သမိုင်းက ထုတ်ပေးဆုံးရှုံးခဲ့သည့်အဖြစ်ပေါ်လွင် လျက်ရှိလာသည်။ “တယောက်အားနှင့်ယူသော်မရ၊ တသောင်းအားနှင့်ယူသော် ရ၏” ဟူသောစကားနှင့်အညီ ကြိုးပမ်းနေသော တော်လှန်ရေးအင်အားစုများ၊ တော်လှန်ရေးစိတ်ဓာတ်များကို စုစည်းယူမှသာလျှင် ဘုံရန်သူစစ်အာဏာရှင်ကို တော်လှန်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့သမိုင်းစာမျက်နှာများတွင် အင်အားစုအောက်ကျရောက်ခဲ့ရသည့် အရှုံးသမိုင်းမှစ၍ ယနေ့အထိ သမိုင်းအဆက်ဆက်အား သုံးသပ်လေ့လာသူများ ၏မှတ်ချက်တွင် “မျိုးချစ်စိတ်ရှိသော်လည်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုအားနည်းခြင်း ကြောင့်” ဟူသော ခေါင်းစဉ်အောက်တွင်သာ မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးမှုကို တွေ့မြင်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

ယနေ့ စစ်အာဏာရှင်၏လက်၌ အာဏာရှိသည်။ ငွေရှိသည်။ လက်နက်ရှိ သည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံရေး၊ စစ်ရေးကျွမ်းကျင်သည့်ဦးဆောင်များကို ငှားရမ်း အသုံးချခြင်းအားဖြင့် ဆင်ခြေဆင်လက်များပြီး သျှပ်လျှိုမြို့ခွဲရာတွင် ပါးနပ်ကျွမ်း ကျင် သောဗြိတိသျှသို့ အပျော့ခွဲနည်းစနစ်များသည်လည်းကောင်း၊ ရက်စက် ကြမ်းကြုတ်မှုထက်ကမ်းကုန်နေသော ဖက်ဆစ်ဂျာနယ်သို့လည်းကောင်း နည်းမျိုးစုံ သုံး၍တိုင်းပြည်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို လက်ဝါးကြီးအုပ်ထားနိုင်ကြသည်။

အတိုက်အခံတို့ဘက်တွင်ရှိသော တခုတည်းသောအရာမှာ လက်ဆုပ်လက် ကိုင်မပြုနိုင်သော “မျိုးချစ်စိတ်” သာဖြစ်ပြီး “အလိုအပ်ဆုံးအရာမှာ” “စည်းလုံး ညီညွတ်မှု” ဖြစ်ကြောင်း တော်လှန်ရေးအင်အားစုများက မဖြစ်မနေလက်ခံကျင့် သုံးသင့်နေချိန်လည်းဖြစ်သည်။

“အကွပ်မရှိသည့်ကြမ်း” ပမာ ဖရိုဖရဲဖြစ်နေသည့်နိုင်ငံရေးအင်အားစုများ ယခုထက်ပို၍ ပရမ်းပတာဖြစ်လာပါက အစပျောက်သွားနိုင်ချေ များနေချိန်တွင် (အနည်းဆုံး မိမိ (သို့မဟုတ်) မိမိအဖွဲ့အစည်းများရပ်တည်ရေးအတွက်ပင်ဖြစ်စေ) အတိုက်အခံအင်အားစုအတွင်းရှိသင့်လိုက်သော သွေးစည်းညီညွတ်ရေးကို အလေးအနက်ထားကြပါရန် (၈) လေးလုံး အနှစ် (၂၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ် အဖြစ် တိုက်တွန်းလိုက်ရပေသည်။ ❖

နအဖ စစ်အုပ်စုလက်ထက်တွင် နိုင်ငံ့အရေးလှုပ်ရှားသူများအား ဥပဒေပုဒ်မအမျိုးမျိုးပြောင်းလဲကာ စွဲချက်တင်ခြင်းများရှိလာ

ဩဂုတ် (၁၃) ရက်။
၂၀၀၇ မျိုးဆက်ကျောင်းသားများ၊ လူ့အခွင့်အရေး ကာကွယ်မြှင့်တင်သူများ တွန့်ယက်နှင့် အဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင်လူငယ် စုစု ပေါင်း (၇) ဦးအား အင်းစိန်ထောင်ဝန်း အတွင်းရှိ အနောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးတွင် များဖြင့် ထပ်မံတရားစွဲဆိုလိုက်သည်။

ကျောင်းသားခေါင်းဆောင် စည်သူ မောင်၊ ကြည်ဖြူမောင် (မြောက်ပိုင်းရုံးချုပ်)၊ ကိုဇော်လင်းအောင်၊ လူ့အခွင့်အရေးကာကွယ် ရေးမြှင့်တင်သူများကွန်ယက်မှ ကိုမျိုးသန့် (ဂျွန်နော်သာ-လှိုင်မြို့နယ်)၊ အမျိုးသား ဒီမို ကရေစီအဖွဲ့ချုပ်အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသော ကိုရဲမင်းဦး၊ ကိုရဲမြတ်တီနှင့် ကိုသိန်းမေ (ဖျာပုံမြို့နယ်) တို့အား ယခင်ကစွဲဆိုထား သော နိုင်ငံ့ခေါင်းဆောင်များကို အကြည်ညို ပျက်စေမှု ပုဒ်မ ၁၂၄ (က) ကို ဖျက်သိမ်း ပြီးနောက် ယခုအခါ ဆူပူမှုဖြစ်ပွားရန်လို့ ဆော်မှု ပုဒ်မ ၅၅၅ (ခ) နှင့်အတူ ပုဒ်မ ၁၄၂၊ ၁၄၅၊ ၁၄၇ နှင့် ၂၉၅ (က) တို့ဖြင့်

ပြောင်းလဲစွဲဆိုလိုက်သည်။ အနောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးတွင် အွန် လိုင်းဘလော့ဂါ ကိုနေဘွန်းလတ်အားလည်း (၃) ကြိမ်မြောက်ရုံးထုတ်စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုနေ ဘွန်းလတ်အား စွဲဆိုထားသည့်ပုဒ်မများမှာ ဝိဒိယီအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၂ (ခ)၊ အီလက် ထရောနစ်ဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)၊ ၃၈ တို့ အပြင် ၅၅၅ (ခ) တို့ဖြင့် စွဲဆိုထားကြောင်း လည်းသိရသည်။

ရုံးထုတ်ချိန်တွင် လွတ်လပ်စွာ တရားမျှ တသောစီရင်မှုအတွက် လူတိုင်းလာရောက် ကြားနာခွင့်ပြုရမည်ဖြစ်သော်လည်း မိသားစု ဝင်များပင်လျှင် လွတ်လပ်စွာကြားနာခွင့်မရှိ ကြောင်းနှင့် မှတ်ပုံတင် အိမ်ထောင်စုစာရင်း ပြရန်စစ်ဆေးခြင်းဖြင့် နှောင့်ယှက်ခံရခြင်း၊ နောက်တွေခွင့်မရတော့ဘူးဟု ခြိမ်းခြောက် ခံရခြင်းတို့ဖြင့် ရင်ဆိုင်နေရကြောင်း ကိုနေ ဘွန်းလတ်၏မိခင် ဒေါ်အေးအေးသန်းက ပြောပြခဲ့သည်။

ယမန်နေ့က နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ အမှုအ ချို့တို့ ရုံးထုတ်စစ်ဆေးခဲ့ရာတွင် အရှေ့ပိုင်း

ခရိုင်တရားရုံး၌လည်း ဘိုကလေးမြို့တွင် ကျောင်းသား တို့ပြည်ပိုင်းနှင့် (၈) ဦးတို့ အားလည်း လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၁၃ (၁)၊ မတရားအသင်းဖွဲ့မှု ၁၇/၁၊ နိုင်ငံ တော်အကြည်ညိုပျက်စေမှု ၅၅၅ (ခ)၊ ပုံနှိပ် အက် ဥပဒေ ၁၇/၂၀ တို့ဖြင့် စွဲဆိုလိုက် ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ထို့အပြင် နိုင်ငံရေးများအား နှစ်လျှောက် လဲချက်ပေးမည့် အကျိုးဆောင်ရွေးနေနှင့် တရားစွဲဆိုခံထားရသူများကိုလည်း ကြိုတင် တွေ့ဆုံခွင့်မပေးဘဲ ကန့်သတ်မှုများရှိနေ ကြောင်း ရှေ့နေဦးခင်မောင်ရှိန်ကပြောသည်။

၎င်းက “အမှုဖြစ်တဲ့အကြောင်းနဲ့ပတ် သက်လို့ တရားမက သူ့အဖွဲ့ဖြစ်တဲ့အကြောင်း အရာတွေကို မသိရဘူး။ ရုံးရောက်မှ စစ်မှ တရားရလို့ စွပ်စွဲချက်အပေါ်မှာမူတည်ပြီးတော့ ခုခံတာတွေရှိခဲ့တယ်။ ရုံးချိန်းအကြိမ်များလာ တော့ ရုပ်လုံးပေါ်လာတယ်။ တရားခံတွေအ နေ့နဲ့ အနီးကပ်လို့တို့ ပြောပြနိုင်လာတယ် လေ။ ပထမကြိမ်တိုင်း အမှုကို မယူရတော့ အခက်အခဲတွေရှိတယ်”ဟု ပြောသည်။ ❖

ရှစ်လေးလုံးနှစ်နှစ်ဆယ်ပြည့်မှ စက်တင်ဘာရွှေ့ပြောင်းတော်လှန်ရေးကာလအထိ လုံခြုံရေးတင်းကျပ်မှုများ ရန်ကုန်မြို့အပါအဝင် မြန်မာပြည်မြို့ကြီးများတွင် ဆက်လက် ရှိနေနိုင်



ဩဂုတ် (၁၅) ရက်။
ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်ထံ ပြည်တွင်းဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့အစည်းများသို့ပြောကြားချက်အရ ရန်ကုန်နှင့် နေပြည်တော်အပါအဝင် မြန်မာပြည်၏ မြို့ကြီး များတွင် လုံခြုံရေးအခြေအနေများ ပိုမိုတိုး မြှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင် သိန်းလင်းက ဗုံးဖောက်ခွဲမည်ဟူသောသတင်း များရရှိထားခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့ သော်လည်း ရန်ကုန်မြို့ခံတို့ကမူ စက်တင် ဘာ သံသယအရေးအခင်း နှစ်ပတ်လည်အ တွက်ပါ လုံခြုံရေးဆက်ယူခြင်းဖြစ်ဟန်တူ ကြောင်းပြောသည်။

(၈) လေးလုံး နှစ်ပတ်လည်မတိုင်မီက ဝတ်စုံပြည့်စစ်နှင့်ရဲများသည် သေနတ်၊ ရာ တာတုတ်များ၊ ဒိုင်းများနှင့် လုံခြုံရေးအပြည့် ယူထားခဲ့ကြပြီး ယခုအခါ လူစဉ်ကားရာ လမ်းဆုံလမ်းခွဲများ၏ ဘုရားပုထိုးပရုတ် များနှင့် တက္ကသိုလ်များ၊ ဘုန်းကြီးကျောင်း များတို့တွင် အရပ်ဝတ်များဖြင့် လုံခြုံရေး အထူးတင်းကျပ်စွာစောင့်ကြည့်ခြင်းခံနေရ သည်။

စက်တင်ဘာအရေးအခင်းအတွင်းက

စုရပ်ဖြစ်ခဲ့ကြသော ရွှေတိဂုံ၊ ကမ္ဘာအေးနှင့် ကျိုက္ကဆံစေတီများတွင်မူ အရပ်ဝတ်များ သာမက ယူနီဖောင်းဝတ် စစ်သားနှင့်ရဲများ လည်းရှိနေကြောင်း သိရသည်။

ဗုံးဖောက်ခွဲမည်ဟူသောသတင်းများကြောင့် လုံခြုံရေးတိုးမြှင့်သည့်ဆိုခြင်းမှာ အစီရင်ခံ လုပ်ကြံဖန်တီးမှုသာဖြစ်ပြီး လူထုလှုပ်ရှား မှုဖြစ်ပေါ်မည်ကိုစိုးရိမ်သောကြောင့် ဖြစ်နိုင် ကြောင်းလည်း ရန်ကုန်မြို့တွင်နေထိုင်သူများ က သုံးသပ်ပြောဆိုနေကြသည်။ ဇူလိုင်လ အတွင်းကလည်း ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက ဗုံးခေါက်ခွဲမည့်သူ (၄) ဦးရောက်ရှိနေပြီး ဖမ်းဆီးခံရနိုင်သူ (သို့မဟုတ်) သတင်းပေး သူအား ဆုငွေ ကျပ် (၂၅) သိန်းပေးမည်ဟု ကြေညာထားခဲ့သော်လည်း နောက်ဆက်တွဲ အနေဖြင့် မည်သည့်သတင်းမှ ထပ်မံထွက် ပေါ်လာခြင်းမရှိခဲ့ပေ။ ❖



စိတ်ဓာတ် မမေ့အပ်

မကျန်းမာသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အား လွတ်ရက်စေသည့်တိုင် ပြန်လွှတ်မပေး၊ ဆေးကုခွင့်လည်းမပေးဘဲထား

ဇူလိုင် (၂၇) ရက်။ ကျောက်တန်းမြို့နယ်မှ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ခေါက်တာသန်းငြိမ်းအား ဆီးကျိတ်နှင့်အညည်းကင်ဆာလက္ခဏာများ တွေ့ရှိနေသော်လည်း စစ်အုပ်စုအာဏာပိုင်တို့က ဆေးကုသခွင့်မပေးကြောင်း ခေါက်တာသန်းငြိမ်း၏ဇနီး ဒေါ်ခင်အေးကပြောသည်။

ခေါက်တာသန်းငြိမ်းသည် ၁၉၉၇ ခုနှစ်က ထောင်ဒဏ် (၇) နှစ်ချမှတ်ခံခဲ့ရသူဖြစ်ပြီး ထောင်ဒဏ်နှစ်စေ့ခဲ့သည်မှာ (၃) နှစ်ခန့်ရှိပြန်ပြန်သော်လည်း ပြန်လွှတ်မပေးဘဲ ပုလဲ ၁၀ (က) နှင့် ဆက်လက်စွဲဆိုဖမ်းဆီးထားခြင်းဖြစ်သည်။ ဆီးကျိတ်နှင့် အညည်းရောဂါဒဏ်ကိုခံစားနေရသောကြောင့် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်းက တိုင်းဆေးရုံတွင် ဆေးစစ်ခဲ့စဉ်က အညည်းကင်ဆာလက္ခဏာများကို တွေ့ခဲ့ရသည့်အတွက် ဆေးကုသမှုအမြန်ဆုံးခံယူရန် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများက ညွှန်ကြားချက်ပေးထားသည့်အတိုင်း အာဏာပိုင်များက ဆေးကုသခွင့်တောင်းဆိုထားသော်လည်း အကြောင်းကြားချက်ပေးဆောင်ကြောင်း ခေါက်တာသန်းငြိမ်းအား ထောင်ဝင်စာသွားရောက်တွေ့သည့် ဒေါ်ခင်အေးကပြောသည်။

ဒေါ်ခင်အေးက “ဆီးကျိတ်ကလည်း အနယ်တွေဘာတွေ ပြန်တွေ့နေတော့ ဆီးဆေးတွေလည်းသောက်နေရတယ်။ ဘယ်သူမှလည်း ပြုလို့မရဘူးဖြစ်နေတယ်။ အညည်းနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့ ကင်ဆာဖြစ်လာနိုင်မယ်ဆိုရင် ဆီးကျိတ်တွေဘာတွေလည်းဖြစ်နိုင်တာပေါ့။ သူက နားလည်နေတဲ့သူဆိုတော့

လည်း သူဘယ်လောက်အထိဖြစ်နိုင် မယ်ဆိုတာ သူတတ်တာပေါ့။ သတိတော့ ထားနေတာပေါ့လေ။ စိတ်ဓာတ်တော့မကျပါဘူး” ဟု ဒီဗီဘီသို့ပြောသည်။

ခေါက်တာသန်းငြိမ်းသည် (၁၀) နှစ်တာ အကျဉ်းကျခံနေရစဉ်အတွင်း ထောင် (၆) ထောင် အပြောင်းခံခဲ့ရသူလည်းဖြစ်သည်။ ၁၉၉၇ မှ ၂၀၀၄ အထိ အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်အတွင်း၌လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၄ စက်တင်ဘာ (၂၀) အထိ သာယာဝတီအကျဉ်းထောင်၌လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၄ စက်တင်ဘာ (၂၆) မှစ၍ ရန်ကင်းသေးရုံကြီး၏ အချုပ်ဆောင်၌လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၄ နိုဝင်ဘာ (၁၁) ရက်တွင် အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်၌ပြန်လည်အိမ်ထောင်စုခွင့်ရပြီးနောက် နိုဝင်ဘာလ (၂၅) ရက်တွင် ပေါင်းတည်အကျဉ်းထောင်စဉ်က (၆) ရက်မှစ၍ယနေ့အထိ ပြည်အကျဉ်းထောင်သို့ ပြောင်းရွှေ့ချထားဆဲခံနေရသူဖြစ်သည်။

ဆေးဝါးကုသမှုပိုက်ပင်ခံထားရသော ယခု နှစ်နှစ်တာကာလအတွင်းတွင် ခေါက်တာသန်းငြိမ်းမှာ ဆီးကျိတ်နှင့်အညည်းကင်ဆာ လက္ခဏာကိုသာမက မျက်စိတိမ်စွဲခြင်းဝေဒနာ၊ အစာအိမ်ရောဂါနှင့် သွေးတိုးရောဂါတို့ကိုလည်း ခံစားနေရကြောင်းနှင့် ဤသို့ ဆေးကုသခွင့်ပိုက်ပင်ခံနေရခြင်းသည် လူ့အခွင့်အရေးအခိုးအဖျက်ဖောက်ဖျက်မှုဖြစ်ကြောင်း ၂၀၀၇ ခုနှစ်ကတည်းက ဇနီးသည် ဒေါ်ခင်အေးက ဒီဗီဘီနှင့်မမပြန်ခန်းနှင့် ပြေကြားခဲ့ပြီးလည်းဖြစ်သည်။ ❖

(၈၈) မျိုးဆက်ကျောင်းသားခေါင်းဆောင်တဦး ထောင်တွင်းတွင်ချော်လဲ၍ ဆေးရုံတင်ထားရ



ကျောက်တော်ထွေး (၈) ကိုဟင်္ဂါ

ဩဂုတ်လ (၁) ရက်။

အင်းစိန်ထောင်တွင်း၌ ဖမ်းဆီးထားရသော (၈၈) မျိုးဆက်အဖွဲ့ဝင် ကျောက်တော်ထွေး (၁) ကိုဟင်္ဂါသည် ချော်လဲသည့်ဒဏ်ချက်ဖြင့် ဆီးခံရပြီးအားသွားသဖြင့် အင်းစိန်ဆေးရုံတွင် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူနေရကြောင်း သိရသည်။

ကျောက်တော်ထွေး၏ မိသားစုဝင်တဦးက “ပထမ (၇) ရက်လောက်ခံနေရပြီး ဓာတ်မှန်ရိုက်ကြည့်တော့မှ ဆီးခံရိုက်အားသွား

တယ်လို့သိရတာ။ အခု အင်းစိန်ဆေးရုံမှာ ထားတာ (၃) ရက်ရှိပြီ။ ခဲဆွဲရမယ်လို့ပြောတယ်” ဟုပြောသည်။ ဆက်လက်၍ ထိုဒဏ်ရာ ကြောင့် ထိုင်ခြင်း၊ မတ်တပ်ရပ်ခြင်းတို့ကို ကြာကြာမလုပ်နိုင်ကြောင်းလည်း ပြောသည်။

ကျောက်တော်ထွေးသည် အင်းစိန်ထောင် တိုက်အမှတ် (၃) တွင် ဖမ်းဆီးခံထားရသော ညီဖြစ်သူ ကိုဇော်နိုင်ထွေးနှင့် စာအဆက်အသွယ်လုပ်ခြင်းအား အာဏာပိုင်များမှဆီသို့သွားခဲ့ပြီး တလတိုက်ပိတ်ခံခဲ့ရသည့် ကိုဇော်နိုင်ထွေး၏အမှုကိုလည်း စစ်ဆေးခြင်းမရှိသေးဘဲ ရုံးထုတ်နေကြောင်း ဇနီးဖြစ်သူ မမိုးမိုးကပြောသည်။

၂၀၀၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လအတွင်းက လောင်စာဆီဈေးနှုန်းများ အဆမတန်တိုးမြှင့်သတ်မှတ်လိုက်ခြင်းကြောင့် မော်တော်ယာဉ်ဈေးနှုန်းများ နှစ်ဆတက်သွားခြင်းအပေါ် (၈၈) မျိုးဆက်ကျောင်းသားများဦးဆောင်၍ လူ (၁၀၀) ခန့်လမ်းလျှောက်ဆန္ဒပြပွဲတရပ်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ထိုလမ်းလျှောက်ဆန္ဒပြပွဲကိုဦးဆောင်ခဲ့၍ အဖမ်းခံခဲ့ရသော (၈၈) မျိုးဆက်ကျောင်းသားများတွင် ကျောက်တော်ထွေးလည်း ပါဝင်ခဲ့သည်။ ❖

ကုလသမဂ္ဂအနေနှင့် မြန်မာ့အရေးဆိုင်ရာများကို ညီလာခံမှဆုံးဖြတ်ခဲ့သည့်အတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ပေးရန် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအဖွဲ့မှ ကြေညာချက်တစောင်ထုတ်ပြန် နအဖစစ်အုပ်စုအားတောင်းဆို

ဇူလိုင် (၂၀) ရက်။

နအဖစစ်အုပ်စု၏ လမ်းပြမြေပုံ (၇) ချက်သည် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီဖော်ဆောင်ရေးအတွက် မဆိုလျော်၊ အရပ်ရပ်အပြင် နအဖ၏ အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာလည်း တရားမဝင်ကြောင်း ပြည်တွင်းမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ကုလသမဂ္ဂသို့အစီအစဉ်ပေးစာအား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအဖွဲ့ (အမ်ပီယူ) က ဇူလိုင်လ (၂၄) ရက်တွင် ကြေညာချက်တစောင်ထုတ်ပြန်ပြီး ထောက်ခံလိုက်သည်။

ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်ထံသို့လိပ်မူတပ်၍ပေးပို့ခဲ့သော ပြည်တွင်းလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏အစီအစဉ်ပေးစာတွင် နအဖ၏လမ်းပြမြေပုံနှင့် အခြေခံဥပဒေကို အသိအမှတ်မပြုကြောင်း၊ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဖြင့် ကြေညာရန်အချိန်ကျပြီဟု တောင်းဆိုထားသည်။

အမ်ပီယူ၏အလုပ်အမှုဆောင် ဦးခွန်းထွန်းက ဤအစီအစဉ်ပေးစာမှ တောင်းဆိုချက်နှင့်ပတ်သက်၍ “မြန်မာပြည်အတွက် အဓိကတောင်းဆိုသည့် တောင်းဆိုချက်တို့ တောင်းဆိုချက်ဖြစ်တယ်။ နောက်ဆုံးက ကုလသမဂ္ဂကနေပြီးတော့ ပြောထားတဲ့ဆုံးဖြတ်ချက်တွေကို မလိုက်မနေရ လိုက်နာရမယ့်ဆုံးဖြတ်ချက်မျိုးကိုချမှတ်ဖို့ တောင်းဆိုထားတာကိုထောက်ခံတယ်” ဟု ပြောသည်။

ကုလသမဂ္ဂသည် အာဏာပိုင်များအားက လိုက်ကာ မြန်မာပြည်သူကို အကာအကွယ်ပေးအနေအထားသို့ တွန်းပို့သည်ကို မလိုလားကြောင်းနှင့် အတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီသည် နအဖအား လမ်းပြမြေပုံစွန့်လွှတ်၍ တိတိကျကျ သတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်ဇယားအတွင်း နိုင်ငံ



နအဖစစ်အုပ်စုမှစိတ်ကြိုက်ပြုလုပ်ခဲ့သည့်ပြည်သူ့ဆန္ဒသဘောထားခံယူပွဲပြင်ပတွင်း

ရေးအမြေပုံတခု စေ့စပ်ဆွေးနွေးယူနိုင်ရန် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၊ တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ချက်ခြင်းဆွေးနွေးရန် မလိုက်နာမနေရ ဆုံးဖြတ်ချက်တခုကို ချမှတ်ပေးရန် ရေးသားထားသည့် ထိုစာကို ပြည်တွင်းမှရေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရခဲ့သော ကိုယ်စားလှယ် (၅) ဦးက ရေးသားခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

အမ်ပီယူ၏ကြေညာချက်တွင် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံကြီး၏ မြန်မာ့အရေးဆိုင်ရာဆုံးဖြတ်ချက်များအတိုင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် ပြည်တွင်းမှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၅) ဦး၏ တိုက်တွန်းချက်တို့အား ထောက်ခံဖော်ပြထားသည်။ ဦးခွန်းထွန်းက “ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံကြီးက ၉၀ ရှေ့ကောက်ပွဲကို အကောင်အထည်ဖော်ပေးဖို့ ဒီနေ့အထိ လေးလေးနက်နက်တိုက်တွန်းခဲ့တယ်။ ဒါပေမယ့် ဘန်ကီမွန်းအပါအဝင် ကုလသမဂ္ဂကိုယ်စားလှယ်များက ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီ

လာခံရဲ့ထုတ်ပြန်ချက်တွေကို ဆန့်ကျင်ပြီး တော့မှ လုပ်နေ၊ ပြောနေတယ်လို့ ခံစားမိတယ်” ဟု ပြောသည်။

ဆက်လက်၍ ကုလသမဂ္ဂတိုက်စားလှယ်များကိုယ်တိုင်က ကုလသမဂ္ဂ၏ အထွေထွေဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့် ဆန့်ကျင်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်းတို့မှေ့လျော့နေသော ကုလသမဂ္ဂ၏ဆုံးဖြတ်ချက်များအား ပြန်ပြီး သတိပေးနေခြင်းဟုမြင်ကြောင်းလည်း ဆက်လက်ပြောသွားခဲ့သည်။

အိတ်ဖွင့်ပေးစာကို ရေးသားလက်မှတ်ထိုးသောကိုယ်စားလှယ်များမှာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးမတ်ဝင်းကျော်မြတ်ကြေ၊ မောင်မောင် (တီးတိန်-၂)၊ ဇိုမိုးအမျိုးသားကျော်စွာရက်) နှင့် ဦးသိန်းဖေ (ကန့်ဘလူ (၁) တာမီပုလွန်) တို့ဖြစ်ပြီး အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ ကိုယ်စားလှယ် (၃) ဦးဖြစ်သော ခေါက်တာမြင့်နိုင် (ကန့်ဘလူ-၂)၊ ဦးညီလှ (ပွဲမြို့) နှင့် ခေါက်တာတင်မင်းထွန်း (ပန်စတန်) တို့ဖြစ်ကြသည်။ ❖

ကုလသမဂ္ဂ၏ မြန်မာ့အရေးဆောင်ရွက်ချက်များအားနည်းနေမှုတို့အပေါ် ပြည်တွင်းရှိနိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားနေသောအဖွဲ့များမှ ကြေညာချက်တစောင်ထုတ်ပြန်

ဇူလိုင် (၃၁) ရက်။

လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံအခြေအနေများ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုလုပ်ရာတွင် ကုလသမဂ္ဂ၏ ပါဝင်မှုအခန်းကဏ္ဍများမှာ အားနည်းနေကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ သံ့ဃာ့တပ်ပေါင်းစုအဖွဲ့ကြီးအပါအဝင် (၈၈) မျိုးဆက်သစ်ကျောင်းသားများအဖွဲ့နှင့် ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာကျောင်းသားသမဂ္ဂအဖွဲ့ချုပ်တို့က အချက် (၆) ချက်ပါ ကြေညာချက်တစောင်ကို ပူးတွဲထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

“မြန်မာနိုင်ငံအရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ကုလသမဂ္ဂမှ ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတိုက်တွန်းချက်” ဟု ခေါင်းစဉ်တပ်ထားသည့် အဖွဲ့သုံးဖွဲ့၏ပူးတွဲထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဇူလိုင်လက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၅) ဦးသည် အတွင်းရေးမှူးချုပ် ဘန်ကီမွန်းထံပေးပို့ခဲ့သည့်စာတွင် ဇင်ဘာဘွဲ့နိုင်ငံမှ သိက္ခာပံ့သည့်ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို ပယ်ချခဲ့သည့်အပြင် မြန်မာပြည်ကစစ်အစိုးရ၏

လူထုဆန္ဒခံယူပွဲရလဒ်ကိုလည်း ပယ်ချပါရန် ကုလသမဂ္ဂအားတိုက်တွန်းထားခြင်းကို ထောက်ခံကြောင်း ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

မစ္စတာဂမ်ဘာရီသည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေသည့်တလျှောက်လုံး စစ်အစိုးရ၏အစီအစဉ်များအတိုင်းသာ လုပ်ဆောင်သွားခဲ့သည့်အပြင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍လည်း မယ်မယ်ရုတ်တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်းနှင့် နောက်ဆုံးခရိုင်စဉ်အပြီး နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းသို့ ရှင်းလင်းပြောကြားရာတွင် လွှမ်းမိုးနေသည့် အချက်များပါရှိခဲ့သည်ဟုလည်း အဆိုပါ ပူးတွဲကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ သံ့ဃာ့တပ်ပေါင်းစုအဖွဲ့၏ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ အရှင်ဩဘာသက ကုလသမဂ္ဂအနေနှင့် မြန်မာ့အရေးဆောင်ရွက်ချက်မှာ ထိထိရောက်ရောက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်လည်းလမ်းများ

ရှိသော်လည်း မလုပ်ဆောင်သည့်အတွက် မဖြစ်ကြောင်း၊ ဇင်ဘာဘွဲ့နိုင်ငံတွင် အစိုးရ၏ရွေးကောက်ပွဲအား တရားမဝင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့သည့်အတိုင်း မြန်မာစစ်အစိုးရ၏ မတရားသည့်ဆန္ဒခံယူပွဲအားလည်း အလားတူကြေညာလျှင်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

(၈၈) မျိုးဆက်သစ်ကျောင်းသားခေါင်းဆောင်တဦးဖြစ်သူ ကိုထွန်းမြင့်အောင်ကလည်း အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးတိုက်တွန်းပေးဆောင်ရွက်ရန် ကုလသမဂ္ဂကြီး စားပေးရန်လိုကြောင်းနှင့် ၁၉၉၀ ခုနှစ်၊ ရွေးကောက်ပွဲတွင်အရွေးချယ်ခံ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏အခန်းကဏ္ဍသည် ယနေ့အထိရှိနေသေးကြောင်း၊ ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များထုတ်ပြန်ထားသည့်သဘောထားများကိုလည်း ဒီမိုကရေစီအင်အားစုများအားလုံးနှင့် တသားတည်းထောက်ခံကြောင်းတို့ကို ပြောကြားသည်။ ❖

(၁)
 ရှစ်လေးလုံး ဒီမိုကရေစီ လူထုအရေး
 တော်ပုံကြီး ဖြစ်ပွားပေါ်ပေါက်ခဲ့ကာ ဒီနှစ်
 ဩဂုတ်လ (၈) ရက်နေ့မှာ နှစ် (၂၀) တင်း
 တင်း ပြည့်သွားပြီ။
 ဒီ နှစ် (၂၀) ပြည့်နေ့မှာ
 နိုင်ငံရေးအခင်းပွားများမှာ
 နိုင်ငံရေးအခင်းပွားများမှာ
 နိုင်ငံရေးတက်ကြွလှုပ်ရှားသူတွေကြား
 မှာ
 လူထုတွေကြားမှာ
 သတင်းစာသမားတွေကြားမှာ
 ရုပ်သံ၊ ရေဒီယို၊ အင်တာနက်စာမျက်
 နှာစတဲ့ မီဒီယာတွေကြားမှာ....

တွေ့ဆုံရုံနဲ့ပဲရသေးပါ။
 ရင်ဆိုင်နေရတဲ့ရန်သူဟာ မဆလ တ
 ပါတီအာဏာရှင်စနစ်လည်းဖြစ်ပြီး စစ်ဗျူ
 ရှာရက်ယန္တရားကို အခိုင်အမာတည်ဆောက်
 ထားတဲ့ စစ်အာဏာရှင်စနစ်လည်းဖြစ်ပါ
 တယ်။ ဒီပွဲဟာ သာမာန်ပွဲတပွဲ မဟုတ်တော့
 သူ။
 ဒီမိုကရေစီနှင့်လူ့အခွင့်အရေးကို အ
 ပြည့်အဝလှပိုင်ဆိုင်ချင်တဲ့ လူမျိုးစုံ မြန်မာ
 ပြည်သူလူထုကြီးကတဖန်၊ စစ်အာဏာ၊ စစ်
 ဗျူရီကရက်ယန္တရားကို အခိုင်အမာတည်
 ဆောက်ထားလို့တဲ့ စစ်အုပ်စုလက်ထဲမှာ
 ကတဖန် ဖြစ်ပွားခဲ့ကြရတဲ့ အာဏာဆိုင်ရာ

ရောက်ခဲ့ကြရတယ်။ ထောင်သောင်းချီပြီး
 လက်နက်ကိုင်တော်လှန်နယ်မြေတွေဆို အိုး
 အိမ်တွေပစ်ပြီး ထွက်ခွာခဲ့ကြရတယ်။
 ကျနော်တို့ ဘာတွေပစ်လိုက်သလဲ။
 မဆလတပါတီအာဏာရှင်စနစ်ကို ဖြုတ်
 ချဖျက်ဆီးပစ်လိုက်နိုင်တယ်။
 ပြည်သူတွေ ညီညွတ်ညွတ်နှင့် အခ
 လိုပဲ လူထုတိုက်ပွဲဆင်နိုင်းရင် အခလိုပဲ အောင်
 ပွဲဆင်နိုင်တယ်ဆိုတဲ့ တိုက်ပွဲလက်တွေက ပေး
 လိုက်တဲ့အသိကို ရရှိခဲ့တယ်။
 နိုင်ငံရေးပါတီများတည်ထောင်ဖွဲ့စည်း
 ခဲ့နှင့် နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုတစ်ခုခုရရှိဖို့
 ဒီမိုကရေစီဝန်းကျင်တခုကို ရရှိခဲ့ပါတယ်။

လူထုရဲ့ရဲရင့်မှုကလေး ဘယ်နေရာမှာ
 မလုံမလောက်ဖြစ်နေခဲ့လို့လဲ။
 ကျနော်အမြင်ကတော့ လူထုဘက်က
 အများကြီးကို လုံလောက်ခဲ့ပါတယ်။
 အဓိကအားနည်းချက်က လူထုဘက်မှာ
 မဟုတ်ပါဘူး။ အဲဒီကာလတိုက်ပွဲအတွင်းက
 ခေါင်းဆောင်စုဘက်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။
 “တပါတီစနစ်ဖျက်ဆီးရေး”
 “ပါတီစုံ စနစ်ကျင့်သုံးရေး”
 “ကြားဖြတ်အစိုးရ ဖွဲ့စည်းရေး”ဆိုတဲ့
 လူထုရဲ့ တစ်ခဲကျော်ကြေးကြော်တောင်းဆိုသံတွေ
 တို့ အဆိုနဲ့ကိုက် ထိထိရောက်ရောက်အကောင်
 အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ဆိုရင်

လောက်လောက်မရှိခဲ့ကြဘူးလို့ ကျနော်သုံး
 သပ်ချင်တယ်။
 ဒါဟာ အဓိကကျသော အကြောင်းက
 ကြောင်းလို့ မှတ်တမ်းဖြစ်တယ်။
 နောက် အရင်ခေတ်ကျတဲ့ အခြား
 အကြောင်းကကြောင်းကတော့ ကျနော်
 တို့ရင်ဆိုင်နေရတဲ့ရန်သူဟာ အလွန်ခေါင်း
 မာ၊ အလွန်ရက်စက်၊ အလွန်ရူးသွပ်တဲ့ စစ်
 အာဏာရှင်ဖြစ်နေတဲ့ကြီး ဖြစ်ပါတယ်။
 ဒါကြောင့် စစ်အုပ်စုဟာ ကျနော်တို့ရဲ့
 ဟာနေတဲ့ကွက်လက်ကနေ အရက်စက် အရမ်း
 ကားဆုံး ပစ်ခတ်ဖို့ခွင့်ပြု စစ်အာဏာသိမ်း
 ခြင်းဖြင့် ကျနော်တို့တိုက်ပွဲကို ယာယီအား
 ဖြင့်တန်ခိုးရပ်သွားအောင် လုပ်ဆောင်သွားနိုင်
 တာဖြစ်ပါတယ်။

စစ်အုပ်စုကို ကြောက်စရာ လုံးလုံးမလို့
 ဘူးဆိုပေမယ့် အရမ်းမဲ့အဆင်မဲ့အဆင်မဲ့တော့
 မသင့်ဘူးဆိုတဲ့အချက်ကို ဒီအချက်က သက်
 သေပြတယ်လို့ သဘောပေါက်ပါတယ်။

(၄)

တိုက်ပွဲရလဒ်တွေကို ကျနော်တို့ဘယ်လို
 တိုးချဲ့ခဲ့နိုင်သလဲ။
 နိုင်ငံရေးပါတီတွေ ပေါ်လာတယ်။
 ၉၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ဆို
 တာ ပေါ်လာတယ်။

ပြည်သူလွှတ်တော်ကိုယ်စားပြုတော်မ
 တီဆိုတာပေါ်လာတယ်။
 မကဒတ ကျောင်းသားတပ်မတော်ဆို
 တာ ပေါ်လာတယ်။

ပြည်တွင်းမှာ၊ နယ်စပ်မှာ၊ နိုင်ငံတကာ
 မှာ အတိုက်အခံအားစုတွေ အင်အားအား
 နှင့်ပေါ်လာတယ်။

နိုင်ငံတကာရဲ့ အာရုံစိုက်မှု စာနာမှု၊
 ထောက်ခံပေးရမှုတွေ ပေါ်လာတယ်။

ရှစ်လေးလုံးအရေးတော်ပုံရဲ့ မပြီးပြတ်
 သေးတဲ့တိုက်ပွဲတွေကို ပွဲဆက်ကြရလိမ့်မယ်
 ဆိုတဲ့သိမ်မွေ့နေတဲ့ပေါ်လာတယ်။

စစ်အာဏာရှင်စနစ်ကို အကုန်အစင်
 မဖျက်ဆီးပစ်နိုင်သေးသရွှံ့ ငွေကိုသာမှသက်
 လို့မရနိုင်တော့တော့မို့ မဖြစ်မနေ စစ်အာ
 ဏာရှင်စနစ်ကို အကုန်အစင်ဖျက်ဆီးပစ်ရ
 မယ်ဆိုတဲ့ နိုင်ငံရေးပိုင်းမြတ်မှုတွေပေါ်လာ
 တယ်။

ဒါတွေဟာ ရှစ်ဆယ်ရှစ်အရေး
 တော်ပုံကြီးရဲ့ရလဒ်တွေကနေ ဆင့်ပွားပေါ်
 ထွန်းလာတဲ့ ရရှိချက်အသစ်တွေဖြစ်တယ်လို့
 ကျနော်မြင်တယ်။

ဒီနေ့ကာလ နိုင်ငံရေးအခြေအနေ (နိုင်
 ငံရေးဒီမို) ဟာ အကျဉ်းလေးပါ။ အတက်
 ပိုင်းလား။

ကျနော်အမြင်အရဆိုရင် ဒီမေးခွန်းက
 မေးဖို့မလိုတဲ့ မေးခွန်းဖြစ်ပါတယ်။
 ရှစ်ဆယ်ရှစ်အရေးတော်ပုံကြီးရဲ့ ရ
 လဒ်တွေကနေ ဆင့်ပွားပေါ်ထွန်းလာတဲ့ ရရှိ
 ချက်အသစ်တွေလည်းရှိနေပြီ။

လူထုတိုက်ပွဲတွေကလည်း မနားတမ်း
 ပေါ်ပေါက်နေတယ်။
 တိုက်ပွဲအတွေ့အကြုံတွေနှင့် ထက်သန်
 နေတဲ့ မျိုးဆက်သစ်တွေလည်း တပျိုးသွား
 တိုင်းမြီးသွားတိုင်း အသစ်အသစ်တွေပေါ်
 ပေါက်နေတဲ့ ဒီနေ့လိုကာလမျိုးမှာ စစ်အုပ်



ဇွန် ၂၀၁၆

**ရှစ် လေး လုံး ရဲ့ မပြီးပြတ် ဖေးဖေး တဲ့ နိုင်ငံရေး တာဝန်တွေကို ဘယ်လို
 ဆက်လက်သိမ်းဆောင်ကြမလဲ။**
**ရှစ် လေး လုံး အရေး တော်ပုံကြီး ကပြဌာန်း ပေးလိုက်တဲ့ ဒီနေ့ကာလ
 ကျနော်တို့အားလုံးရဲ့ လုပ်ငန်း တာဝန်တွေက ဘာတွေလဲ။**
**ဒီတာဝန်တွေကို အဓိကအားဖြင့် ဘယ်တိုက်ပွဲထုဖွဲ့ဖန်တွေနှင့် ဆက်
 လက်တိုက်ပွဲဆင်ကြမလဲ။**

အဆုံးအဖြတ်တိုက်ပွဲကြီး ဖြစ်ပါတယ်။
 ဒါကြောင့်လည်း ဗိုလ်ချုပ်ဦးစီးဦးဆောင်
 တဲ့ စစ်အုပ်စုဟာ
 စစ်အာဏာရှင်တို့ရဲ့ သဘာဝအတိုင်း
 သူ့အာဏာပိုင်လားဟူတဲ့ မီးကုန်ယမ်းကုန်
 ကာကွယ်တယ်။
 ပရိယာယ်မျိုးစုံ နည်းစုံလမ်းစုံသုံးပြီး
 အသည်းအသန် ကာကွယ်ခဲ့တယ်။
 ဒါကြောင့်လည်း ဒီအရေးတော်ပုံကြီး
 အတွင်းမှာ ကျနော်တို့ပြည်သူတွေဘက်က
 အရင်းအနှီးတွေ အများကြီးပေးလိုက်ရတယ်။
 ထောင်ချီပြီး အသက်တွေပေးခဲ့ကြရ
 တယ်။ ထောင်ချီပြီး အကျဉ်းထောင်တွေထဲ

အခြေအနေအရပ်ရပ်က ဆောင်ရွက်
 နိုင်လောက်အောင် လုံလောက်ရမှာဖြစ်သလို
 ခေါင်းဆောင်စုရဲ့တည်တံ့တည်တံ့တည်း တီထွင်
 မှုရှိဖို့၊ ပိုင်းဖြတ်မှုရှိဖို့ ရဲဝံ့တည်ကြည်စွာ
 ဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်းကလည်း အလွန်ကိုပဲ
 အခ ရာကျပါတယ်။
 အဲဒီကာလမှာ
 ကျနော်တို့ရရှိနေတဲ့အခြေအနေတွေ
 ဟာ တစ်ခုတည်းတည်း ပြည့်စုံနေပြီလို့ ပြော
 မယ်ဆိုရင် ပြောနိုင်မယ်ထင်ပါတယ်။
 ဒါပေမယ့် ဒီအခြေအနေတွေကို အဓိ
 အရလှူနိုင်လောက်တဲ့ အဆင်သင့်ဖြစ်မှုမျိုး
 တော့ အဲဒီကာလခေါင်းဆောင်မှုမှာ လုံလုံ

(၂)
 ဒီအရေးတော်ပုံကြီးမှာ ကျနော်တို့ ဘာ

ရှစ်လေးလုံးကပေးလိုက်တဲ့ အောင်သီး
 အောင်ပွင့်တွေကို ကျနော်တို့ဘယ်လောက်
 ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်ခဲ့သလဲ။ ဘယ်
 လောက် ဆက်လက်တိုးချဲ့ပြီး ပွားစီးအောင်
 လုပ်နိုင်ခဲ့ပြီလဲ။
 ဒီနေ့ကာလ နိုင်ငံရေးအခြေအနေ (နိုင်
 ငံရေးဒီမို) ဟာ အကျဉ်းလေးပါ။ အတက်
 ပိုင်းလား။
 ရှစ်လေးလုံးရဲ့ မပြီးပြတ်သေးတဲ့ နိုင်ငံ
 ရေးတာဝန်တွေကို ဘယ်လို ဆက်လက်သယ်
 ဆောင်ကြမလဲ။
 ရှစ်လေးလုံးအရေးတော်ပုံကြီးကပြ
 ဌာန်းပေးလိုက်တဲ့ ဒီနေ့ကာလ ကျနော်တို့
 အားလုံးရဲ့ လုပ်ငန်းတာဝန်တွေက ဘာတွေလဲ။
 ဒီတာဝန်တွေကို အဓိကအားဖြင့် ဘယ်
 တိုက်ပွဲထုဖွဲ့ဖန်တွေနှင့် ဆက်လက်တိုက်ပွဲဆင်
 ကြမလဲ။ စသည်စသည် မေးခွန်းများ။
 မေးခွန်းတွေကိုကြည့်ရှုနိုင်တာ ဒီအရေး
 တော်ပုံကြီးအပေါ်မှာ ဘယ်လောက်လေးနက်
 ကြတယ်။ ဘယ်လောက် အားထားကြတယ်။
 ဒီကနေ့ကာလ တိုက်ပွဲတွေအတွက် ဒီအရေး
 တော်ပုံကြီးက ဘယ်လောက်ကြံစားကြံဆယ်
 ဆိုတာ ခန့်မှန်းတွက်ဆလို့ ရနိုင်လောက်ပါ
 တယ်။
 ဒီမေးခွန်းတွေကို ကျနော်တို့ပိုင်းပြီး ပြေ
 ကြည်ကြရအောင်ဗျာ။

အမေရိကန်သမ္မတက မြန်မာနိုင်ငံ၏ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးအတွက် တရုတ်နိုင်ငံပိုင်လားရေးကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မည်ဟုပြောဆို



အမေရိကန်သမ္မတနှင့် တရုတ်သမ္မတ

တွေ့ရှိစွာ ကျေနပ်အလေးထားပါသည်။ ကျန်တို့ မြန်မာ့အရေးကို အလေးထားတယ်ဆိုတာ မြန်မာပြည်သူတွေကိုလည်းအကြောင်းကြားတယ်။ မြန်မာ့အရေးကို နိုင်ငံတကာအတိုင်းအတာအနေနဲ့ ဆက်ပြီးဖိအားပေးသွားနိုင်အောင်လည်း ကျေနပ်ကြီးစားမယ်။ ဒါကတစ်ဖက်ဖက် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမယ့် လုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်တယ်ဆိုတာကိုပြောချင်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအနေနှင့် စစ်အစိုးရအားပြင်းထန်သောဖိအားပေးသည့် မူဝါဒများ ကျင့်စဉ်အပြောင်းအလဲ ဖြစ်ပေါ်ရန် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ တိုက်တွန်းချက်များကိုအလေးထားတုံ့ပြန်ခြင်းမပြုခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဝေဖန်ထားမှုများနှင့်ပတ်သက်၍လည်း “ကျနော်တို့ရိပ်တောတုက မြန်မာစစ်ဗိုလ်ချုပ်တွေဟာ လက်ရှိဖြစ်ပျက်နေတဲ့အခြေအနေကို အချို့ကို အချို့အတိုင်း မသိဘူးဆိုတာပါ။ သူတို့ရဲ့တုံ့ပြန်ချက်တွေက အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနဲ့ မြန်မာစစ်အစိုးရချုပ်ဆက်ဆံရေး ကြောင့်မဟုတ်ပါဘူး။ အကူအညီတွေကို လက်မခံဘဲ ငြိမ်းဆိုတဲ့တာဟာလဲ မြန်မာပြည်မှာကြုံနေရတဲ့ ပကတိအခြေအနေတွေကို စစ်ဗိုလ်ချုပ်တွေ မသိတဲ့အတွက်ပါ” ဟု ဂျင်းလင်းကဲ့သို့သည်။

ထို့နောက် ၎င်းအနေနှင့် အမေရိကန်သမ္မတ အဖြစ်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် (၆) လကျန်ပါသေးကြောင်း၊ ၎င်းအနေနှင့် လူများကြုံတွေ့ခံစားနေရသော ဘေးဒုက္ခအပေါင်းမှ သက်သာချင်စေရန် သာဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာပြည်တွင်းပစ်ခတ်မှုများအား ကူညီနိုင်မည်နည်းလမ်းများကို ရှာရန်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် စစ်အစိုးရနှင့်အမေရိကန်တို့၏ ဆက်ဆံရေး

ခြေတင် (၃) ရက်။

အမေရိကန်သမ္မတ (George W. Bush) က မြန်မာနိုင်ငံဒီမိုကရေစီအပြောင်းအလဲ ပေါ်လာစေရေး တရုတ်ခေါင်းဆောင်များမှတစ်ဆင့် ဖိအားပေးနိုင်ရေးကို ဆက်လက်ကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကတိပေးပြောကြားလိုက်သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်အထူးထောက်ရုံး၏ အဖွဲ့အစည်းက မြန်မာဘာသာနှင့်အညီ လူမှုဝန်ထမ်းများသည် အထူးထောက်ရုံးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ရမည်ဟု တောင်းဆိုခဲ့သည်။

“တရုတ်ခေါင်းဆောင်များနဲ့ ကျနော် တွေဆုံပြောပြနေတဲ့အခါ မြန်မာနိုင်ငံအရေးကို အကြိမ်ကြိမ်ပြောဆိုဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ပတ်သက်လို့ ထောင်တွေ့အတွင်းရောက်ရှိနေတဲ့ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား

အာဆီယံနိုင်ငံများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲအတွက် ပိုမိုဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးပြောဆို

ဇူလိုင် (၂၄) ရက်။

စင်ကာပူနိုင်ငံတွင်ကျင်းပခဲ့သော အာဆီယံဒေသတွင်းလုံခြုံရေးအစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲအတွက် ပိုမိုဆောင်ရွက်သင့်ကြောင်း အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးက အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများအား တိုက်တွန်းပြောကြားချက်အား မြန်မာဒီမိုကရေစီအင်အားစုများက ကြိုဆိုလိုက်သည်။

အဲဒီအယ်လီဒီပီအီအီပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးဥက္ကဏ်က “ကျွန်ုပ်တို့အတိုက်အခံပါတီ ဒီမိုကရေစီလှုပ်ရှားသူတွေအားလုံးလိုချင်တဲ့ အမျိုးသားရွေးကောက်ပွဲရက်ကို ဦးတည်တဲ့ စကားတွေလို့ပြောပါတယ်” ဟု ပြောဆိုခဲ့သည်။

ဤသို့တိုက်တွန်းလိုက်ခြင်းအားဖြင့် မူလအစကချမှတ်ထားခဲ့သည့် မူဝါဒများကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲမည်သောသဘောထားများ ပေါ်ပေါက်လာနိုင်ရန် မျှော်လင့်ကြောင်းလည်း ဆက်လက်ပြောခဲ့သည်။

ရှစ်သံ့အဖွဲ့အစည်းများက အဖွဲ့၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူဖြစ်သည့် ကိုထွန်းမြင့်အောင်ကလည်း “အမေရိကန်က နိုင်ငံတခုနှင့်အနေနဲ့သာ လုံခြုံရေးကောင်စီ၊ အာရှနိုင်ငံများအနေနဲ့ပါ နည်းလမ်းမျိုးစုံနဲ့လွှတ်ပြောကုန်ရမယ်။ လူ့အခွင့်အရေးအတွက် တလျှောက်လုံးလုပ်လားတဲ့အတွက် ဝမ်းသာ

အားရဖြစ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်” ဟု ပြောဆိုခဲ့သည်။

အာဆီယံအဖွဲ့အနေဖြင့် မြန်မာစစ်အုပ်စုကို တိုင်တွယ်ရခက်ပြီး အာဆီယံအဖွဲ့ထဲတွင် အရှုပ်ထွက်အဖြစ်ပေါ်နေသည့်ကို သိရှိသော်လည်း ထိရောက်သည့်ပြေငြိမ်းမှုမျိုးမရှိဘဲ မိမိတို့၏ကိုယ်ကျိုးစီးပွားပေါ်တွင်သာ ပိုမိုအလေးထားပေးရမည်ဟုလျှောက်ပြောခဲ့ပြီး အာဆီယံနိုင်ငံများအနေနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့်လူ့အခွင့်အရေးတို့အပေါ် တန်ဖိုးထားမှုတွင် လျော့နည်းလျက်ရှိနေသည့်ဟု ပြင်ကြောင်းလည်း ကိုထွန်းမြင့်အောင်က ဝေဖန်ဆုံးမခဲ့သည်။

ယခုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်းဖြစ်ပျက်နေသည့်ပြဿနာများပြေလည်ရေးတွင် မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီခေါင်းဆောင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများလွတ်မြောက်ရေးအညီ အမိကအချက်အဖြစ်ပေါင်းချုပ်ဖြင့် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများက ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား လွှတ်ပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ သို့သော် မေလအတွင်းက လူထုခေါင်းဆောင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား အကျယ်ချုပ်သက်တမ်း (၁) နှစ် ထပ်မံတိုးလိုက်ခြင်းကြောင့် လွန်စွာပင်စိတ်ပျက်မိကြောင်းကိုလည်း စင်ကာပူနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးကျော့ယိုးက ပြောဆိုခဲ့သည်။

စင်ကာပူနိုင်ငံတွင်ကျင်းပခဲ့သော အာဆီယံဒေသတွင်းလုံခြုံရေးအစည်းအဝေးသို့

ပြောင်းလဲ၍ မြန်မာပြည်သူများအား ကူညီနိုင်မည် ဦးတည်ချက်များ ပြည့်လုံလာမည်ဆိုပါက တိုက်တွန်းသူအနေနှင့် အလေးအနက်စဉ်းစားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းတို့ကို ဆက်လက်ပြောကြားသွားခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအရေးဆောင်ရွက်ရာ၌ နိုင်ငံတကာမှ တူညီသည့်ပြန်ပေးမှုများရရှိရေး၊ အထူးသဖြင့် အိမ်နီးချင်းတရုတ်နိုင်ငံအား စစ်အစိုးရအပေါ် ဖိအားပေးလာအောင် နားချရန်ဆိုသည်မှာ အများကြီးလုပ်ဆောင်လျှင်မည်ဖြစ်ပြီး တရုတ်ခေါင်းဆောင်များနှင့်အမေရိကန်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်လာမှုမှတစ်ဆင့် နားချသွားနိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း သမတဘုရင့်ကပြောကြားသွားသည်။

နာဂစ်မုန်တိုင်းဘေးကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အမေရိကန်မှ လာရောက်ကူညီမည်ဟု မျှော်လင့်ခဲ့ကြသည့်နှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထောက်များကမေးမြန်းရာတွင် “အခြေခံအားဖြင့် ကျနော်တို့က ဒီမှာ အကူအညီတွေရနိုင်ဖို့ အခွင့်အလမ်းတွေရှိတယ်ဆိုတာကို အကြောင်းကြားခဲ့တာပါ။ စစ်အာဏာရှင်တွေဘက်က အကူအညီတွေကို မြန်မာ့ဆန်ဆန်လက်မခံတဲ့အတွက် စိတ်ပျက်မိတယ်” ဟုပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ “ဒီအကူအညီတွေအပေါ်မှာ အခြေခံပြီး ပဋိပက္ခတွေဖြစ်ခဲ့သလိုရင် မြန်မာပြည်သူတွေကို ကူညီချင်ပေမယ့်ဘက်ဘက်လုံးက တုံ့ပြန်မှုမရှိဘဲ ဝင်ဆိုးပြီး လွတ်လွတ်ကတိတ်၊ လက်ရှိအခြေအနေကနေ ပိုပြီး ဆိုးဝါးသွားတာမျိုးတွေဖြစ်နေချင်ပါဘူး။ အခြေအနေဆိုးဆိုးထက် ပိုကောင်းပုံနည်းလမ်းကို သုံးစွဲတာပါ” ဟု ပြောခဲ့သည်။ ❖



အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ကွန်ဒိုလီဇာရိုင်

တက်ရောက်ခဲ့သည့် နအဖစစ်အုပ်စု၏ မြန်မာနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဦးဥက္ကဏ်က လူ့အခွင့်အရေးကော်မတ်ဖွဲ့စည်းမှုပါဝင်သည့် အာဆီယံပဋိညာဉ်တွင် စစ်အစိုးရကိုဖိစီးပေးလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။

ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ အဲဒီအယ်လီဒီပီအီအီအဖွဲ့အနေဖြင့်ဆိုသူ ဦးဥက္ကဏ်က “အာဆီယံအသိုင်းအဝန်းမှာ လူ့အခွင့်အရေးကို လူတိုင်းခံစားဖို့နဲ့ ပတ်သက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံက သဘောတူတာကို ကျနော်တို့အကျေနပ်ပါတယ်။ လက်မှတ်ထိုးရုံထက်မက တကယ်ပဲအကောင်အထည်ဖော်ဖို့က ပိုအရေးကြီးတယ်လို့ပြောပါတယ်။ အာဆီယံအဖွဲ့ကိုလည်း စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ဒီမိုကရေစီနှင့်လူ့အခွင့်အရေးကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းတခုအဖြစ် ဖြစ်ပေါ်စေချင်ပါတယ်” ဟု ပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ❖

မြန်မာပြည်မှကျောက်မျက်ရတနာများအား ပြည်ပသို့ တင်သွင်းခွင့်ပိတ်ပင်သည့်ဥပဒေကို သမ္မတ ဂျော့ဒဗလျူဘုရင့်မှ အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုး



အမေရိကန်သမ္မတဂျော့ဒဗလျူဘုရင့်မှ အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုး

ဇူလိုင် (၂၉) ရက်။

မြန်မာနိုင်ငံမှ ကျောက်မျက်ရတနာများအား တတိယနိုင်ငံများမှတစ်ဆင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသို့ တင်သွင်းမှုအား တားမြစ်သည့်ဥပဒေပါဝင်သော ဥပဒေအား သမ္မတဘုရင့်က ဇူလိုင်လ (၂၃) ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က လက်မှတ်ရေးထိုးအတည်ပြုလိုက်သည်။

နအဖစစ်အုပ်စုက မြန်မာပြည်သူလူထုအပေါ် ဖိနှိပ်နေမှုများအား ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်သည့်အနေနှင့်လည်းကောင်း၊ မြန်မာ့အရေးကို အကူအညီပေးမည့်အဖွဲ့အစည်းများအား ဥပဒေပိတ်ပင်ခြင်းဖြင့် ကြည့်ရှုသည့်အတွက်လည်းကောင်း၊ လွန်ခဲ့သော (၅) နှစ်ကစ၍ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကုန်ပစ္စည်းများတင်သွင်းမှုကို အမေရိကန်ပိတ်ပင်ထားခြင်းအား သမ္မတဘုရင့်က ပြီးခဲ့သည့်အိတ်တင်ပတ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ကလက်မှတ်ထိုး၍ သက်တမ်းတိုးခြင်းနှင့် အတူ ကျောက်မျက်ရတနာတို့ပါ အတည်ပြုလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

လက်မှတ်ထိုးပုံစံပိုင်ပိုင်တွင် သမ္မတဘုရင့်က “မြန်မာစစ်အစိုးရသို့ ကျနော်တို့ ပြောချင်တာက အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတို့အား တားမြစ်သည့်ဥပဒေကို အတည်ပြုပေးခြင်းဖြစ်သည်” ဟု ပြောခဲ့သည်။

မြန်မာနအဖစစ်အုပ်စုသည် ကျောက်စိမ်းနှင့်ပတ္တမြားတင်ပို့ရေးအဖွဲ့များမှ တစ်ဖက်မှလွှတ်ပေးခြင်းအပြင် လူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဦးဥက္ကဏ်ကလည်း အမေရိကန်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဥပဒေကို အတည်ပြုပေးသည့် အမေရိကန်သမ္မတဂျော့ဒဗလျူဘုရင့်က “အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသည် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဦးဥက္ကဏ်ကလည်း အမေရိကန်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အိမ်ဖြူတော်ပြောခွင့်ရ ပီပီရီဒီ ခေဒနာက ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုများသည် ပြည်သူများအားဖိနှိပ်နေသောစစ်အစိုးရကို ဖိအားပေးရန်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပြည်သူများအား ထိခိုက်စေရန်မဟုတ်ကြောင်း ထို့ကြောင့်

ဖိနှိပ်နေသောနိုင်ငံများက ပြည်သူများအတွက် လူသားချင်းစာနာဆောင်ရွက်ထားမှုဆိုင်ရာကန့်သတ်မှုများအား အမေရိကန်က ရက်စက်စွာပေးနေခြင်းဖြစ်ကြောင်းတို့ကို ထည့်သွင်းပြောကြားသွားခဲ့သည်။

ထိုလက်မှတ်ရေးထိုးပုံအဖို့ သမ္မတကလက်မှတ်ရေးထိုးအတည်ပြုလိုက်သည်။

လက်မှတ်ရေးထိုးမှုနှင့် လွှတ်တော်အမတ်အချို့တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ထို့အပြင် မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီနှင့် လူ့အခွင့်အရေးတိုးတက်ရေးအတွက် တစ်ဖက်ဖက်ဆောင်ရွက်သွားခဲ့သော ကွယ်လွန်သူ လွှတ်တော်အမတ် တွန်လန်းတို့၏ မိသားစုဝင်များလည်း တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပိတ်ပင်ရေး ၂၀၀၈ ဥပဒေကို သမ္မတက လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးနောက် ကျောက်မျက်ရတနာတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းကွပ်ကဲရေးအဖွဲ့အစည်းများအဖို့ စစ်အုပ်စု၏ မိသားစုဝင်များ ထိန်းချုပ်ထားသော ကွပ်ကဲ (၁၀) ခုတို့အား ငွေကြေးဆိုင်ရာဒဏ်ပေးလိုက်ကြောင်း အမေရိကန်အစိုးရက ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံခြားပိုင်ဆိုင်မှု ထိန်းချုပ်ရေးအဖွဲ့မှ ဇူလိုင် (၂၉) တွင် ထိုကြေညာချက်ထုတ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုပိတ်ဆို့မှုတွင် မြန်မာ့စီးပွားရေးဦးပိုင်၏ လက်ခွဲကျွတ်လေးခုဖြစ်သည့် မြန်မာ့ပတ္တမြားအင်တာပရိုက်စ်၊ မြန်မာအင်ပါယာလ် ကျောက်စိမ်းကွပ်ကဲလီမိတက်နှင့် မြဝတီဘက်လီမိတက်တို့သည်လည်း အမေရိကန်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ဥပဒေကို အတည်ပြုပေးသည့် အမေရိကန်သမ္မတဂျော့ဒဗလျူဘုရင့်က “အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသည် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဦးဥက္ကဏ်ကလည်း အမေရိကန်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အိမ်ဖြူတော်ပြောခွင့်ရ ပီပီရီဒီ ခေဒနာက ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုများသည် ပြည်သူများအားဖိနှိပ်နေသောစစ်အစိုးရကို ဖိအားပေးရန်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပြည်သူများအား ထိခိုက်စေရန်မဟုတ်ကြောင်း ထို့ကြောင့်

နအဖစစ်အစိုးရအတွင်း အပြောင်းအလဲတစ်ခုကို နအဖစစ်ကောင်စီက ဇွန်လ (၂၀) ရက်နေ့ရက်စွဲနဲ့ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါတယ်။ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ခေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖိုးဆန်းကို အမှတ် (၂) စက်မှုဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးအဖြစ် ပြောင်းလဲခန့်အပ်ခဲ့ပြီး အမှတ် (၂) စက်မှုဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်စောလှိုင်ကို တွေ့ရပါမည်။ လွှဲပြောင်းမှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးအဖြစ် ပြောင်းလဲခန့်အပ်ကြောင်း နအဖစစ်ကောင်စီအတွင်းရေးမှူးချုပ်(ခ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သီဟသူရတင်အောင်မြင့်ဦး၊ ရဲလုံတပ်မှတ်စဉ် ၃၃၃၃၃၃၊ ထုတ်ပြန်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ တချိန်တည်းလောက်မှာပဲ မြန်မာ့တပ်မတော်ရဲ့ ထိပ်ပိုင်းရာထူးတချို့မှာလည်း အပြောင်းအလဲတွေ ပြုလုပ်ခဲ့တာတွေ့ရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တပ်မတော်အတွင်းက အပြောင်းအလဲတွေကိုတော့ နအဖစစ်အစိုးရက တရားဝင်ထုတ်ပြန်လေ့ရှိပါသေး။

အစိုးရအဖွဲ့ဝင်တွေနဲ့ အရပ်ဘက်ဝန်ထမ်းအကြီးအကဲတွေရဲ့ ခန့်အပ်၊ ပြောင်းလဲထုတ်ပယ်မှုတွေကို အစိုးရဝေဇာ (Gazette) တွေမှာ ဖော်ပြကြေညာပေးရတဲ့သဘောသဘာဝရှိပေမယ့် တပ်မတော်အတွင်းက ခန့်အပ်၊ ပြောင်းလဲထုတ်ပယ်မှုတွေကိုတော့ MS Order အနေနဲ့ တပ်မတော်အတွင်းမှာသာ ကန့်သတ်ပြီး ထုတ်ပြန်လေ့ရှိတာကို တွေ့ရပါတယ်။

အခုတစ်ကြိမ်ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ နအဖတပ်တွင်း ကအပြောင်းအလဲတွေမှာ နအဖစစ်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ထိပ်တန်းဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး (၅) ဦးကို တာဝန်တွေက အနားပေးလိုက်ပြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးတဦးကိုတော့ ဝန်ကြီးအဖြစ်ပြောင်းရွှေ့ခန့်အပ်ခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။ လက်ရှိတာဝန်တွေက အနားပေးခံခဲ့ရတဲ့ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးတွေကတော့ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမှတ် (၁) စစ်ဆင်ရေးအထူးအဖွဲ့မှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲမြင့်၊ အမှတ်(၂) စစ်ဆင်ရေးအထူးအဖွဲ့မှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဝင်း၊ အမှတ်(၃) စစ်ဆင်ရေးအထူးအဖွဲ့မှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်မောင်သန်း၊ တပ်မတော်စစ်ဆေးရေးအရာရှိချုပ် (ကြည်း၊ ခေ၊ လေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်ဘို၊ တပ်မတော်လေ့ကျင့်ရေးအရာရှိချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်ထွေးတို့ ဖြစ်ကြပြီးဝန်ကြီးအဖြစ်နဲ့ ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ပေးခံခဲ့ရတာတွေကတော့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ခေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖိုးဆန်းဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့ရဲ့နေရာတွေမှာ စစ်တိုင်းမှူး (၅) ဦးနဲ့ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ် (ခေ) တို့ကို ချက်ပြင်းအစားထိုးခန့်အပ်ခဲ့တာကိုလည်းတွေ့ရှိရပါတယ်။

မဟုတ်ဘဲအစိုးရအဖွဲ့မှူး ဝန်ကြီးချုပ်ကြီး ဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးအဖြစ် ပြောင်းလဲခန့်အပ်ကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ် (ခေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းကိုလည်း ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ခေ) အဖြစ်အစားထိုးခန့်အပ်ခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။

လစ်လပ်သွားတဲ့ စစ်တိုင်းမှူးတွေရဲ့ နေရာတွေကိုလည်း တပ်မမှူးတွေ၊ စစ်ကျောင်းအုပ်ကြီးတွေ၊ ဆေးတပ်မှူးတွေနဲ့ ချက်ချင်းအစားထိုးခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။ တပ်မတော် (ကြည်း) တိုက်ခိုက်ရေးဆင်တန်းကျောင်း (ဗဟူးတပ်မြို့) ကျောင်းမှူးကြီးဗိုလ်မှူးချုပ်စိုးဝင်းကို မပေတိုင်းမှူး၊ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ်ဗိုလ်မှူးချုပ်ရာပြည့်ကို ရပေတိုင်းမှူး၊ ဦးစီးအရာရှိတက္ကသိုလ် (ကလေး) ကျောင်းအုပ်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ်ကျော်မြို့ကို တဂေတိုင်းမှူး၊ တပ်မ(၇၃) တပ်မမှူး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်ဝင်းမြင့်ကို ရကတိုင်းမှူး၊ တပ်မ (၁၁) တပ်မမှူး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်လှဝင်းကို တပေတိုင်း

(၂၀၀) ကျော်လောက်ကို အပြောင်းအလဲတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ နအဖစစ်ကောင်စီ၊ နအဖစစ်အစိုးရနဲ့ နအဖတပ်မတော်အတွင်းမှာ နောက်ထပ်အပြောင်းအလဲတွေ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နိုင်တဲ့အလားအလာရှိပါတယ်။ နအဖတပ်တွင်းက ဒီအပြောင်းအလဲတွေဟာ မကြာခင်ကပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ နအဖစစ်ကောင်စီရဲ့ ၂၀၀၀ ခုနှစ် ပထမလေးလပတ်အစဉ်အစားအပြောင်းအလဲဟာ ပေါ်ထွက်လာတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ်အစောပိုင်းမှာ ပြုလုပ်ရမယ့် ၂၀၀၇ ခုနှစ်အတွက် နအဖစစ်ကောင်စီရဲ့ တတိယလေးလပတ်အစဉ်အစောပိုင်းက ဝန်ကြီးချုပ်ကြီး ဝန်ကြီးအဖွဲ့အစည်း မကျင်းပပေးပြုလုပ်နိုင်ခဲ့တာကို

ကြီးမောင်အေးကို သူ့ထက်ရှိထင်ရှား ရှိနေသရွေ့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ပေးခန့်အပ်မှာမဟုတ်ဘူးဆိုတဲ့အချက်ဖြစ်ပါတယ်။ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေအနေနဲ့ သူတော်ရဲ့ ထိပ်ပိုင်းရာထူးတွေမှာ တာဝန်ပေးခန့်အပ်ပြီးရင် သူနဲ့အတူ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမောင်အေး၊ ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးသိန်းစိန်၊ အတွင်းရေးမှူး (၁) နဲ့ စစ်ထောက်ချုပ် ဒုဗိုလ်ချုပ်ကြီးသီဟသူရတင်အောင်မြင်ဦး၊ ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေးအရာရှိချုပ် ဒုဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အေး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (လေ) ဒုဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြတ်ဟိန်းတို့ကိုပါ တပ်မတော်အတွင်း

ချုပ်ရုံးကိုခေါ်ယူခဲ့ပြီး (ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးကြီး၊ ခေ၊ လေ) အဖြစ် ရာထူးသစ်တစ်ဆင့်တိုးတက် တာဝန်ပေးခဲ့တဲ့အပြင် ၂၀၀၂ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလမှာ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး၊ ၂၀၀၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လမှာ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးအဖြစ် ရာထူးတွေကို တဆင့်မြှင့်တင်ပေးခန့်အပ်တာ တွေ့နိုင်ပါတယ်။ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရွှေမန်းဟာ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေရဲ့ ငယ်တပည့်ရင်းတဦးမဟုတ်ပေမယ့် လူရိုးလူအေး တဦးဖြစ်တဲ့အပြင် အထက်က ခိုင်းတဲ့အတိုင်း လုပ်ကိုင်တာဖြစ်တာကြောင့် သူ့ကို ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေက လက်သပ်ဖွဲ့ဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့တာဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ (ဗိုလ်ချုပ်ရွှေမန်းရဲ့ ဇနီး ဒေါ်ခင်လေးသက်က ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးကတော် ဒေါ်ကြိုင်ကြိုင်နဲ့ သားသမီးတွေရဲ့ ဝတ်ကြီးဝတ်ငယ်တွေကို နေ့စဉ်ဝင်ထွက်ပြုစုပေးနေတဲ့အတွက် ဒေါ်ကြိုင်ကြိုင်ရဲ့ ညွှန်ကြားချက်အရ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေက ဗိုလ်ချုပ်ရွှေမန်းကို အလုပ်ချီးမြှင့်မြှောက်စားခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ ဗိုလ်ချုပ်ကတော်အသိုင်းအဝိုင်းမှာ ပြောဆိုနေကြတာတွေတွေ့ရှိပါတယ်။)

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ဆိုမဟုတ်) ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အဖြစ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရွှေမန်းနဲ့အတူ ယှဉ်တွဲလျာထားခံရသူတဦးကတော့ DSA အပတ်စဉ် (၁၅) ကျောင်းဆင်း အမှတ် (၅) အထူးစစ်ဆင်ရေးအဖွဲ့မှူး ဒုဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြင့်ဆွေဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ ဒုဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြင့်ဆွေကတော့ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးကတော်ဒေါ်ကြိုင်ကြိုင်နဲ့ ဆွေမျိုးတော်စပ်တဲ့အတွက် တပ်မ (၁၁) တပ်မမှူး၊ ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ တပ်မတော်စစ်တပ်ရေးရာလုံခြုံရေးအရာရှိချုပ်စတဲ့ ရာထူးတွေကို အလွယ်တကူရရှိခဲ့တဲ့အပြင် ၂၀၀၅ အောက်တိုဘာလမှာ ဒုဗိုလ်ချုပ်ကြီးအဆင့် တိုးမြှင့်ပေးတာကို ခံခဲ့ရပါတယ်။ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေက ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရွှေမန်းကို သူနေရာဆက်ခံဖို့ မူလကလျာထားခဲ့ပေမယ့် အခုအခါမှာ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးရွှေမန်းလူအသက်က (၆၀) ကျော်နေပြီဖြစ်လို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နေရာအတွက် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြင့်ဆွေက အလားအလာပိုကောင်းနေကြောင်း ဒါကြောင့် ရန်ကုန်စီးပွားရေးလောက အသိုင်းအဝိုင်းက ဒုဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြင့်ဆွေနဲ့ ပိုရင်းနှီးအောင် ကြိုးစားနေကြကြောင်း ကြားသိရပါတယ်။

အသက်အရွယ်ကြီးရင့်နေပြီဖြစ်တဲ့ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေအနေနဲ့ မြန်မာ့တပ်မတော်ကို ဇာတ်စင်နောက်က ဆက်လက်ကြီးကိုင်နိုင်ဖို့ ကြိုးစားအားထုတ်ရမှာ မဆလစစ်အာဏာရှင်ဟောင်း ဗိုလ်ချုပ်ကြီးနဝင်း ၁၉၆၀ ခုနှစ်က ပြုလုပ်မိခဲ့တဲ့အမှားမျိုး တပ်မလုပ်မိအောင် အထူးသတိထားပြီး လုပ်ဆောင်နေတာ တွေ့ရပါတယ်။ တပ်မတော်ရဲ့ ထိပ်တန်းရာထူးကြီးတွေကိုဆက်ခံမယ့် မျိုးဆက်သစ်တပ်မှူးတွေကို သူ့စိတ်ကြိုက် အချိန်ယူရွေးချယ်ပြီး ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးနဲ့ တိုင်းတပ်တွေမှာနေရာရယူထားပေးနေတာ တွေ့ရပါတယ်။ ၁၉၉၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလအတွင်း နဝတစ်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုဗိုလ်ချုပ်ကြီး တဒါဇင်ကျော်ကို ပြုတ်ထုတ်ဖယ်ရှား

ကြပ်ပြေးနန်းတွင်းအရှုပ်တော်ပုံ

အပိုင်း (၁)

ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သန်းရွှေဟာ သူ့တပ်မတော်က နေအနား မယူခင် သူ့တပ်မတော်က တွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နေရာကို ဆက်ခံမယ့် သူနဲ့ တပ်မတော်ရဲ့ ထိပ်တန်း ရာထူးကြီးတွေကို ဆက်ခံရမယ့်သူတွေကို အထူးသတိထား ပြီး ရွေးချယ်နေခဲ့ရပါတယ်။ ငွေချာတဲ့အချက်ကတော့ လက်ရှိဒုတိယကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ဖြစ်တဲ့ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မောင်အေးကို သူ့ထက်ရှိထင်ရှားရှိနေသရွေ့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ပေး ခန့်အပ်မှာမဟုတ်ဘူး ဆိုတဲ့အချက်ဖြစ်ပါတယ်။ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သန်းရွှေအနေနဲ့ သူယုံကြည်စိတ်ချသူတွေကို သူ့နေရာနဲ့ တပ်မတော်ရဲ့ ထိပ်ပိုင်း ရာထူးတွေမှာ တာဝန်ပေး ခန့်အပ်ပြီး ရင်

ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအင်အားစု (အိန်ဒီဒီ) ၏ အပတ်စဉ်ပြည်တွင်းသုံးသတိပေး အမှတ်စဉ် (၃၃၆) အား ပြန်လည်ထုတ်နုတ်ဖော်ပြပါသည်။

ပျား စသည်ဖြင့် အစားထိုးခန့်အပ်တာဝန်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ (ရပေတိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်သောင်းအေးကို နပေသို့လည်းကောင်း၊ နပေတိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်မောင်ရှိန်ကို ရပေသို့လည်းကောင်း ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။) ဆင့်ကဲဆင့်ကဲ လစ်လပ်သွားတဲ့နေရာတွေကိုလည်း အစားထိုးခန့်အပ်မှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့အတွက် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး (၁) ဦး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး (၁) ဦး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး (၂) ဦး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး (၁) ဦး (ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးလစာကို စားနေပြီဖြစ်သော ဗိုလ်ချုပ်သားအေး၊ ဗိုလ်ချုပ်ခင်ဇော်နှင့် ဗိုလ်ချုပ်သူရမြင့်အောင်တို့မပါသေးပါ။) ဗိုလ်ချုပ် (၅၁) ကျော်၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် (၁၀၀) ကျော်၊ ဗိုလ်မှူးကြီး ၃၄၀ ကျော်၊ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး (၁၃၀၀) ကျော်လောက်ရှိတဲ့ မြန်မာ့တပ်မတော်အတွင်းမှာ အနည်းဆုံး အရာရှိ

ထောက်ချုပ်အားဖြင့် နအဖတပ်တွင်း နေရာအပြောင်းအရွှေ့စနစ်ပတ်သက်ပြီး စစ်ကောင်စီအတွင်းမှာ ကျေလည်မှုသိပ်မရှိနိုင်ဘူးလို့ ယူဆရပါတယ်။ အခု တာဝန်ကနေအနားပေးခံလိုက်ရတဲ့ နအဖစစ်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး (၆) ဦးဟာ အမြင်ဆုံးအာဏာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ဟုခေါ်ဝေါ်တဲ့ အဖွဲ့ဝင် (၁၉) ဦးပါ စစ်ကောင်စီကလည်း နှုတ်ထုတ်ပေးလိုက်ပြီလို့ ယူဆရပါတယ်။ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေဟာ သူ့တပ်မတော်ကနေအနားမယူခင် သူရဲ့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နေရာကိုဆက်ခံမယ့်သူနဲ့ တပ်မတော်ရဲ့ထိပ်တန်းရာထူးကြီးတွေကို ဆက်ခံရမယ့်သူတွေကို အထူးသတိထားပြီး ရွေးချယ်နေခဲ့ရပါတယ်။ ငွေချာတဲ့အချက်ကတော့ လက်ရှိ ဒုတိယကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ဖြစ်တဲ့ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူး

ကသို့ဖြစ်သော်လည်းကောင်း သေချာနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ (၁၉၆၀ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်း ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် မဆလပါတီ၏ အရေးပေါ်ပါတီညီလာခံတွင် စစ်အာဏာရှင်ကြီး ဦးနေဝင်းက သူနဲ့အတူ ဦးစန်းယု၊ ဦးအေးကိုနှင့် ဦးကျော်ထင်တို့ကိုပါ ဆွဲခေါ်သွားသလိုမျိုး ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေကလည်း ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမောင်အေးကို ခါးကပ်ပြီး သူနဲ့အတူဆွဲခေါ်သွားရန် ကြံစည်နေသည်ဟု ယူဆရပါသည်။) ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေဟာ သူ့ရဲ့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နေရာကို ဆက်ခံမယ့်သူအဖြစ် ဗိုလ်ချုပ်သူရရွှေမန်းကို ၂၀၀၁ ခုနှစ်ကတည်းက စတင်ရွေးချယ်သတ်မှတ်ခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။ DSA အပတ်စဉ် (၁၁) ကျောင်းဆင်း နတေတိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်သူရရွှေမန်းကို ၂၀၀၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ (၁၅) ရက်နေ့မှာ ကာကွယ်ရေးဦးစီး

စက်တင်ဘာအရေးအခင်းနောက်ပိုင်း ဖမ်းဆီးထားခြင်းခံခဲ့ရသော သံဃာတော်တပါးအား အာဏာပိုင်တို့မှရုံးထုတ်စစ်ဆေးခြင်းပြုလုပ်



စက်တင်ဘာသံဃာ့အရေးအခင်းလှုပ်ရှားမှုတွင် ရှေ့ဆုံးမှ အလံကိုင်၍ ကြွရီခဲ့သည့် အရှင်စန္ဒာဝရ ဇူလိုင် (၂၇) ရက်။

သံဃာ့လှုပ်ရှားမှုတွင် အလံကိုင်၍ ရွှေမှု ကြွချီခဲ့သည့်ဟူသောစွဲချက်ဖြင့် အာဏာပိုင် များက ရန်ကုန်တိုင်း၊ မြောက်ဥက္ကလာပ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးရှိ သံဃာ့သရဖူကျောင်းတိုက်မှ အရှင်စန္ဒာဝရအားဖမ်းဆီးထားခဲ့ပြီး သော ကြာနေ့ (၂၂) ရက်နေ့က တရားရုံးထုတ်၍ စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

နံနက်တွင် အာဏာပိုင်များက သစ္စာသရဖူ ကျောင်းတိုက်အား ဝင်ရောက်စစ်ဆေးပြီး နောက် အရှင်စန္ဒာဝရရေးသားထားသော ကဗျာတပုဒ်၊ ဆောင်ပုဒ်စာတမ်းများအား တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းခဲ့ပြီးနောက် ဆရာတော် အား ဖမ်းဆီးထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

အထူးစုံစမ်းရေးရဲများက ၉၀ ခုနစ်မှ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ကျန်းမာရေးနှင့်တကွ ရွေးကောက်ပွဲဝင်မဝင်ကို စုံစမ်းလျှောက်ရှိနေ



၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲမြင်ကွင်း

ဇူလိုင် (၃၁) ရက်။ မြန်မာစစ်အုပ်စု၏ အထူးစုံစမ်းရေး ဝန်ထမ်းများသည် ၁၉၉၀ ခုနှစ်က အနိုင်ရခဲ့သော လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်ဆက်ဆံဆိုင် သောသတင်းအချက်အလက်များအား သွယ် ဝိုက်၍လည်းကောင်း၊ တိုက်ရိုက်အားဖြင့် လည်းကောင်း လိုက်လံစုံစမ်းလျက်ရှိနေ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

အရေးခံတိုက်စားလှယ်တွေရှိတယ်။ အဲဒီ လူတွေကို လက်ရှိဆက်ဆံဆိုင်ရာ ရှေ့ချယ် လိုက်တဲ့ ပြဋ္ဌာန်းမှာ ရှိလား၊ မရှိဘူးလား။ ပြီးတော့ ကွယ်လွန်၊ ခါမှမဟုတ် သက်ရှိ။ လောလောဆယ် ဘယ်မှာနေတယ်။ အသက် အရွယ်၊ ကျန်းမာရေး၊ ပြီးတော့ အဲဒီကိစ္စ စားလှယ်တွေအနေနဲ့ လာမယ့်ရွေးကောက် ပွဲမှာ အရေးခံမလား မခံဘူးလား။ တချို့ နယ်တွေမှာတော့ တိုက်ရိုက်တွေ့ပြီးပေးတာ တွေရှိတယ်” ဟု ပြောသည်။

လူထုဆူပူအောင်လှုံ့ဆော်မှုပုံစံနိမ့်ငြိမ်ပေးရမည့်အခါအခါ ဥပဒေပေါင်း (၁၀) ခုကျော်နှင့် တရားစွဲဆိုခံနေရသော ပြည်သူ့အချစ်တော် အနုပညာရှင်များအား ဒုတိယအကြိမ်ရုံးထုတ်



ပြည်သူ့အချစ်တော် လူရှင်တော်စာဂီတ

ဩဂုတ် (၈) ရက်။ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားဟောင်းများ ဖြစ်ကြသော လူရှင်တော်ကိုဇာဂီတနှင့် ကို ဇော်သက်ထွေးတို့အား ဩဂုတ်လ (၇) ရက် နေ့က ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်ထောင်တွင်း၌ သီးသန့်ရုံးထိုင်ခန်း အနောက်ပိုင်းရခိုင်ရုံး၌ ရုံးထုတ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ကိုဇာဂီတ၊ အားကစားအယ်ဒီတာ ကို ဇော်သက်ထွေး၊ ကိုသန့်စင်အောင်နှင့် ကိုတင် မောင်အေးတို့ကို ဇူလိုင်လ (၄) ရက်၊ တနင်္လာ နေ့ကရုံးထုတ်ခဲ့ပြီး ဩဂုတ်လ (၇) ရက်နေ့ ကိုတင်မိမိရုံးထိုင်ခန်း၊ ယခုတစ်နေ့ ဇူလိုင်လ (၁၄) ရက်နေ့ထိုင်ခန်းအဖြစ် ပြောင်းလဲချိန်းဆိုလိုက်ပြန်သည်။

ကိုဇာဂီတသည် စာပေ၊ ရုပ်ရှင်နှင့် ဂီတနယ်ပယ်မှ အနုပညာရှင်များနှင့် လက်တွဲ ၍ ပုန်တိုင်းဆင်ခြင်မှုများနှင့် လေ့ကျင့်မှု ဖွံ့ ဖော်ရေးလုပ်ငန်းများကိုလုပ်ကိုင်နေစဉ် ဇူလိုင်လ (၄) ရက်နေ့တွင် အာဏာပိုင်များမှ စတင်ဖမ်းဆီးသွားခဲ့သည်။ ကိုဇော်သက်ထွေး ကိုမူ ဇူလိုင်လ (၁၃) ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးသွား ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပြည်သူ့လူထုမကြည်ညိုသော စစ် အစိုးရအား အကြည်အညိုပျက်အောင် အ ထူးလုပ်ဆောင်နေရန် မလိုကြောင်းနှင့် နာ ရန်တိုင်းနှင့် ပထမဦးဆုံးအလှူ ဆက်သွယ်မှု၊ စသည့် ဥပဒေပုဒ်မ (၈) ခု ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဗီဒီယိုဥပဒေပုဒ်မ (၃) နှင့် ပြင်ဆင်ရေးကော်မ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းများ ပြုပြင်ဆင်ခြင်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် တရားစွဲဆိုထားကြောင်း သိရသည်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နှစ်ဦးကို အကြောင်းပြချက်မရှိဘဲ စစ်အာဏာပိုင်တို့မှ ဖမ်းဆီး

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဝူပြွန်းနယ်၊ ပြည်သူ့လွှတ် တော်ကိုယ်စားလှယ်နှင့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် ရခိုင်ပြည်နယ်အဖွဲ့ချုပ် နေရာပြန်နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တို့အား စစ်အာဏာပိုင်များက ညဉ့်ကန်ဆန်း ကောင်တွင် အကြောင်းမပြုချက်တစ်ခုခုမရှိ ဘဲ လာရောက်ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသည်။

ထောင် ပြန်နယ် (၄၂) လမ်း၊ ကုန်သည်လမ်း နှင့် ပန္နက်လမ်းကြားတိုက်ခန်းမှ ဖမ်းဆီးခေါ် ဆောင်သွားခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဦးညိုပုကိုင် ဆောင်ထားသော ဟန်းဖန်းကိုလည်း သိမ်းယူ သွားကြကြောင်း ဦးညိုပုနှင့်နီးစပ်သူတဦးက ပြောသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းရှိ ဒဂုံတက္ကသိုလ်အတွင်း ရှစ်လေးလုံးအရေးတော်ပုံ အနှစ်နှစ်ဆယ်ပြည့်လှုပ်ရှားမှုများကို စာတန်းကပ်ခြင်းဖြင့် စတင်နေ



ရန်ကုန်တိုင်းအတွင်းရှိ ဒဂုံတက္ကသိုလ်၏ ပင်မအဆောက်အအုံအား တွေ့မြင်ရစဉ်

ဩဂုတ် (၁) ရက်။
ဇူလိုင် (၃၀) ရက်နေ့က ရန်ကုန်တိုင်း အတွင်း ကျောင်းသားဦးရေအများဆုံး ဒဂုံ တက္ကသိုလ်တွင် စစ်အုပ်စုဆန့်ကျင်ရေးနှင့် (၈) လေးလုံးအထိမ်းအမှတ်စာတန်းအချို့ကို ကပ်ခဲ့ပြီးနောက်တွင် တက္ကသိုလ်များအတွင်း၌ လုံခြုံရေးများပိုမိုတင်းကျပ်လာကြောင်း သိရသည်။

ယထိဋ္ဌာနမှ ဆရာမတို့က “ပါမောက္ခကတော့ ကြားကြားချင်း ချက်ခြင်းသွားဖြတ်တာပဲ။ ကျောင်းသားတချို့တော့ တွေ့သွားကြတယ်” ဟုပြောသည်။

ယထိဋ္ဌာန ပါမောက္ခရုံးခန်းရွှေ၊ စာ

သင်ဆောင်အမှတ် (၃၀)၊ အင်္ဂလိပ်စာဌာန၏ စာသင်ဆောင်အချို့အပါအဝင် စာသင်ဆောင်အတော်များများတွင် ကပ်ထားကြောင်း မြင်တွေ့ခဲ့ရသော ကျောင်းသားများကလည်း ပြောသည်။

ယခုအခါတွင် ရန်ကုန်တိုင်းအတွင်းရှိ တက္ကသိုလ်များ၏ နေရာအနှံ့တွင် ကျောင်းသားအယောင်ဆောင်ရုံများ၊ ထောက်လှမ်းရေးများရောက်ရှိနေကြပြီး ဆရာစာသင်ဆောင်များ၊ ကျောင်းသားနားနေဆောင်များ၊ စားသောက်ဆိုင်များနှင့် ဘတ်စ်ကားမှတ်တိုင်များတွင်သာမက ဆရာမများ နားနေဆောင်ပင်မကျန် လိုက်လံစစ်ဆေးလျက်

ရှိနေကြောင်းလည်းသိရသည်။ ထို့အပြင် ဆရာ၊ ဆရာမများကိုလည်း လုံခြုံရေးကင်းစောင့်ခိုင်းလျက်ရှိကြောင်း ဒဂုံတက္ကသိုလ်မှ အမျိုးသမီးပါမောက္ခတဦးကပြောသည်။

ပါမောက္ခချုပ်အားလည်း ထိုကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ နေပြည်တော်အထိ သော်လည်းကောင်း၊ ချင်းပြည်နယ်အထိ ဒဂုံတက္ကသိုလ်ဝန်ထမ်းများထံမှ သိရသည်။

ဒဂုံတက္ကသိုလ်ဝန်ထမ်းတဦးက “ကျောင်းသားရေးရာကိုဝင်ပြီး ကျောင်းသားတွေရဲ့ ကိုယ်ရေးရာဇဝင်တွေတောင်းနေတယ်လို့ သိရတယ်။ သူတို့သံသယရှိတဲ့ကျောင်းသားတွေကိုလည်း စောင့်ကြည့်နေတယ်” ဟုလည်း ပြောသည်။

၁၉၈၀ ခုနှစ်တွင် ကျောင်းသားလူငယ်များဦးဆောင်သော (၈) လေးလုံးအရေးတော်ပုံဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် စစ်အစိုးရသည် မင်္ဂလာဒုံ-ဆူးလေလမ်းမပေါ်ရှိ လှည်းတန်းအနီးမှ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အထင်ကရ ရန်ကုန် ဝိဇ္ဇာနှင့်ထိပ္ပတက္ကသိုလ်အားလည်းကောင်း၊ ကျို့ကုန်းရှိ ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ်အားလည်းကောင်း ပိတ်ပစ်ခဲ့ပြီး တက္ကသိုလ်များအား ရန်ကုန်တိုင်း၏ အစွန်အဖျားမြို့နယ်များတွင် အသစ်တည်ဆောက်ထားခဲ့သည်။

ယင်းတို့အနက် ဒဂုံတက္ကသိုလ်မှာ ကျောင်းသားဦးရေ အများဆုံးအဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ ❖

မြန်မာပြည်၏ သမိုင်းဝင် ရှစ်လေးလုံးအရေးတော်ပုံ နှစ်နှစ်ဆယ်ပြည့်ခါနီးအချိန်တွင် ရန်ကုန်မြို့တော် နေရာအနှံ့အပြားတွင် လက်နက်ကိုင်အစောင့်များ ပိုမိုတိုးမြှင့်လာနေ



သမိုင်းဝင် ၈၈၈၈ လုံးနေ့နီးကပ်လာသည့်အတွက် ရန်ကုန်မြို့နေရာအနှံ့အပြားတွင် လက်နက်ကိုင်အစောင့်အကွပ်များ ပိုမိုရထားစဉ်

ဇူလိုင် (၃၁) ရက်။
ရန်ကုန်မြို့လယ်ခေါင် လူစည်ကားရာ များတွင် တပ်မ (၇၇) အပါအဝင် လက်နက်ကိုင်အစောင့်များ တိုးမြှင့်ချထားပြီး ကင်းလှည့်မှုများရှိနေကြောင်း ဒီဇွန်ဘီအက်စ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဇူလိုင်လကုန်ပိုင်းမှစတင်၍ မြို့တော်ခန်းမတဝိုက်တွင်လည်းကောင်း၊ သိမ်ကြီးဈေး၊ ဘုရင့်နောင်၊ ဆင်မလှိုက်ဘေဘီကျင်၊ တောင်ကြွလာ သံဃာမာလမ်းတလျှောက်တွင်လည်းကောင်း၊ စံပြုစေ့ စသည် လူစည်ကားရာနေရာများတွင် စစ်တပ်၊ ရဲနှင့် လုံထိန်းတပ်များနေရာယူထားကြောင်း ရန်ကုန်မြို့ခံတဦးကပြောသည်။

“ရပ်ကွက်၊ လမ်းကြိုလမ်းကြားတွေမှာ ပစ္စည်းရောင်းလှည့်တယ်။ ဆိုင်ကယ်တွေနဲ့ နှစ်ယောက်တတွဲ” ဟု ပြောပြခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ဇူလိုင် (၃၁) ရက်နေ့ ဖုတ်လမ်း လုံထိန်း အယောက် (၇၀) ကျော်သည် ဒိုင်း၊ လွှား၊ သေနတ် အပြည့်အစုံနှင့် တရုတ်လုပ် လန်းဂျင်းကား (၃) စီးကို အသုံးပြုလျက် မြို့တွင်းသို့လှည့်ပတ်နေကြောင်း မျက်မြင်များက ပြောသည်။

ဝန်ကြီးများရုံးအတွင်းတွင် လုံထိန်းတပ်ဖွဲ့များ တပ်စွဲလျက်ရှိနေပြီး ဆူးလေဘုရားလမ်းတွင် ဓာတ်တိုင်နှစ်တိုင်တိုင်းတွင် ရဲတပ်ဖွဲ့စီမံ စောင့်နေကြောင်းလည်း ဖော်ပြထားသည်။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း

လမ်းနှင့် ဆူးလေဘုရားလမ်းခေါင် မီးရထားရုံတောင်းအတွင်းတွင် စစ်တပ်ရဲနေပြီး ကုန်သည်ကြီးများဟိုတယ်လ်တိုက်တွင် တပ်မ (၇၇) မှ စစ်သား (၅၀၀) နေရာယူထားပြီး အရပ်ဝတ်လူ (၁၀) ဦးတို့သည် အစောင့်အရှောက်တင်းကြပ်စွာဖြင့် ဝင်ထွက်သွားလာနေခြင်းကိုလည်း တွေ့မြင်နေရကြောင်း ရန်ကုန်မြို့ခံများ၏အဆိုအရ သိရသည်။

ဒေသခံများက ရှစ်လေးလုံးအရေးတော်ပုံနှစ်ပတ်လည်ကာလ နီးကပ်လာပြီဖြစ်သောကြောင့် ဤသို့ လက်နက်ကိုင်အင်အားများ တိုးမြှင့်ချထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သုံးသပ်ပြောဆိုနေကြသည်။





မြန်မာပြည်နေရာအနှံ့အပြားရှိ လူထုလူတန်းစားတစ်လုံးမှ အာဏာရှင်အစိုးရအား ဆန့်ကျင်တွန်းလှန်ခဲ့သည့်

၈၈၈၈ အရေးတော်ပုံမှတ်တမ်းဇာတ်ပုံများ

စုစည်းတင်ပြသည်။



နအဖသည်မြန်မာပြည်ကိုယ်စားပြုအစိုးရမဟုတ်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂတွင်စိန်ခေါ်ပြီး ရင်ဆိုင်သွားမည်ဟု ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသမဂ္ဂမှခွန်မြင့်ထွန်းကပြော



ထွက်ခွာအတွင်းရေးမှူးမှူး ခွန်မြင့်ထွန်း

ထွန်းခွဲတက်တော့ ဗမာပြည်သူ့လူထုအနေနဲ့ သူတို့ရဲ့ဆန္ဒတွေကို ၉၀ ရွေးကောက်ပွဲမှာ ပြခဲ့ပြီးပါပြီ။ အဲဒါကို ကုလသမဂ္ဂအနေနဲ့ အသိအမှတ်ပြုပေးဆို့တဲ့ဟာကို ၂၀၀၆ မှာ ဆုံးဖြတ်ထားတာရှိတယ်။ နောက်တခါ ၂၀၀၇ ခုနှစ်မှာလည်း အဲဒါဆုံးဖြတ်ချက်ကို ထပ်ပြီးတော့ အတည်ပြုထားတာဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့်ပို့လို့ ကုလသမဂ္ဂရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်တွေအတိုင်းကို အကောင်အထည်ဖော်ပေးဖို့၊ နောက်တခါ ကုလသမဂ္ဂနဲ့ အေဆီယံအနေနဲ့ ကျနေတဲ့ တိုင်းပြည်မှာ တကယ့်စစ်မှန်တဲ့ ဆုံးဖြတ်ဆိုင်ဆွေးနွေးရေးပေါ်ပေါက်လာအောင် ဆောင်ရွက်ပေးဖို့၊ အဲလိုဆောင်ရွက်တဲ့နေရာမှာ ဖိလစ်ပိုင်အစိုးရအနေနဲ့ အေဆီယံနိုင်ငံတွေကိုဦးဆောင်ပြီးတော့မှ ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ပါ။ နောက်တခု ကျနေတဲ့တိုက်တွန်းတာတော့ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေကို တရားမဝင်ကြောင်းကြေညာပေးဖို့က ကုလသမဂ္ဂမှာပေါ့။ အေဆီယံမှာပေါ့။ တာဝန်ရှိတယ်ဆိုတဲ့အကြောင်းကို ကျနော်တင်ပြခဲ့ပါတယ်။”

ဩဂုတ်လ (၁၄) ရက်။
ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၊ မနီလာမြို့တွင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ အောက်လွှတ်တော်၊ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနအစည်းအဝေးတင်ပြချက်များပေါ်ပြီး မြန်မာ့အရေးကြားနာပွဲတွင် သထုံမြို့နယ်၊ အမှတ် (၂) ဝဲဆန္ဒနယ်မြေမှ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ခွန်မြင့်ထွန်းက မြန်မာနိုင်ငံ၏ လက်ရှိအခြေအနေများနှင့် မြန်မာပြည်သူတို့၏ ဖိနှိပ်ခံနေရခြင်းတို့အား ရင်းလင်းတင်ပြသွားခဲ့ပြီးနောက် ဤသို့ပြောခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အကယ်၍ မြန်မာပြည်တွင် တွေ့ဆုံသောဆွေးနွေးရေး ဖြစ်ပေါ်လာတော့ဘူးဆိုပါက ကုလသမဂ္ဂတွင် Freedom and Challenge လုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆိုလိုသည်မှာ နအဖသည် ဗမာပြည်ကို ကိုယ်စားပြုနိုင်သည့် အစိုးရမဟုတ်တော့ကြောင်း၊ ဗမာပြည်ကို ကိုယ်စားပြုကြောင်း ကုလသမဂ္ဂမှာ စိန်ခေါ်ပြီး ရင်ဆိုင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဤသို့တင်ဆောင်ရွက်ပြီဆိုပါက ဖိလစ်ပိုင်အပါအဝင် အေဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေနှင့်လည်း တောင်း၊ ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ အနေနှင့်လည်းတောင်း ကူညီကြပါရန်လည်း တောင်းဆိုတိုက်တွန်းခဲ့ကြောင်းဆိုခဲ့သည်။

အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၏ အသက်အငယ်ဆုံးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လည်းဖြစ်ပြီး ယခုအခါတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသမဂ္ဂ (အမ်ပီယူ) ၏ ထွက်ခွာအတွင်းရေးမှူးလည်းဖြစ်သော ခွန်မြင့်ထွန်းက အာဆီယံအနေနှင့် မြန်မာ့အရေးကို ယခုထက်ပို၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံမှ ဦးစီးဆောင်ရွက်ရန်ကိုလည်း တင်ပြသွားခဲ့သည်။
ထို့ကြားနာစစ်ဆေးပွဲတွင် ခွန်မြင့်ထွန်းက အဓိကအားဖြင့် စစ်အာဏာရှင်စနစ်ကို ချုပ်ငြိမ်းစေပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့်လူ့အခွင့်အရေးထိခိုက်မှုများလျော့ချ (၈) လေးလုံးအရေးအခင်းကြီးတွင် ပြည်သူ့တရားရုံးကို တောင်းဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ သို့သော် အနှစ်နှစ်ဆယ်ပြည့်လာသည့်တိုင်အောင် မိမိတို့၏တိုင်းပြည်တွင် ဖိနှိပ်မှုနှင့်ရက်စက်မှုများ ရှိနေဆဲဖြစ်ကြောင်းနှင့် (၈၀) ၏တောင်းဆိုချက်များသည်လည်း ယခုထိ အကောင်အထည် ပေါ်မလာခဲ့သေးကြောင်း အဓိကထားပြောကြားခဲ့ကြောင်း ခွန်မြင့်ထွန်းကပြောကြားခဲ့သည်။
“ကျနော့်အနေနဲ့ အဓိကထားပြီးတိုက်

လူထုစွမ်းအားဖြင့်သာ ရည်မှန်းချက်ကို အရောက်လုမ်းနိုင်မည်ဟု ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားကောင်စီမှကြေညာချက်တစောင်ထုတ်ပြန်

ဩဂုတ်လ (၈) ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သော မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အထွေထွေသပိတ်ကြီး၏ နှစ် (၂၀) ပြည့်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားကောင်စီ (အန်စီယူတီ) မှ ကြေညာချက်တစောင် ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

အဆိုပါကြေညာချက်တွင် မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီတော်လှန်ရေးတိုက်ပွဲအတွင်း အသက်စွန့်တိုက်ပွဲဝင်သွားခဲ့ကြသော သူရဲကောင်းတို့၏ တော်လှန်ပုံစံများသည် စစ်မှန်သည့် ဒီမိုကရေစီထွန်းကားရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ အခြေခံအခွင့်အရေးများကို အကာအကွယ်ပြုနိုင်မည့် စစ်မှန်ကောင်းမွန်သည့် အုပ်ချုပ်မှုစနစ်ကိုဖော်ဆောင်သော အစိုးရအောင်တရပ်ပေါ်ထွန်းသည်အထိ ဆက်

စွမ်းအားသည် တပါတီအာဏာရှင်စနစ်အား ဖြုတ်ချနိုင်ခဲ့ပြီး တော်လှန်စစ်သဘောတရား၏ ခိုင်မာသောပြယုဂ်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လူထုစွမ်းအားဖြင့်သာ မိမိတို့၏ရည်မှန်းချက်ကို အရောက်လုမ်းနိုင်မည်ဟု အန်စီယူတီက အလေးအနက်ယုံကြည်ကြောင်းလည်း ရေးသားထားသည်။

နအဖသည် အနှစ် (၂၀) ကြာပြည့်သည့် တိုင်အောင် ပြည်သူ့တရားရုံး၏ဆန္ဒအမှန်ကို ငြင်းဆန်နေဆဲ၊ (၈) လေးလုံးသပိတ်တိုက်ပွဲကြီးအား တရားမဲ့အကြမ်းဖက်ဖြိုခွဲမှု၏ နောက်ဆက်တွဲအဖြစ် ဥပဒေမဲ့အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များဖြင့် ပြစ်မှုမျိုးစုံကိုကျူးလွန်နေဆဲနှင့် ရာသက်ပန်တရားဝင်ဖြစ်မှုကျူးလွန်အုပ်ချုပ်မှုစနစ်ကိုဖော်ဆောင်သော အစိုးရအောင်တရပ်ပေါ်ထွန်းသည်အထိ ဆက်

အကြမ်းဖက်မှုများဖြင့် တိုင်းပြည်အလုံးစုံပျက်သုဉ်းရေးအန္တရာယ်မှ ကာကွယ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဖော်ပြပါရှိသည်။

ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားကောင်စီသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပကတိအခြေအနေအရပ်ရပ်အပေါ်တွင် အခြေပြု၍လည်းကောင်း၊ (၈) လေးလုံးတိုက်ပွဲခင်းအတွင်း စစ်အုပ်စု၏ ကောက်ကျစ်ယုတ်မာမှုပေါင်းစုံအပေါ်အခြေပြု၍လည်းကောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဆင့်တွင် တရားဝင်အစိုးရတရပ်အဆင့်မှပေးရပြီး စစ်မှန်သည့်ဒီမိုကရေစီအစိုးရဖြင့် အစားထိုးနိုင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တရပ်ကို စတင်အကောင်အထည်ဖော်နေကြပြန်ကြောင်းလည်း ရေးသားထားသည်။

ထို့ကြောင့် အန်စီယူတီသည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတရပ်လုံး၏ဆန္ဒအမှန်ကို အမြန်ဆုံး



လက်တိုက်ပွဲဝင်သွားမည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း ဖော်ပြပါရှိသည်။

ဆက်လက်၍လည်း (၈) လေးလုံးသပိတ်တွင် အဓိကကျဆုံးစွမ်းအားတရပ်သည် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ ပြည်သူ့တရားရုံး၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုစွမ်းအားတရပ်ဖြစ် မှန်ကန်စွာရှုမြင်ဆုံးသပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူထု

နေရသည့်ဟု ပါရှိသည်။

ထိုသို့အငြင်းပွားဖွယ်မရှိသော တိုင်းပြည်နှင့်ပြည်သူတရပ်လုံး၏ နာတရည်ဘဝတွင် အဓိကကျဆုံးစွမ်းအားတရပ်သည် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ ပြည်သူ့တရားရုံး၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုစွမ်းအားတရပ်ဖြစ် မှန်ကန်စွာရှုမြင်ဆုံးသပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူထု

ဖော်ထုတ်နိုင်ရေးအတွက် စုစည်းညီညွတ်သောပြည်သူ့စွမ်းအားကို ဦးထိပ်ထားလျက် နအဖစစ်အာဏာရှင်အား အပြီးတိုင်ချေမှုန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း (၈) လေးလုံးအရေးတော်ပုံ၏ နှစ် (၂၀) ပြည့်သွန်သွန်အဖြစ် ကြေညာချက်ကို ထုတ်ပြန်လိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ ❖

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတော်အခြေပြမိန့်ခွန်းပြောအခမ်းအနားသို့ ပြည်ပရောက်လွှတ်တော်အမတ်များအား တက်ရောက်ရန်ဖိတ်ကြားခံရ



အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတ ဆူစီလိုဘန်ဘန်ယူဒိုယိုနီ

ဩဂုတ်လ (၁၅) ရက်။
အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတ ဆူစီလိုဘန်ဘန်ယူဒိုယိုနီ နိုင်ငံတော်အခြေပြမိန့်ခွန်း ဖတ်ကြားသောအခမ်းအနားသို့ မြန်မာ့အတိုက်အခံအဖွဲ့အစည်းများအဖြစ်သော ပြည်ပရောက်

လွှတ်တော်အမတ်များကို ဖိတ်ကြားခဲ့ခြင်းသည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒီမိုကရေစီထူထောင်ရေးကြိုးပမ်းချက်အား အင်ဒိုနီးရှားအနေနှင့် ထောက်ခံအားပေးခြင်းကို ပြသလိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားလွှတ်တော်၏ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

ဆက်လက်၍လည်း မြန်မာလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသို့ ရောက်နေစဉ် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဒီမိုကရေစီနှင့် လူ့အခွင့်အရေးအတွက် ရုန်းကန်တိုက်ပွဲဝင်နေရသော အခြေအနေများအား တိုက်ပွဲမှ ဖယ်ရသော ရေကူညီပံ့ပိုးမှုများမည်ဆိုပါက သင့်ယူဒိုယိုနီ၏ နိုင်ငံတော်အခြေပြမိန့်ခွန်း ဖတ်ကြားသောအခမ်းအနားသို့ မြန်မာ့အတိုက်အခံအဖွဲ့အစည်းများအဖြစ်သော ပြည်ပရောက်

လည်း လိုအပ်နေမည်ဖြစ်ကြောင်းတို့ကို ထို့ကြေညာချက်တွင် ထည့်သွင်းရေးသားထားသည်။
အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ သွားရောက်ခဲ့သော ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များမှာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ သမဂ္ဂ (အမ်ပီယူ) ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ဒီဘူးဒါ၊ အတွင်းရေးမှူး၊ ဦးသိန်းဦး၊ တွဲဘက်အတွင်းရေးမှူး၊ ကိုင်းလိုင်၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသော ဒေါက်တာတင်ဆွေနှင့် ဒေါက်တာစန်းအောင်တို့ဖြစ်ကြသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက မြန်မာနိုင်ငံမှ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေများအား စိုးရိမ်ကြောင်းပြသသောအားဖြင့် သံအမတ်များအဖြစ်အလှန်စေလွှတ်ရေးတို့အား ဆိုင်းငံ့ထားရန်ကိုလည်း အင်ဒိုနီးရှားလွှတ်တော်က ဆုံးဖြတ်ထားကြောင်းဆိုခဲ့သည်။ ❖

နေရာကိုလိုချင်လို၊ အခွင့်အရေးကိုလိုချင်လို၊ နိုင်ငံရေးလုပ်တဲ့ လူလောက်တိုင်းပြည်အတွက် အကျိုးယုတ်စေတဲ့လူမျိုးမရှိဘူး ဆိုတာ မှတ်ထားပါ...။

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်
(၅၅ နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ မိန့်ခွန်းတောက်နှုတ်ချက်များမှ...)

တရားမဝင်သည့်နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်စနစ်ကြောင့် မုန့်တိုင်းဒုက္ခသည်များအတွက် အလှူငွေများ ဆုံးရှုံးမှုကြီးမားနေကြောင်း သတင်းတရားလင်းပွဲတွင်ထုတ်ဖော်

(၂၉) ရက်။ မြန်မာစစ်အစိုးရ၏ တရားဝင်ငွေလဲပွဲ နှုန်းစနစ်အရ နာဂစ်ပုဂ္ဂိုလ်တို့အားဒုက္ခသည် များအတွက်ထောက်ပံ့ငွေအားလုံး၏ (၁၅) ရာခိုင်နှုန်းမှ (၂၅) ရာခိုင်နှုန်းအထိ နှစ်နာပွဲ ရှိကြောင်း ကုလသမဂ္ဂရုံးချုပ်တွင်ကျင်းပခဲ့ သော သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင်ပြောကြား ခဲ့သည်။

မြန်မာစစ်အစိုးရ၏ မုန့်တိုင်းကူညီရေး တွင်တုန့်ပြန်ပုံနှိပ်စနစ်များကြောင့် ယခင်က ပင် ဆက်လက်လှူဒါန်းရန် တွန့်ဆုတ်နေကြ သောအလှူရှင်များအနေနှင့် ယခုကဲ့သို့ ငွေ ကြေးပမာကဆုံးရှုံးမှုကြီးမားခြင်းကြောင့် စိတ် ပျက်သွားကြမည်ဟု စိုးရိမ်မိကြောင်း ကုလ သမဂ္ဂလူ့သားချင်းစာနာရေးဆောင်ရွက်မှုရုံး မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေး ပူးပေါင်း အဖွဲ့အဖွဲ့ကပြောသည်။

မြန်မာစစ်အစိုးရ၏ မုန့်တိုင်းကူညီရေး တွင်တုန့်ပြန်ပုံနှိပ်စနစ်များကြောင့် ယခင်က ပင် ဆက်လက်လှူဒါန်းရန် တွန့်ဆုတ်နေကြ သောအလှူရှင်များအနေနှင့် ယခုကဲ့သို့ ငွေ ကြေးပမာကဆုံးရှုံးမှုကြီးမားခြင်းကြောင့် စိတ် ပျက်သွားကြမည်ဟု စိုးရိမ်မိကြောင်း ကုလ သမဂ္ဂလူ့သားချင်းစာနာရေးဆောင်ရွက်မှုရုံး မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေး ပူးပေါင်း အဖွဲ့အဖွဲ့ကပြောသည်။

မြန်မာစစ်အစိုးရ၏ မုန့်တိုင်းကူညီရေး တွင်တုန့်ပြန်ပုံနှိပ်စနစ်များကြောင့် ယခင်က ပင် ဆက်လက်လှူဒါန်းရန် တွန့်ဆုတ်နေကြ သောအလှူရှင်များအနေနှင့် ယခုကဲ့သို့ ငွေ ကြေးပမာကဆုံးရှုံးမှုကြီးမားခြင်းကြောင့် စိတ် ပျက်သွားကြမည်ဟု စိုးရိမ်မိကြောင်း ကုလ သမဂ္ဂလူ့သားချင်းစာနာရေးဆောင်ရွက်မှုရုံး မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေး ပူးပေါင်း အဖွဲ့အဖွဲ့ကပြောသည်။

မြန်မာစစ်အစိုးရ၏ မုန့်တိုင်းကူညီရေး တွင်တုန့်ပြန်ပုံနှိပ်စနစ်များကြောင့် ယခင်က ပင် ဆက်လက်လှူဒါန်းရန် တွန့်ဆုတ်နေကြ သောအလှူရှင်များအနေနှင့် ယခုကဲ့သို့ ငွေ ကြေးပမာကဆုံးရှုံးမှုကြီးမားခြင်းကြောင့် စိတ် ပျက်သွားကြမည်ဟု စိုးရိမ်မိကြောင်း ကုလ သမဂ္ဂလူ့သားချင်းစာနာရေးဆောင်ရွက်မှုရုံး မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေး ပူးပေါင်း အဖွဲ့အဖွဲ့ကပြောသည်။

ဘိုကလေးမြို့နယ်အတွင်းကျေးရွာခိုင်နယ် (၇၀) နီးပါးအတွင်း ဂျွဲ၊ နွားများပါကြိတ်ယောင်ရောဂါဖြစ်၍ သေဆုံးနေ

ဇူလိုင် (၃၁) ရက်။ ဇရာဝတီတိုင်း လေဘေးသင့်ဒေသတစ်ခုလုံးတွင် ဂျွဲ၊ နွားများ အစုလိုက်၊ အပြုံလိုက်သေဆုံး နေကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ ဂျွဲ၊ နွားများသည် ပါကြိတ်ယောင်ရောဂါဖြစ်ပွားသည့်လက္ခဏာ ဖြစ်ပွားပြီးနောက် ရက်ပိုင်းအတွင်းသေဆုံးကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံလယ်သမားများက ပြောသည်။ လေဘေးသင့်ဒေသများအတွင်းတွင် ထိုရောဂါ ပည်ပျက်ပြန့်ပွားနေသည် ကို အတိအကျသိသော်လည်း ဘိုကလေးမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာခိုင်နယ် (၆၉) ရွာတွင်ရှိ ရွာတိုင်းနီးပါးတွင် ဖြစ်ပွားနေကြောင်းသိရသည်။ ထိုသို့ဇရာဝတီမြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသ အကျယ်အဝန်းအားလုံးတွင် အကြောင်းကြားသော်လည်း ယခုခန့်အထိ အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးမှု တစ်စတစ်ခုမရှိသေးကြောင်းရွာများတွင် တာဝန်ကျနေသော တီရိုဂျွဲခံသေကုသဝန်များသည် လည်း တာဝန်ကျရာရွာများတွင် ရှိမနေကြကြောင်းသိရသည်။ ❖

လပွတ္တာမှ လေဘေးဒုက္ခသည်များက ဒုက္ခသည်စခန်းများမှနှင်မထုတ်ရန် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်အားတောင်းပန်သော်လည်း အစည်းဝေးတွင်းစဉ်းစားမည်ဟုသောပြောဆိုခဲ့

ဇူလိုင် (၂၉) ရက်။ လပွတ္တာမြို့ ဒုက္ခသည်စခန်းသို့ ဇူလိုင် လ (၂၀) ရက်နေ့က လာရောက်စစ်ဆေး သော ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်သိန်းစိန်၏ ဖော် တော်ကားကို ဒုက္ခသည်အမျိုးသမီးများက တားဆီး၍ ဒုက္ခသည်စခန်းများမှ နှင်မထုတ် ရန် တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။

အာဏာပိုင်များ၏ညွှန်ကြားချက်အရ လပွတ္တာဒုက္ခသည်စခန်းတာဝန်ခံများသည် ဒုက္ခသည်များအား ဇူလိုင်လ (၃၀) ရက် နောက်ဆုံးထား၍ စခန်းမှဖယ်ရှားပေးရန်နှင့် နေရပ်သို့ပြန်ရန် အမိန့်ပေးထားသည်။ စခန်း အားလုံးနီးပါးတွင် ဒုက္ခသည်များ မရှိသ လောက်နီးပါး ထွက်ခွာသွားကြပြီဖြစ်သော် လည်း အမှတ် (၃) ဒုက္ခသည်စခန်းတွင် ဒုက္ခ သည် (၁,၀၀၀) မျှနှင့် အမှတ် (၅) စခန်း တွင် (၁၀၀) ခန့်ကျန်နေသေးကြောင်း ဒီဇွီဘီ သတင်းတွင်ပါရှိသည်။

လပွတ္တာမြို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ် စားလှယ် ဒေါက်တာအေးကြွေက “အဆောက် အအုံကလည်း ပြည့်ပြည့်စုံစုံမရှိသေးဘူး။ စားရေးကျတော့လည်း ထောက်ပံ့ပေးလိုက် မယ်ဆိုရင် ဆယ်ငါးရက်စာရှိကွာပေးလိုက် တာမဟုတ်ဘဲနဲ့ ပြန်ကျပြီးနေရတဲ့အခါကျ



နာဂစ်ဆိုင်ကလုနီဒေသကြောင့်အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ဖြစ်ခဲ့ရသည့်ဒုက္ခသည်များ

တော့ ရသိသကဲ့သို့ ကြောက်တာတွေ ကျန်း မာရေးတွေ သက်သက်ကုန်ပစ်တာတွေကလေး ပြီး၊ လှိုင်းသံ၊ လေသံကြားရင် သူတို့မခံနိုင် က “အစည်းအဝေးကျရင် ထပ်စဉ်းစားပေးမယ်” စားသောက်ဖို့ကလည်း မလွယ်သေးဘူးလေ” ဟု ပြောဆိုခဲ့သည်။ ဝန်ကြီးချုပ်၏ကားကိုတားခဲ့သောအ ဖွဲ့အစည်းများကလည်း ဝန်ကြီးချုပ်ကားပေါ်မှ ဆင်းလာသောအခါ “ကျမတို့မပြောင်းချင် သေးဘူး၊ ဒီမှာ မြေကွက်တနေရတာပေးပါရအောင် အမိုးမပါရင်နော် ခန့်မိုးလေးနဲ့ပဲနေပါရအောင်

မုန့်တိုင်းဒဏ်ခံရသည့်မြို့နယ်မှလယ်သမားများ အခက်အခဲမျိုးစုံဖြင့်ရင်ဆိုင်ရ



အပင်ပေါက်လာသည့်မျိုးစပါးများ

မုန့်တိုင်းဒဏ်ခံရသည့် ဇရာဝတီတိုင်းမှ လယ်သမားများသည် စပါးစိုက်ပျိုးရာတွင် ထွန်ထွန်၊ ထွန်ထွန် ကြွေးမရှိခြင်း၊ စပါးမျိုး မ သန်ခြင်း၊ လက်တွန်းထွန်စက်များသည်လည်း လိုအပ်ချက်နှင့်ကိုက်ညီမှုမရှိခြင်းနှင့် စိုက် ပျိုးစရိတ်ချေးငွေ မလုံလောက်ခြင်း၊ စသည် အခက်အခဲမျိုးစုံနှင့် ရင်ဆိုင်နေကြရသည်။ အစိုးရပေးသောမျိုးစပါးတို့သည် အ ချို့နေရာများတွင် ရှင်သန်ပေါက်ရောက်နေ သော်လည်း အချို့နေရာများတွင် နှစ်ကြိမ် သုံးကြိမ်ပြန်လည်စိုက်ပျိုးနေကြရကြောင်း အ ဆိုပါသတင်းတွင်ဖော်ပြထားသည်။

မုန့်တိုင်းဒေသကြောင့် ဂျွဲ၊ နွားအသေအ ပျောက်များခဲ့ခြင်းကြောင့် စစ်အုပ်စုက လက်တွန်းထွန်စက်များပေးထားပြီး “လက်မှု လယ်ယာမှ စက်မှုလယ်ယာသို့” ဟူသော ကြေးကြော်သံနှင့် လယ်ထွန်စက်များကို ချ ပေးခဲ့သည်။ သို့သော် လက်တွန်းထွန်စက် များသည် ခွေးသွားစက်များပြုန်းကျောကွာ အလုပ်မဖြစ်သည့်အပြင် လယ်သမားအနေနှင့်



ပျက်စီးခဲ့ရသည့်လယ်ကွက်များတွင်ပြန်လည်စိုက်ပျိုးရန်အတွက်ထွန်ထွန်လက်ပြုပြင်နေစဉ်

လယ်ထွန်စက်ကြီးတွေနှင့် ထွန်ယက်ပေးမည် ဆိုပါက အဆင်ပြေမည်ဖြစ်ကြောင်း လယ် သမားများကပြောဆိုလျက်ရှိသည်။ ဇရာဝတီ တိုင်းတွင် စပါးစိုက်စေ (၁၄) သန်းရှိပြီး ပြီး အများစုမှာ အစားလယ်လုပ်သားများ ပုံတပ်လောက်သာ စိုက်ပျိုးနိုင်မည်ဟု လေ့ လာသူများကပြောဆိုပါသည်။

ဓာတ်မြေကြွေစာအိတ်လျှင် အစိုးရ ထုတ်ဖျော့မှုမှာ ကျပ်နှစ်သောင်းငါးသောင်း (၂၅,၀၀၀) ဖြစ်ပြီး အပြင်ပေါက်ဈေးသည် လေးသောင်းရစ်ထောင် (၄၀,၀၀၀) ဖြစ် သည်။ အစိုးရက တကလျှင် ကျပ် (၈,၀၀၀) နှုန်းချေးသည်ဆိုသော်လည်း လယ်သမားများ သလောက်ချေးမခွင့်နိုင်ခြင်းမရှိဘဲ အများစုမှာ ကျပ်ခြောက်သောင်း (၆၀,၀၀၀) အထိသာဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် စိုက်ပျိုးစရိတ် မလုံလောက်သောလယ်သမားများသည် ပုဂ္ဂလိကငွေချေးသူများထံမှ ကျပ် (၁၀၀) လျှင် (၁၀) တိုး၊ (၂၀) တိုးများနှင့် ချေးယူ စိုက်ပျိုးနေရကြောင်း သိရသည်။ ❖

မုန်တိုင်းဒဏ်ခံခဲ့ရသည့်အိမ်များ ပြန်လည်ပြုပြင်ဆောက်လုပ်ခြင်းအား မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ အခွန်ငွေများကောက်ခံနေ



နာဂစ်ဆိုင်ကလုန်းဒဏ်ကြောင့်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့်လူနေအိမ်အချို့

ဇူလိုင် (၂၉) ရက်။
 ဧရာဝတီတိုင်း၊ ဘိုကလေးမြို့နယ်တွင် မုန်တိုင်းကြောင့်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့်အိမ်များအား ပြန်လည်ပြုပြင်တည်ဆောက်ရာတွင် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက အခွန်များကောက်ခံနေသည့်အတွက် ဖေသံများမှာ စိတ်သောကရောက်နေကြရသည်။
 ပြန်လည်ပြုပြင်သည့် အိမ်အခြေအနေကိုကြည့်၍ စည်ပင်ဝန်ထမ်းများက ကျပ်တည်းနဲ့ နှစ်သိန်းအထိကောက်ခံနေကြောင်း ဖေသံတစ်ဦးမှ ပြောပြသည်။
 မုန်တိုင်းကြောင့် အိုးအိမ်များပျက်စီးဆုံးရှုံးသွားသဖြင့် ခုကွရောက်နေချိန်တွင်

အိမ်ပြင်ဆင်သည့်အတွက် အခွန်အတောင်းခံရသောကြောင့် မကျေမနပ်ဖြစ်နေသူတစ်ဦးက “အများနည်းတူ ပျက်လို့ပြင်တာပါ။ တကယ်ပျက်စီးလို့ပြင်တာပါ။ အသစ်လည်းမဆောက်ကြပါဘူး။ အဲဒါကိုလာတောင်းတယ် ဆိုတော့တွက်ကြည့်။ ဒီလိုခွကွရောက်နေတဲ့ အချိန်မှာ သူတို့အနေနဲ့ မလုပ်သင့်ပါဘူး။ လူတွေကစိတ်ရှုပ်ထွေးပြီးတော့ အရမ်းလည်း စိတ်ဓာတ်ကျနေတဲ့အချိန်နဲ့ စီးပွားရေးတွေကလည်း ဘာမှပြေပြေလည်လည်မရှိကြဘူး။ တကယ့်တကယ် ခုကွရောက်နေတဲ့အချိန်မှာ သူတို့အနေနဲ့ နားလည်မှုတော့ပေးသင့်ပါတယ်”ဟု ပြောပြခဲ့သည်။
 လပတ္တိမြို့နယ်တွင် မုန်တိုင်းကြောင့်

လူ (၁, ၂၀၀) ကျော်အသုံးအဆုံးဖြစ်ပြီး အသုံးအဆုံးခံစားရသော်လည်း ယခုအခါ မူလအခြေအနေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဒုတိယအဆင့်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းအနေနှင့်လည်း လယ်ယာမြေ ဧကပေါင်း (၂) သန်းကျော်ကိုလည်း မှတ်သရားအိမ်အဖွဲ့ ပြန်လည်စိုက်ပျိုးနိုင်ခဲ့ကြောင်း စစ်အုပ်စုကထုတ်ပြန်ထားသည့် သတင်းအပေါ်ကိုးကားပြီး ဆင်တူသတင်းဌာနတွင်ဖော်ပြခဲ့သည်။
 ဇူလိုင်လ (၂၉) ရက်၊ အင်္ဂါနေ့တွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ရန်ကုန်အခြေစိုက် သတင်းထောက်အချို့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင်းရှိသံတမန်များအား မုန်တိုင်းဆိုင်ရာဖြစ်သည့် ဧရာဝတီမြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသများသို့ လိုက်လံပြန်သွားခဲ့သည်။ ဒုတိယနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဦးကျော်သူဦးဆောင်သော ထိုခရီးစဉ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်ကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်နိုင်ငံစစ်သံမှူးကြီးတို့နှင့်အတူ ရိုက်တာသတင်းဌာနနှင့် ဆင်တူသတင်းဌာနတို့မှ သတင်းထောက်များသည် ဧရာဝတီမြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသရှိ ဖျာပုံ လပတ္တိ၊ ဘိုကလေးမြို့များသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။
 မြန်မာစစ်အစိုးရအနေနှင့် ယခုကဲ့သို့ သတင်းထောက်များအား တရားဝင်လိုက်ပါသတင်းယူခွင့်ပြုခဲ့သည်မှာ ပထမဦးဆုံးအကြိမ်ဖြစ်သည်။ ❖

မြန်မာဂီတပညာရှင်များမှ ရော်ပြေပွဲများပြုလုပ်၍ ဆိုင်ကလုန်းဒုက္ခသည်များအတွက် ရန်ပုံငွေရှာ

နာဂစ်မုန်တိုင်းဒုက္ခသည်များအား ကူညီနိုင်ရေး မြန်မာဂီတပညာရှင်များနှင့် ဟာသအနုပညာရှင်များပူးပေါင်း၍ တေးဂီတစင်မြင်ပျော်ပြေပွဲများကို ပြည်တွင်းပြည်ပတို့တွင် ဆက်တိုက်ကျင်းပခဲ့ကြသည်။
 ဇူလိုင် (၂၆) ရက်နှင့် (၂၇) ရက်နေ့များတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေတိဂုံဘုရား တောင်ဘက်မှ Happy World ကစားကွင်းရှိ ပြဇာတ်ရုံတွင် အဆိုတော် ရင်ပို၊ စည်သူလွင်၊ ကိုင်ဇာ၊ သို့၊ ဇော်ပိုင်နှင့်တခြားသော ဟစ်ဟော့အဆိုတော်များပါဝင်ပြီး ကင်းကောင်၊ ဇေယျာ စသည်လူရွှင်တော်များလည်း ပါဝင်ပျော်ပြေခဲ့ကြပြီး ပထမနေ့တွင် ကျပ်သိန်း (၂၀) နှင့် ဒုတိယနေ့တွင် (၁၇) သိန်း ရရှိခဲ့ကြကြောင်း သိရှိရသည်။
 လာမည့်ဩဂုတ်လ (၃) ရက်နေ့ မွန်လွဲ (၁) နာရီရန်ကုန် သုဝဏ္ဏ မိုးလုံလေလုံ အားကစားကွင်းမှာ နာမည်ကြီးဟစ်ဟော့အဆိုတော် အယောက် (၄၀) ကျော်ပါဝင်သည့်ရှုမဝဂီတပွဲ ပထမဆုံးအကြိမ် ကျင်းပမှာဖြစ်ကြောင်း ဝိတအစည်းအရုံး တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး (၃) တေးရေးဆရာ မောင်သစ်မင်းကပြောသည်။
 ဝှင်ကြေးကို ကျပ် (၅,၀၀၀) နှင့် ကျပ် (၈,၀၀၀) ရောင်းချနေပြီး ဆယ်ကျော်သက်လူငယ်တွေအများဆုံး ဝယ်ယူအားပေးနေသည်တွေ့ရကြောင်း မောင်သစ်မင်းကပြောသည်။ ဤပွဲစဉ်အား ဝိတအစည်းအရုံးက ဦးစီးကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ရရှိလာမည့်ငွေအား လုံးကိုလေးဒုက္ခသည်အား တိုက်ရိုက်လှူဒါန်းမည်ဖြစ်ကြောင်းပြောသည်။
 အလားတူပင် ဂျပန်နိုင်ငံ၊ တိုကျိုမြို့ရှိ kokald ဝန်းမတွင်လည်း အဆိုတော် ခင်မောင်တို့၊ အာဇာနည်၊ မေခလ၊ ရတနာနှင့် မေမတ်ပယ်တို့ စသောအဆိုတော်များသည် နာဂစ်မုန်တိုင်းဒုက္ခသည် သိဆိုပျော်ပြေပွဲကြားပွဲတော်များကိုလည်း မုန်တိုင်းဆိုင်ရာဒေသများသို့ သွားရောက်လှူဒါန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ပြောကြားပေးရင်းကော်မတီအဖွဲ့ဝင်တဦးကပြောသည်။
 ဩဂုတ်လထဲမှာပင် Iron Cross တေး



မုန်တိုင်းဒဏ်ခံရသည့်ကလေးလေးတချို့

ဝိတအဖွဲ့ကဦးစီးပြီး အဆိုတော်လေးဖြူ သိဆိုပျော်ပြေပွဲ နာဂစ်လေးဘေးဒုက္ခသည်များအလှူငွေ စင်မြင်ပျော်ပြေပွဲကိုလည်း ကျင်းပမည်ဟု IC အဖွဲ့မှ ကိုင်မောင်သန့်ကပြောသည်။
 “လူအများကြီးလာမှာဖြစ်တဲ့အတွက် ရှိနေရာကျယ်ကျယ်ဝန်းဝန်းချာနေပါတယ်။ နေရာမရသေးတော့ ရက်အတိကျတော့ မသိသေးဘူး။ ကိုလေးဖြူကိုလည်း သိချင်သလို ဖွဲ့ကို အထူးအကူအညီတောင်းထားပါတယ်” ဟုပြောခဲ့သည်။
 နာဂစ်မုန်တိုင်းဒုက္ခသည်များအတွက် ပင် IC အဖွဲ့နှင့် ကိုင်မောင်သန့်ဦးစီးပြီး “ကမ်းလှည့်မတ်လမ်းများ” ဟု အမည်ရသည့် လေးဖြူ၊ အင်၊ မျိုးကြီး၊ တို့အပါအဝင် အဆိုတော်(၂၂) ဦးပါဝင်သီဆိုထားသော တေးစီးရီအခွေကိုလည်း လာမည့်လတွင် ထွက်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။
 ဤသို့ မြန်မာပြည်မှ ပြည်သူချစ်သော နာမည်ကြီး ဟစ်ဟော့အဆိုတော်များအား လုံး စုပေါင်းပြီး နာဂစ်ဒုက္ခသည်များအား ကူညီရန်ကြိုးပမ်းနေချိန်တွင် မြန်မာလူငယ်လူထုအကြား ဟစ်ဟော့ဂီတကို စတင်မိတ်ဆက်ပေးခဲ့သည့် အက်ဆစ်အဖွဲ့မှ လူငယ်အဆိုတော် ရန်ရန်ချန်နှင့် ဇေယျာသော်တို့မှာမူ စက်တင်ဘာသံယာဉ်ပွဲများမှနောက်ပိုင်းတွင် နအဖစစ်အစိုးရမှ အင်းစိန်ထောင်တွင် ချုပ်နှောင်ဖမ်းဆီးထားသည်။ ❖

မြို့နယ်အာဏာပိုင်က ဒုက္ခသည်တို့အားပေးဝေသည့်ရိက္ခာဆန်များကို အလွဲသုံးစားလုပ်နေသော်လည်း တာဝန်ရှိသူတို့မှ အရေးယူခြင်းမရှိ



ဒုက္ခသည်တို့အားပေးဝေမည့်ဆန်အိတ်တချို့

ဩဂုတ်လ (၆) ရက်။
 ရန်ကုန်တိုင်း၊ သုံးခွမြို့နယ်မှ ရပ်ကွက်အာဏာပိုင်က လေဘေးဆိုင်ရာဒုက္ခသည်များအားပေးဝေရမည့်ဆန်ကို အလွဲသုံးစားလုပ်၍ နေပြည်တော်ရှိ အာဏာပိုင်များထံသို့ တိုင်ကြားထားသော်လည်း အရေးယူခြင်းမရှိ

သောကြောင့် ဗိုလ်ချုပ်သန်းရွှေထံသို့ တိုင်တန်းရန်ပြင်ဆင်နေကြောင်း ဖေသံတဦးကပြောသည်။
 ရန်ကုန်တိုင်း၊ သုံးခွမြို့နယ် မယကဥက္ကဋ္ဌမှ စပယ်ချောင်ရွာ၊ ချောင်းဝ၊ ညောင်လေးပင်နှင့် ကျိုကြိတ်ရွာတို့အတွက် ဆန် (၅၃) အိတ် သွားရောက်ပေးခဲ့သည်။ စပယ်ချောင်ရွာမှ ရယူကဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးအောင်သည် ၎င်း၏ရွာသို့ဆန် (၄၃) အိတ်ယူဆောင်၍ ကျန်သုံးရွာအား (၁၀) အိတ်သာပေးဝေခဲ့သည်။
 စပယ်ချောင်ရွာ၌ ဆန်ပေးဝေရာတွင်လည်း ၎င်း၏ဆွေမျိုးအသိုင်းအဝိုင်းကိုသာ ဝေငှသောကြောင့် တရွာတည်းနေသူ ကိုထိန်လင်းမောင်က မျှတတဝေရန်ပြောဆိုကြောင်းကို ဆဲသည်ဟုဆိုကာ ရဲစခန်းသို့တိုင်ကြားသောကြောင့် အဖမ်းခံခဲ့ရသည်။ ရွာသားများကမကျေနပ်၍ ရဲစခန်းရွေ့တွင်စုဝေးရောက်ရှိပြီး ပြန်လည်လွှတ်ပေးရန်တောင်းဆိုသောကြောင့် ကိုထိန်လင်းမောင်လွှတ်မြောက်လာခဲ့ကြောင်း ဒီဇီဘီသတင်းတွင်ပါရှိသည်။ ❖

ဆက်လက်၍ ကိုထိန်လင်းမောင်က ဤသို့ အလွဲသုံးစားပြုခြင်းကို ရပ်ကွက်၊ မြို့နယ်၊ ခရိုင်၊ လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဌာနများသို့ တိုင်ကြားထားသော်လည်း အရေးယူခြင်းမရှိသည့်အတွက် နေပြည်တော်ရှိ ဗိုလ်ချုပ်သန်းရွှေထံသို့ ဆက်လက်တိုင်ကြားရန်ပြင်ဆင်နေကြောင်း သိရသည်။
 လေဘေးဆိုင်ရာဒုက္ခသည်များအတွက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှလှူဒါန်းသော ငွေ ပစ္စည်းများကို မရိုင်းရှင်သောနည်းဖြင့် ထိန်းသိမ်းထားခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ခြင်း၊ လူပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့အစည်းများအတွက်အသုံးပြုခြင်း၊ အခြားကိစ္စရပ်များအတွက် အလွဲသုံးစားပြုခြင်းများကို တွေ့မြင်သိရှိပါက လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနများသို့ တိုင်ကြားနိုင်သည်ဟု တရားဝင်ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ထားသော်လည်း အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမရှိပေ။ ❖

မုက်နာဖုံး လူအခွင့်အရေးအဖွဲ့သတင်းမှ...
 ကုန်ပိုင်းက စမ်းချောင်းမြို့နယ်တွင် အမည်မသိသူတစ်ဦး၏ ချောင်းမြောင်းရိုက်နှက်ခံခဲ့ရပြီး ဦးခေါင်းတွင် ဒဏ်ရာပြင်းစွာရရှိပြီး (၅) ချက်ပျံခဲ့ရသည်။ လူ့အခွင့်အရေးစာရင်းစာတမ်းများဖြန့်ဝေမှုဖြင့် ၂၀၀၆ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ (၃၀) ရက်နေ့က အဖမ်းခံခဲ့ရပြီး နိုဝင်ဘာ (၁၃) ရက်နေ့တွင် ပြန်လည်လွှတ်မြောက်လာခဲ့သည်။
 ဩဂုတ်လ (၆) ရက်နေ့ညကလည်း (HRDP) အဖွဲ့မှ ကိုမျိုးမင်းနှင့် ကိုသန့်ဇော် မြင့်တို့ (၂) ဦးအား ဖမ်းဆီးထားခဲ့သည်။ ယခုအခါတွင် (HRDP) အဖွဲ့မှ ဖမ်းဆီးခံရသူပေါင်းမှာ (၃၀) ဝန်းကျင်ခန့်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်းလည်းသိရသည်။
 ၂၀၀၇ ခုနှစ်၊ ဧပြီလအတွင်းကလည်း ဟင်္သာတမြို့နယ်၊ အုပ်ပုံရွာတွင် လူ့အခွင့်အ

ရေးဆိုင်ရာအကြောင်းအရာတို့အား ရင်းလင်းပြောပြနေခဲ့သော (HRDP) အဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးဖြစ်သော ကိုမောင်မောင်လေးနှင့် ကိုမြင့်နိုင်တို့နှစ်ဦးအား ဖြန့်ဖြူးအဖွဲ့ဝင်များ၏ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ဒဏ်ရာပြင်းထန်စွာရရှိပြီးနောက် ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး၏ ဦးနော်နှင့်အာရုံကြောဌာနတွင် ဆေးဝါးကုသမှုခံခဲ့ရရသည်။
 လက်ရှိအခြေအနေတွင် ကိုမြင့်နိုင်သည် ဟင်္သာတအကျဉ်းထောင်အတွင်းတွင် အမှုရင်ဆိုင်နေဆဲဖြစ်ပြီး (HRDP) အဖွဲ့ဝင်နောက်တဦးဖြစ်သူ အသက် (၆၀) ကျော် ဦးဘဦးမင်းသည်လည်း ဟင်္သာတအကျဉ်းထောင်အတွင်းတွင် (၂) ကြိမ်တိုင်တိုင် လေဖြတ်ဝေဒနာခံစားခဲ့ရပြီးနောက် ယခုအခါ စကားကောင်းစွာပပြောနိုင်တော့ကြောင်းလည်းသိရသည်။ ❖

တပျက်နာ (၆)

အိန္ဒိယနိုင်ငံပြည်တွင်းသုံးသပ်ချက်မှ ပစ်လိုက်တဲ့အချိန်ကစပြီး မြန်မာ့တပ်မတော် တခလုံးကို သူ့စိတ်ကြိုက်ချယ်လှယ်ဖန်တီးပုံသွင်းယူလာခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ သူ့ကိုမြေ ဂရုတိုင်းပြီး ကလန်ကဆန်လုပ်ဖို့ ကြိုးစား ခဲ့တဲ့ဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်ညွန့်နဲ့ သူ့ရဲ့စစ်ထောက် လမ်းရေးတစ်ဖွဲ့လုံးကို ၂၀၀၄ ခုနှစ် နှစ်ကုန် ပိုင်းမှာ မြေလှန်ရင်းလင်းပစ်လိုက်တဲ့အချိန် ကစပြီး တပ်မှားသူကို မေ့ကြည့်ရတဲ့သူ တယောက်မှပင်တော့တာ တွေ့ရပါတယ်။

တပ်မတော် ဒုတိယကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမောင်အေး အနေနဲ့လည်း ၁၉၉၄-၉၅-၉၆ လောက်က တပ်မမှူးအဆင့်လောက်အထိ ပြောင်းရွှေ့ ခန့်အပ်မှုတွေကို ကိုယ့်သဘောနဲ့ကိုယ် လုပ် ပိုင်ခွင့်ရှိခဲ့ပေမယ့် နောက်ပိုင်းမှာတော့ ဗိုလ် ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေရဲ့ အတည်ပြုချက်မပါဘဲ တာယုလုပ်လို့မရတော့ကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ ဒီလိုအခြေအနေတွေကြောင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီးမောင်အေးကိုယ်တိုင် ဖြတ်ထုတ်ရှင်း တဲ့အထဲပါမသွားရအောင် အခြေအနေကို ကြည့်ပြီး ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေ ရတ်တ ရက်ဆေးဆုံးပတ်အချိန်ကို အရက်သောက်ရင်း

တပ်မ (၁၀) ခု၊ ၈ကဒ (၁၉) ခုနဲ့ ၃ကစ (၇)ခုမှာလည်း မျိုးဆက်သစ်တပ်မှူးတွေနဲ့ အစားထိုးနေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဝှံ့အပြင် စစ်ရုံး ချုပ် အကူလက်ရုံးတပ်ဖွဲ့တွေနဲ့ တပ်မတော် (လေ) တပ်မတော် (ရေ) တို့မှာလည်း မျိုး ဆက်သစ်တပ်မှူးတွေနဲ့အစားထိုးနေပြီ ဖြစ် ပါတယ်။

နအဖက နာဂစ်လေမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် အတိအကျရောက်နေကြတဲ့ မြန်မာပြည်သူ တွေကို မငဲ့တွတ်ဘဲ သူတို့စိတ်တိုင်းကျရေး သုံးစားတဲ့ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို အတင်းအကျပ်အတည်ပြုနိုင်ခဲ့ပေမယ့် ၂၀၁၀ ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီမှာ ရင်ဆိုင်ရမယ့် စိမ် ခေါ်မူတွေ အများအပြားကျန်ရှိနေသေးတာ ကို တွေ့နိုင်ပါတယ်။ မြန်မာ့တပ်မတော်ကို ယုံကြည်စိတ်ချရတဲ့ မျိုးဆက်သစ်တပ်မှူး တွေရဲ့လက်ထဲကို စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းပေး နိုင်ရေး၊ ပါလီမန်အဆင့်ဆင့်နဲ့ ဗဟိုအစိုးရ ပြည်နယ်အစိုးရစတဲ့ အုပ်ချုပ်ရေးအဆင့် ဆင့်မှာ စစ်ဗိုလ် (၂၅) ခုခန့်နဲ့ ပါဝင်နိုင်ဖို့ အတွက် တပ်ထဲမှာသုံးမရတဲ့သူတွေကို စိစစ် ရေးချယ်စေလွှတ်နိုင်ရေး၊ ကြံ့ဖွဲ့အသင်းကို အသွင်ပြောင်းဖွဲ့စည်းပွဲ စစ်တပ်ပိုင် နိုင်ငံ ရေးပါတိုက်မှာ တပ်မတော်ထဲက အိုပယ်

စစ်အာဏာရှင် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေဟာ အကူးအပြောင်းကာလမှာ စစ်အာဏာရှင်ဟောင်း ဗိုလ်ချုပ်ကြီးနေဝင်းလို အမှားမျိုးနဲ့မကြိုရအောင် သတိထားပြီး ပြင်ဆင်လုပ်ကိုင်နေတာတွေ့ရပေမယ့် အခန့်မသင့်ရင် ကိုယ်ဖော်တဲ့ဆေးခါးကြီး ကိုယ့်ကိုပြန်သော်လည်းကောင်းရတဲ့ကိန်းဆိုက်နိုင်ပါတယ်။

နဲ့ထိုင်စောင့်နေရတယ်လို့ ကာကွယ်ရေးဦး စီးချုပ်ရုံးမှာ နှစ်အတန်ကြာ တာဝန်ထမ်း ဆောင်ခဲ့ဖူးတဲ့ တပ်မတော်အရာရှိတစ်ဦးက ပြောဆိုခဲ့ဖူးပါတယ်။ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်း ရွှေဟာ တပ်မတော်ရဲ့ထိပ်ပိုင်းရုံးထဲမှာတော့ တွက် မျိုးဆက်သစ်ဗိုလ်ချုပ်တွေကို မွေးမြူ လာခဲ့ရာမှာ အခုဆိုရင် ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်ရုံးမှာ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရွှေမင်း၊ ဒုဗိုလ်ချုပ် ကြီးမြင့်ဆွေ၊ ဒုဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြင့်လှိုင်၊ ဒုဗိုလ် ချုပ်ကြီး ရဲမြင့်(စရခ) နဲ့ မကြာခင် ဒုဗိုလ် ချုပ်ကြီးတွေဖြစ်လာကြတော့မယ့် ဗိုလ်ချုပ် အထူးအရာရှိ ဗိုလ်ချုပ်ခင်ဇော်၊ ဗိုလ်ချုပ်သူရ မြင့်အောင်တို့အပြင် အခုအထိခန့်အပ် လိုက်တဲ့ ဗိုလ်ချုပ်အနုမြင့်၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင် သန်းထွဋ်၊ ဗိုလ်ချုပ်မင်းအောင်လှိုင်၊ ဗိုလ်ချုပ် လှဌေးဝင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်ကိုကိုနီ၊ ဗိုလ်ချုပ်ဉာဏ် ထွန်းတို့ ရောက်ရှိနေကြပြီဖြစ်ပါတယ်။ စစ် တိုင်း (၁၃) တိုင်းမှာလည်း DSA အစုစုစဉ် (၂၂) ကျောင်းဆင်း တိုင်းမှူး (၇) ဦး (ဗိုလ် ချုပ်ကျော်ဆွေ၊ ဗိုလ်ချုပ်တင်ဇေ၊ ဗိုလ်မှူး ချုပ်စိုးဝင်း၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်ဂျာဉ်၊ ဗိုလ်မှူး ချုပ်ကျော်ပြီး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်ဝင်းမြင့်၊ ဗိုလ်မှူး ချုပ်လှမင်း) အပါအဝင် မျိုးဆက်သစ်စစ် တိုင်းမှူးတွေနဲ့ အစားထိုးထားပြီးဖြစ်သလို

အမေရိကန်အစိုးရက ရှစ်လေးလုံးအရေးတော်ပုံ အနစ် (၂၀) ပြည့်နေ့တွင် မြန်မာပြည်သူလူထုနှင့်လက်တွဲလိုက်ကြောင်းကြေညာ

ဩဂုတ် (၉) ရက်။
 ၀၊ ၀၊ ၂၀၀၈ ရက်၊ သောကြာနေ့တွင် ကျရောက်သော ရှစ်လေးလုံး လူထုကြံ့ခိုင် အနှစ် (၂၀) မြောက် အထိမ်းအမှတ်နေ့တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ၀၊ ၀၊ ၀ တန်ဖိစီးမှ ဤကြေညာချက်ကို ထုတ်ပြန်လိုက် ခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုကြေညာချက်တွင် ခေါ်အောင်ဆန်း စုကြည်နှင့် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများအား ပြန်လွှတ်ပေးရန်၊ နိုင်ငံရေးအဖွဲ့အစည်းများ မှခေါင်းဆောင်များနှင့်လည်းကောင်း၊ တိုင်း ရင်းသားခေါင်းဆောင်များနှင့်လည်းကောင်း တွေ့ဆုံ၍ စစ်မှန်သည့်ဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ် ပြီး စစ်မှန်သည့်မိုက်ကရစ်စစ်နစ်တို့ကူးပြောင်း ရန် နအဖအစုအဖွဲ့တို့ကိုတွန်းလှန်လိုက်သည်။

တိုင်းရင်းသားလူနည်းစုနေထိုင်ရာဒေ သများတွင် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှု၊ အဓမ္မပြုကျင့်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုများကို ရပ် ဆိုင်းရန်နှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထား ရေးလုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်နေကြသည့် မြန် မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ အဖွဲ့အစည်းများအပေါ် ကန့်သတ်ချုပ်ချယ်ထားသည့်များကိုလည်း



Photo: AP အမေရိကန်သမ္မတနှင့်အတိုက်အခံအဖွဲ့အချို့တို့အကြားတွေ့ဆုံစဉ်

ရပ်သိမ်းပေးရန် ကြေညာချက်တွင်ဖော်ပြ ထားသည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် မြန်မာ ဆိုင်းရန်နှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထား ရေးလုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်နေကြသည့် မြန် မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ အဖွဲ့အစည်းများအပေါ် ကန့်သတ်ချုပ်ချယ်ထားသည့်များကိုလည်း

မူတည်ကြောင်းကိုလည်း ထိုကြေညာချက်ထဲ တွင်ရေးသားထားသည်။

ထိုကြေညာချက်မတိုင်မီ (၁) ရက်အလို တွင် ထိုနိုင်ငံ၊ ဘန်ကောက်သို့ရောက်ရှိနေ သောမစ္စတာဘာဂျီက မြန်မာ့အတိုက်အခံအင် အားစုတို့နှင့်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးလှည်း ရှိခဲ့ သည်။ ❖

အမေရိကန်သမ္မတကတော်ထိုင်း - မြန်မာနယ်စပ်တွင်အခြေစိုက်သည့် မယ်တော်ဆေးခန်းရဲ့ဒေါက်တာစင်သီယာမောင်နှင့်တွေ့ဆုံ



Photo: AP လော်ရာဘာဂျီနှင့်ဒေါက်တာစင်သီယာမောင်

ဩဂုတ် (၈) ရက်။
 အမေရိကန်သမ္မတ၏ဇနီးဖြစ်သူ မစ္စစ် လော်ရာဘာဂျီသည် ဩဂုတ်လ (၇) ရက်နေ့ တွင် ထိုင်းမြန်မာနယ်စပ်ရှိ မယ်လူဂွာ့သည်

စခန်းနှင့် ယဲဆောက်မြို့ရှိ ဒေါက်တာစင်သီယာ မောင်၏ မယ်တော်ဆေးခန်းတို့သို့ လာရောက် ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့သည်။

လော်ရာဘာဂျီနှင့် သမီး ဘာဘာတို့ သည် အမေရိကန်သမ္မတနှင့်အတူ အာရှသို့ နိုင်ငံခရီးစဉ်သို့လိုက်ပါလာခြင်းဖြစ်ပြီး မြန်မာ ခုက္ခယဉ်များ၏အခြေအနေကို ကိုယ်တိုင် ကိုယ်ကျ တွေ့မြင်သိရှိရန် ယခုကဲ့သို့ရောက်ရှိ လာခြင်းဖြစ်သည်။

မစ္စစ်လော်ရာဘာဂျီသည် ထိုင်း-မြန်မာ နယ်စပ်ရှိ မယ်လူဂွာ့သည်စခန်းသို့ ဩဂုတ် လ (၇) ရက်နေ့တွင်သွားရောက်ခဲ့ပြီး မြန် မာစစ်ပြေးဒုက္ခသည်များနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

၁၉၇၄ ခုနှစ်မှစတင်၍ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်ရှိဒုက္ခသည် စခန်းများ အနက် မယ်လူဂွာ့သည်စခန်းသည် ဒုက္ခသည်

အများဆုံးခိုလှုံရာစခန်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း ဒုက္ခသည်ဦးရေ (၄) သောင်းခန့် နေထိုင် လျက်ရှိသည်။

လော်ရာဘာဂျီသည် မယ်လူဂွာ့သည် စခန်းမှနေ၍ ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်၊ ယဲ ဆောက်မြို့ရှိ ဒေါက်တာစင်သီယာမောင်၏ မယ်တော်ဆေးခန်းသို့သွားရောက်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံဆေးပညာရှင်များအသင်း (BMA)၊ မြန်မာအလုပ်သမားများပညာရေး ကော်မတီ (BMWEC)၊ အမျိုးသမီးများ အဖွဲ့ချုပ် (မြန်မာနိုင်ငံ)(WLB) တို့မှ တာ ဝန်ရှိသူများက ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ်ရှိ မြန်မာရွှေပြောင်းအလုပ်သမားများနှင့် ဒုက္ခ သည်များ၏ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အ လုပ်သမားအရေးများကို တင်ပြဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။ ❖

စစ်အုပ်စုမှ ကုလ၏ကြားဝင်မှုကို လက်မခံပါက ပိုမိုပြင်းထန်သော နိုင်ငံတကာ၏ဖိအားကို ရင်ဆိုင်ရန်ရှိကြောင်း အမေရိကန်က သတိပေး

ဇူလိုင် (၂၅) ရက်။
 ဇူလိုင်လ (၂၄) ရက်နေ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် အမေရိကန်နိုင်ငံ အစိုးရက ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီအစည်းဝေးအဖြစ်တွင် ၂၀၁၀ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ ထိသောဆုံးရှုံးမှုနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရေးပြောင်းလဲမှုများကိုဆန့်ကျင်ခွင့်မရှိပါက ပိုမိုပြင်းထန်သည့် နိုင်ငံတကာဖိအားပေးမှုများနှင့် ရင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန် အစိုးရက ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်အဖြစ်ဖြင့် ဩဂုတ်လထဲတွင် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ထဲသို့ဝင်ရောက် မစ္စတာဂ်ဘာဂျီ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ထိပ်ဆုံးရောက် ချိန်တွင် စွဲစွမ်းဆုံးဖြတ်ရမည်ဟုလည်း သတ်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

မစ္စတာဂ်ဘာဂျီ မြန်မာနိုင်ငံသို့သွားရောက်ခြင်းသည် ခေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အကျဉ်းကျနေသည့်အတိုက်အခံနိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင်များအား လွတ်ပေးရေးအပါအဝင် အချိန်ကန့်သတ်ချက်ရှိသည့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ရန်အစီအစဉ်များပါရှိသည့်ပြင်ကြောင်းလည်း ဇူလိုင်လအစိုးရက ကြေညာခဲ့သည်။

အမေရိကန်အစိုးရက ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီအစည်းဝေးအဖြစ်တွင် “မြန်မာနိုင်ငံကို မစ္စတာဂ်ဘာဂျီသွားရောက်မည်ဆိုရင်စိတ်မချမ်းသာစွာဖြင့် တာရှည်ရှိ မှုကိုလုပ်မည်ဟု။ ဒါဟာ ခရီးစဉ်ရဲ့ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၀ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီမှာ နိုင်ငံရေးအခြေအနေတွေ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာဖို့ သတ်မှတ်ချက်ရှိတဲ့အချိန်အတွင်း ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုတွေလုပ်နိုင်ဖို့ မစ္စတာဂ်ဘာဂျီ မြန်မာနိုင်ငံကိုထပ်သွားတာပါ။ အဲဒီလိုသွားရခြင်းဟာလည်း ခေါ်အောင်ဆန်း စုကြည်နဲ့ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားတွေကို လွတ်ပေးဖို့လည်းပါပါတယ်။ စစ်အစိုးရနဲ့အတိုက်အခံများကြားမှာ ဆွေးနွေးမှုတွေတိုးတက်မလာဘူး။ ခေါ်အောင်ဆန်း စုကြည်ရဲ့ ပါဝင်ပတ်သက်မှုပေါ်မှာ ကုလသမဂ္ဂရဲ့ကြားဝင်မှုကိုလည်းလက်မခံဘူး။ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားတွေကိုလည်း လွတ်ပေးဖို့အတွက်အစိုးရက နိုင်ငံတကာဖိအားတွေကို စစ်အစိုးရအနေနဲ့ရင်ဆိုင်ရမိပါမယ်။ ရင်ဆိုင်ချင်ရင်တော့ မစ္စတာဂ်ဘာဂျီရဲ့ခရီးစဉ်ကို အခွင့်ကောင်းလို့အသုံးပြုပြီး အသုံးပြု တာမကျနာအသစ်ဖွဲ့နိုင်အောင်ကြိုးစားပါလို့ ကျနော်ပြောချင်ပါတယ်။”ဟု ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီအစည်းဝေးအဖြစ်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ❖

စက်မှု (၁) ဝန်ကြီးမှညောင်ဦးမြို့ပညာရေးထူးချွန်သူများဂုဏ်ပြုပွဲတွင် ပြည်လုံးကျွတ်ဆန္ဒခံယူပွဲမဲအပြည့်မရခြင်းအား ဆူပူကြိမ်းမောင်းပြီး ပြန်လည်ထွက်ခွာသွား

ဇူလိုင် (၂၀) ရက်။
ညောင်ဦးမြို့နယ်၌ တက္ကသိုလ်ဝင် တန်းစာမေးပွဲတွင် ထူးချွန်အဆင့်ဖြင့် အောင်မြင်သူ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုပွဲကျင်းပရာ၌ စက်မှု (၁) ဝန်ကြီး ဦးအောင်သောင်းတက်ရောက်၍ အဖွဲ့အမှား စကားပြောကြားစဉ် ညောင်ဦးမြို့မှ ဆန္ဒခံ (၁၄) ရာခိုင်နှုန်းသာရသည့်အတွက် ဂုဏ် စရာကောင်းသည်ဟု ထည့်သွင်းပြောကြား လိုက်သည်။
အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ကိုယ်တိုင်တက် ရောက်ခဲ့သူတဦးက “မန္တလေးတိုင်းက ကျွန် တဲ့မြို့တွေမှာ (၉၂) ရာနှုန်းကနေ (၉၄) ရာခိုင်နှုန်းအထိရတယ်တဲ့။ ဂုဏ်စရာကောင်း တယ်ပြောတယ်။ ၂၀၁၀ ရွေးကောက်ပွဲလုပ် မှာကိုလည်း အတွေ့မမှားကြဖို့” ဘတ်ပေး ပြောကြားခဲ့ကြောင်း အာရုံအကဲမိအေသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍ ဝန်ကြီးဦးအောင်သောင်း က ပုဂံခေတ် နှစ်ပေါင်းတသောင်း (၁,၀၀၀) အတွင်းတွင် ဆည်မြောင်းပေါင်း (၆၀) ခန့်

သာ တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခဲ့သော်လည်း မိမိ တို့ နှုတ်အစီအစဉ်အရ အဖွဲ့ဝင် (၂၀) အတွင်းတွင် မြန်မာပြည်အတွင်း ဆည်မြောင်း ပေါင်း (၂၀၀) ခန့် ဆောက်လုပ်ပေးနိုင်ခဲ့ခြင်း သည် မြန်မာ့သမိုင်းတွင်သာမက ကမ္ဘာ့သမိုင်း တွင်ပါပင် သောသောစံချိန်ဖြစ်ကြောင်း ပုဂံ ခေတ်နှင့်နှိုင်းယှဉ်ပြသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် ယမန် နှစ်ကတိုက်ခတ်ခဲ့သော လေယာဉ်တိုင်းကား အား ပြန်လည်ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ် ကိုင်နေသည်မှာ ယခုထိ မပြီးဆုံးနိုင်သေး သော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင်မူ မေလ (၂) ရက်နေ့ကကျရောက်ခဲ့သော နာဂစ်ပုန်တိုင်း ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများအား မိမိတို့ နှုတ် အစီအစဉ်အရ ဆောင်ရွက်ပေးသော ကယ်ဆယ် ရေးလုပ်ငန်းများမှာ ရှေ့လယ်တွင် ပြီးတော့ မည်ဖြစ်ကြောင်းကိုလည်း ထည့်သွင်းပြော ကြားသွားခဲ့သည်။
ဆယ့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ဆုရရှိသည့် ကျောင်းသား (၁) ဦးအား ဂုဏ်ထူး (၁) ဘာသာလျှင် ကျပ်ငွေတသောင်း (၁၀,၀၀၀)

နှင့်ပုဆိုးတထည်စီ ချီးမြှင့်ခဲ့သော်လည်း ဝန် ကြီးထွက်ခွာသွားသောအခါ ပုဆိုးများကို ပြန်လည်ဆိမ်းယူသွားသဖြင့် ငွေကိုပြန်ဆိမ်း သော်လည်း မသုံးရကြတော့ဘဲ ဆိမ်းထား ကြရကြောင်းလည်း ဖော်ပြပါရှိသည်။
“လုံချည်တွေပြန်တောင်းတော့ ကလေး တွေစိတ်မကောင်းဘူး။ ငါတို့ပညာရေးက အဖွဲ့လက်ပဲလဲ။ ဒီလိုပဲ လိမ်ညာနေကြ တာပေါ့လို့ အချင်းချင်းပြောနေကြတယ်” ဟု ထိုအခမ်းအနားသို့တက်ရောက်ခဲ့သူ မျက် မြင်သက်သေတဦး၏ အဆိုအရ သိရသည်။
ဇူလိုင်လ (၇) ရက်နေ့စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန် ခဲ့သော ကုလသမဂ္ဂကလေးများရန်ပုံငွေအဖွဲ့ (ယူနီဆက်) ၏အစီရင်ခံစာအရ ၎င်းတို့ ထောက်ပံ့ပေးနေသည့် မြို့နယ်များအတွင်း ကျောင်းပေါင်း (၁,၅၀၀) ခန့် ပျက်စီးခဲ့ ကြောင်းနှင့် ဧရာဝတီတိုင်း၊ ဘိုကလေးမြို့ နယ်အတွင်းတွင် အများဆုံးဖြစ်ပြီး (၂၉၂) ကျောင်း ပျက်စီးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ ရန် ကုန်တိုင်းတွင်မူ ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်တွင် အ များဆုံးပျက်စီးခဲ့သည်။ ❖

နအဖစစ်အစိုးရနှင့်သင့်မြတ်သည့် ပုဂ္ဂလိကဈာနယ်များ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများအဖြစ် မကြာမီပြောင်းလဲနိုင်ဖွယ်ရှိ



ဇူလိုင် (၃၁) ရက်။
မြန်မာ့စစ်အစိုးရက ထုတ်လုပ်သည့် စဉ်ထုတ်သတင်းစာများကို နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာအဖြစ် ထုတ်ဝေပေးမည့် သတင်းသည့် မြန်မာ့စာနယ်ဇင်းအသိုင်းအဝိုင်းတွင် ထွက်ပေါ်လျက်ရှိသည်။
မြန်မာတိုင်းအစိုးရနယ်ကို နေ့စဉ်ထုတ် သတင်းစာအဖြစ် အစီအစဉ်အရဖြင့် ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် ထုတ်ဝေမည်ဟုသောသတင်းများ နှင့်အတူ မြန်မာတိုင်းအစိုးရနယ်၏ စီမံခန့် ခွဲမှုပုံစံကို ပြောင်းလဲတော့မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုပြောင်းလဲပုံစံသည် ဝစ်ဒန် နှင့်အဖွဲ့ အနေဖြင့် နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာထုတ်ဝေရေးကို အလေးပေးဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် မစ္စတာချော့ဖ်ခန် ကလေးက ဇူလိုင် (၂၁) ရက်နေ့ထုတ်ဂျာနယ် တွင် ရေးသားဖော်ပြခဲ့သည်။
ယခင်ထောက်လှမ်းရေးအကြီးအကဲ ဝန် ကြီးချုပ်ဟောင်း စိုင်းချုပ်ကြီးခင်ညွန့်ရှိခဲ့စဉ် က လေတပ်ထောက်လှမ်းရေး ဗိုလ်မှူးချုပ်

သိန်းဆွေ၏ဆား ဆန်နီဆွေမှ ရှယ်ယာပါ ဝင်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံတကာနှင့်ဆက်ဆံရေးအတွက် အစီအစဉ်အရဖြင့် စတင်ထုတ်ဝေခဲ့သော မြန်မာတိုင်းအစိုးရနယ် အမှုဆောင် ဝန်ကြီး ဤသို့ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာအဖြစ် ထုတ်ဝေပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းကို လေ ယာဉ်တို့မှ သုံးသပ်ပြောဆိုကြသည်။
နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာအား အစီအစဉ် အတိုင်းလည်း လက်ရှိအစီအစဉ်အရဖြင့် ထုတ်ဝေလျက်ရှိသည့် မြန်မာတိုင်းအစိုးရ နယ်တကာ ခွဲဖြဲမှုရရှိနိုင်ကြောင်းလည်း ရန်ကုန်အခြေစိုက် သတင်းစာများအယ်ဒီတာ တဦးက သုံးသပ်ပြောဆိုခဲ့သည်။
“သတင်းတွေကို သာမန်ပြည်သူတွေဆီ မုန်းပေါပလအော့ ရောက်စေချင်ပုံမရဘူး။ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာဆိုတော့ စိစစ်ရေး အတွက်လည်း တော်တော်လေးတာဝန်ရှိကြ တယ်။ နိုင်ငံ့မလွယ်ဘူး။ အဲဒါကြောင့် အစီအစဉ်

လိုပဲ အစမ်းသဘောချပေးဖမ်းလို့ထင်တယ်။ ထုတ်ဝေခွင့်ရချင်ရင်တော့ အစီအစဉ်လို့ကုန်နယ် ထုတ်နိုင်အောင် အရင်လုပ်ရဦးမယ်” ဟု အဆိုပါအယ်ဒီတာကပြောဆိုခဲ့သည်။
လက်ရှိမြန်မာ့နိုင်ငံရေးအခြေအနေ အရ မြန်မာဘာသာဖြင့် နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာ ထုတ်ဝေရန်မှာ မဖြစ်နိုင်ကြောင်း ထိုသို့ထုတ် ဝေခွင့်ပိုလိုက်ပါက စာမေးပွဲစစ်ရေးအဖွဲ့ဖြင့် လုပ်ငန်းပိုင်းဆိုင်ရာတွင် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာမှ ရန်ကုန်မီဒီယာအဖွဲ့၏ အမှု ဆောင်အရာရှိချုပ်ဖြစ်သူ ဦးကိုကိုကသုံးသပ် ပြောဆိုခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ပုဂ္ဂလိကမှ အပြည့် အဝပိုင်ဆိုင်သည့် နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာမျိုး မဖြစ်နိုင်ဘဲ အစိုးရနှင့်ပုဂ္ဂလိက ဆက်စပ်လုပ် ကိုင်မှသာဖြစ်နိုင်ခြေရှိကြောင်းကိုလည်း ဆက် လက်ပြောဆိုခဲ့သည်။
မြန်မာတိုင်းအစိုးရနယ်၏ အမှုဆောင် အရာရှိချုပ်ဖြစ်သူ မစ္စတာချော့ဖ်ခန်ကလေး သည် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်ညွန့်အာဏာရှိစဉ်က ထောက်လှမ်းရေးအရာရှိများနှင့် နီးစပ်ခဲ့ သူတဦးဖြစ်ပြီး ယခုလက်ရှိ စစ်အစိုးရနှင့် လည်း အဆင်ပြေသူတဦးဖြစ်သည်။ နအဖ စစ်အစိုးရမှကျင်းပခဲ့သည့် မေလ ပြည်လုံး ကျွတ်ဆန္ဒခံယူပွဲတွင်မိကလည်း မြန်မာစစ် အစိုးရရေးဆွဲသည့် လမ်းပြမြေပုံ (၇) ချက် ကို ထောက်ခံကြောင်းရေးသားခဲ့သူဖြစ်သည်။
လက်ရှိအခြေအနေအရ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ်ကျော်သန်းနှင့်နီးစပ် သူ များဖြစ်ကြသည့် မြန်မာတိုင်းအစိုးရ ဝန်ကြီး အလဲပေး စသည့်ဈာနယ်များ၏ အမှုဆောင် အရာရှိချုပ်များနှင့် ဇူလိုင်လအတွင်းက သီး ခြားတော့ ဆွဲယူမှုများရှိခဲ့ကြောင်းလည်း သိရ သည်။ ❖

စာမျက်နှာ (၄) ခုနှိမ့်မိုးဆောင်းပါးပုံ...
ရပါလိမ့်မယ်။
လူထုထုတ်လုပ်ရေးအတွက် အောင်ပွဲကို လူထုထုတ်လုပ်ရေးက ဝိုင်းမြတ်မှုရှိဖို့ တိုက်ပွဲ ဆင်ပြီး ရယူကြရပါလိမ့်မယ်။
ကျနော်တို့မှာ ဘယ်ကယ်တင်ရှင်မှ မရှိ နိုင်ဘူး။ ကျနော်တို့ကို ကယ်တင်ပေးသူဟာ ကျနော်တို့ကိုယ်တိုင်ပဲ ဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့ အတွေး အခေါ်ကို စိုက်ထူကြရပါလိမ့်မယ်။
ဒါဖြင့် ဒါကို ဘယ်လိုအစပြုရမလဲ။
နိုင်ငံရေးအင်အားစုအသီးသီးရဲ့ ဦး ဆောင်အခန်းကတော့။
နိုင်ငံရေးအင်အားစုအသီးသီးရဲ့ ဒီက နေ့တာဝန်ဟာ လူထုကိုစည်းရုံး၊ လူထုရဲ့ နှိုး မြှားမှုကို မြှင့်တင်၊ လူထုရဲ့ရဲရဲမှုကို အရှိန် မြှင့်၊ လူထု လက်တွေ့ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရ တဲ့ခက်ခဲတဲ့အခြေအနေအထားကို စိတ်ချ နှစ်ခြင်းပေးဆောင်လုပ်ငန်းတွေကို စိတ်ချ နှစ်ခြင်းပေးဆောင်ကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။
စစ်အာဏာရင်စနစ်ရဲ့ ဒိုင်းတွေ၊ လွှား တွေ၊ ချုပ်ဝတ်တန်ဆာတွေကို အကုန်လုံး ဖျက်ဆီးပစ်ကြရပါလိမ့်မယ်။
အဲဒါတွေဟာ လက်တွေ့ကျကျပြောရ ခင် ဘာတွေဖြစ်မလဲ။
ကျနော်အမြင် နအဖရဲ့ပုံစံနဲ့ အုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံပုံစံ၊ နအဖရဲ့ (၉.၂.၄၀%)၊ နအဖရဲ့ ၂၀၁၀ ရွေးကောက်ပွဲ။
ဒီသို့ဆုဟာ နအဖရဲ့ရေခဲခြေခံ၊ နအဖ ရဲ့ရေသောက်ခြေခံ၊ နအဖရဲ့ ဒိုင်းလွှား၊ ချုပ် ဝတ်တွေဖြစ်တယ်။
ဒါတွေအားလုံးကို ကျနော်တို့ မြတ်မြတ် သားသား ဆန့်ကျင်ကြရပါလိမ့်မယ်၊ မြတ်မြတ် သားသား တိုက်ဖျက်ပစ်ကြရပါလိမ့်မယ်။
(၆)
ဘယ်လိုတိုက်ပွဲသင်္ဘောနဲ့မျိုး၊ ဘယ်လုပ် ဟန်မျိုးနဲ့ ဒီပွဲကိုဆက်ကြမလဲ။
အဆုံးသတ်တိုက်ပွဲကို ဘယ်လိုဆင်နွှဲကြ မလဲ။ တိုက်ပွဲသင်္ဘောနဲ့ အမျိုးမျိုးဖြစ်နိုင်ပါ တယ်။ နိုင်ငံရေး၊ စစ်ရေး၊ သံတမန်ရေး ဘက်ပေါင်းစုံက တိုက်ပွဲဆင်ရပါလိမ့်မယ်။
လုပ်ဟန်ကတော့ လူထုထုတ်လုပ် ဖြစ်ရပါလိမ့်မယ်။ လူထုထုတ်လုပ် အင်အား စုအားလုံးပါဝင်နိုင်တဲ့လုပ်ဟန် ဖြစ်ရပါလိမ့် မယ်။ တဦးကောင်းတယောက်ကောင်း လုပ် ဟန်နှင့် လုပ်လို့ရနိုင်လိမ့်မယ်မဟုတ်ပါ။
တဦးစီတဦးစီတိုင်းအတွက် အောင်ပွဲကို တဦးစီတဦးစီတိုင်းက တိုက်ပွဲဆင်ပြီး ရယူကြ

ရပါလိမ့်မယ်။
လူထုထုတ်လုပ်ရေးအတွက် အောင်ပွဲကို လူထုထုတ်လုပ်ရေးက ဝိုင်းမြတ်မှုရှိဖို့ တိုက်ပွဲ ဆင်ပြီး ရယူကြရပါလိမ့်မယ်။
ကျနော်တို့မှာ ဘယ်ကယ်တင်ရှင်မှ မရှိ နိုင်ဘူး။ ကျနော်တို့ကို ကယ်တင်ပေးသူဟာ ကျနော်တို့ကိုယ်တိုင်ပဲ ဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့ အတွေး အခေါ်ကို စိုက်ထူကြရပါလိမ့်မယ်။
ဒါဖြင့် ဒါကို ဘယ်လိုအစပြုရမလဲ။
နိုင်ငံရေးအင်အားစုအသီးသီးရဲ့ ဦး ဆောင်အခန်းကတော့။
နိုင်ငံရေးအင်အားစုအသီးသီးရဲ့ ဒီက နေ့တာဝန်ဟာ လူထုကိုစည်းရုံး၊ လူထုရဲ့ နှိုး မြှားမှုကို မြှင့်တင်၊ လူထုရဲ့ရဲရဲမှုကို အရှိန် မြှင့်၊ လူထု လက်တွေ့ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရ တဲ့ခက်ခဲတဲ့အခြေအနေအထားကို စိတ်ချ နှစ်ခြင်းပေးဆောင်လုပ်ငန်းတွေကို စိတ်ချ နှစ်ခြင်းပေးဆောင်ကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။
စစ်အာဏာရင်စနစ်ရဲ့ ဒိုင်းတွေ၊ လွှား တွေ၊ ချုပ်ဝတ်တန်ဆာတွေကို အကုန်လုံး ဖျက်ဆီးပစ်ကြရပါလိမ့်မယ်။
အဲဒါတွေဟာ လက်တွေ့ကျကျပြောရ ခင် ဘာတွေဖြစ်မလဲ။
ကျနော်အမြင် နအဖရဲ့ပုံစံနဲ့ အုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံပုံစံ၊ နအဖရဲ့ (၉.၂.၄၀%)၊ နအဖရဲ့ ၂၀၁၀ ရွေးကောက်ပွဲ။
ဒီသို့ဆုဟာ နအဖရဲ့ရေခဲခြေခံ၊ နအဖ ရဲ့ရေသောက်ခြေခံ၊ နအဖရဲ့ ဒိုင်းလွှား၊ ချုပ် ဝတ်တွေဖြစ်တယ်။
ဒါတွေအားလုံးကို ကျနော်တို့ မြတ်မြတ် သားသား ဆန့်ကျင်ကြရပါလိမ့်မယ်၊ မြတ်မြတ် သားသား တိုက်ဖျက်ပစ်ကြရပါလိမ့်မယ်။
(၆)
ဘယ်လိုတိုက်ပွဲသင်္ဘောနဲ့မျိုး၊ ဘယ်လုပ် ဟန်မျိုးနဲ့ ဒီပွဲကိုဆက်ကြမလဲ။
အဆုံးသတ်တိုက်ပွဲကို ဘယ်လိုဆင်နွှဲကြ မလဲ။ တိုက်ပွဲသင်္ဘောနဲ့ အမျိုးမျိုးဖြစ်နိုင်ပါ တယ်။ နိုင်ငံရေး၊ စစ်ရေး၊ သံတမန်ရေး ဘက်ပေါင်းစုံက တိုက်ပွဲဆင်ရပါလိမ့်မယ်။
လုပ်ဟန်ကတော့ လူထုထုတ်လုပ် ဖြစ်ရပါလိမ့်မယ်။ လူထုထုတ်လုပ် အင်အား စုအားလုံးပါဝင်နိုင်တဲ့လုပ်ဟန် ဖြစ်ရပါလိမ့် မယ်။ တဦးကောင်းတယောက်ကောင်း လုပ် ဟန်နှင့် လုပ်လို့ရနိုင်လိမ့်မယ်မဟုတ်ပါ။
တဦးစီတဦးစီတိုင်းအတွက် အောင်ပွဲကို တဦးစီတဦးစီတိုင်းက တိုက်ပွဲဆင်ပြီး ရယူကြ
ရေလုပ်ငန်းတွေတည်ထောင်ပေးခဲ့တာပဲ ရှိဖူးတယ်။ စစ်အုပ်စုတိုက်ပွဲပိုင်အစွမ်းအစနဲ့ တိုင်းပြည်ကိုကယ်တင်တာ၊ တိုးတက်အောင် လုပ်တာဆိုလို့ တခါမရှိခဲ့ဖူးဘူး။ ဗမာပြည် သမိုင်းမှာဆိုရင် ပိုလို့တောင်မရှိသေးတယ်။
ဗမာပြည်ကို လွတ်လပ်ရေးရအောင် လုပ်ခဲ့တာဟာ တိုးတက်တိုးနိုင်ရေးအစွမ်း တွေပဲ။ ဒီဒီကနေစပြီးအောင်လုပ်ရမှာလည်း သူတို့ပဲလုပ်မှာ၊ လုပ်ကြမှာဖြစ်တယ်။ ကြားစား စစ်ဗိုလ်က ဘယ်တော့မှမလုပ်နိုင်ဘူး။ ဘယ် တော့မှ ကယ်တင်ပေးမဖြစ်နိုင်ဘူး။ ဗမာပြည် ကို ကမ္ဘာ့အဆင့်ဆင့်ဆုံးနိုင်တာရင်ထဲသွင်းခဲ့ တာ ဒီစစ်အုပ်စု၊ ဒီဗိုလ်ချုပ်တွေပဲ။ ဒါအပြင် ဗမာပြည်ကိုပျက်စီးဖို့နိုင်ငံ (Failed State) ဖြစ်အောင်လည်း သူတို့ပဲလုပ်မှာဖြစ်တယ်။
အကြောင်း
❖

ကယ်တင်ရှင်လား မိစ္ဆာနတ်ဆိုးလား နာဂစ်မုန်တိုင်းပြီးကတည်းက ဗမာပြည်က သတင်းစာတွေဂျာနယ်တွေမှာ စစ်ဗိုလ်တလေ့ကြီးကို သာမန်ပြည်သူတစ်ဦးက လက်အုပ်ချီနေပုံတွေ မပြတ်မြင်တွေ့နေကြရတယ်။ ဒါကိုပဲ နအဖခေါင်းဆောင်တွေက လေးဘေးဒုက္ခသည်တွေကိုကယ်ဆယ်နေပုံအဖြစ် သတင်းလုပ်ဖော်ပြနေကြတယ်။ ဒါဘာအဓိပ္ပာယ်လဲ။ နအဖစစ်ဗိုလ်တွေက ဘယ်လိုရည်ရွယ်ချက်၊ ဘယ်လိုစိတ်ကူးတွေနဲ့ ဒီလိုအင်မတန်အနှစ်သာရပဲ့တဲ့ ဝါဒဖြန့်မှုမျိုးတွေကို အရှက်မရှိလုပ်နေကြတာလဲ။

အဖြေကတော့ နအဖစစ်ဗိုလ်တွေမှာ ကယ်တင်ရှင်ဖြစ်ချင်တဲ့ရောဂါဝှက်နေလို့ပဲ ဖြစ်တယ်။ ဒါ့အပြင် သူတို့ရဲ့ရောဂါဟာ ကြာလေ ရင်လေဖြစ်လာနေတာကို တွေ့နေရတယ်။

ဒင်းတို့သာ တကယ်တမ်းကယ်တင်ရှင်ကြီးတွေဖြစ်ခဲ့တယ်ဆိုရင် ဒါမှမဟုတ် ဖြစ်နေရင် လူထုကမနေပါဘူး။ သူတို့မှာသာ အသိအမှတ်ပြုလက်ခံမှာသာဖြစ်တယ်။ ဆရာကြီးသခင်ကိုယ်တော်မှိုင်းကို လူထုတွေက သူတို့ဘာသာ ထိခြင်းငါးပါးနဲ့ဝတ်ချကြတာဖြစ်တယ်။ ဘယ်သူကမှ ခိုင်းလို့မဟုတ်ဘူး။ ဆရာကြီးရဲ့တရားဟောပွဲတွေမှာ ဆရာကြီးကို ကန့်တော့ကြပါလို့ အခမ်းအနားပွဲကနေ တိုင်ပေးတာ၊ သတိပေးတာလို့ တခါမှမရှိပါဘူး။ တရားပွဲလာတက်သူတွေက သူတို့ဘာသာသူတို့ရောက်တယ်ဆိုတာနဲ့ ဒူးကလေးတပ်ပြီး ဦးချကြတာဖြစ်တယ်။ ဖဆပလပြုစောထီးတွေ၊ ကာကွယ်ရေးတွေက ခဲနဲ့ထုမှာ၊ တုတ်နဲ့ပစ်မှာကိုမမှတ် သူတို့ဘာသာ သူတို့ကြည့်လိုလို့ ဦးချကြတာဖြစ်တယ်။

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကိုဆိုရင်လည်း သူ့ဟာသူစစ်ဝတ်ပုံဝတ်ထားထား၊ ခေါင်းပေါင်းပေါင်းထားထား၊ လူထုကကယ်တင်ရှင်၊ ကျေးဇူးရှင်လို့အောက်မေ့ကြတာချည်းပဲ။ ဘာကြောင့်လဲ။ ရှင်းပါတယ်။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းဟာ ကျောင်းသားဘဝကစပြီး နိုင်ငံနဲ့လူထုအတွက် ရုပ်ရည်ချွန်၊ စွန့်စွန့်စားစားလုပ်ခဲ့လို့ပဲဖြစ်တယ်။ ကိုအောင်ဆန်းကနေ သခင်အောင်ဆန်း၊ သခင်အောင်ဆန်းကနေ ဗိုလ်အောင်ဆန်းဖြစ်လာ၊ ဗိုလ်အောင်ဆန်းကနေဦးအောင်ဆန်း၊ နာမည်ကျော်ဂုဏ်ထူးတွေဘယ်လိုပဲ ပြောင်းသွားသွားလူထုရဲ့ မျက်လုံးထဲမှာ ဘာမှပြောင်းမသွားဘူး။ ကယ်တင်ရှင်ပဲ။ ကျေးဇူးရှင်ပဲ။ သူ့ပါးစပ်ကတစ်တစ်ခွဲပြောလည်း လူထုကရီပြီး လက်ခံနေတာပဲ။ “ဟနိုင်” “ဆိတ်လစေ”

.... စတာတွေပြောလည်း ကြည့်လို နေတာပဲ။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းအနေနဲ့ ဘာမှပိုက်ပေးနေစရာမလိုဘူး။

ကယ်တင်ရှင်လို့ မကြည့်နိုင်ဘူး။ သူ့ဘေးက ကပ်ဖားယပ်ဖားတွေက သူ့ကိုဘယ်လိုပဲ အဖွမ်းတင်နေပါစေ။ သူ့ဟာသာ သူ့ သူများထက်

ဘာမှမလုပ်ဘဲ ဆွဲနှစ်နေ၊ ချောက်ထဲဆွဲချနေသူတွေဆိုတော့ သူတို့ဖာသာသူတို့ ဘာပိုက်ကြီးဖမ်းနေနေ လူထုကအဖွဲ့ဖြင့် အပင်



“အမျိုးသားနိုင်ငံရေးမှာ တပ်မတော်ကဦးဆောင်ရမယ်” လို့ ပါးစပ်ကအမြှုပ်ထွက်မတတ် ပြောနေတာဟာ “ကယ်တင်ရှင်ရောဂါ” ရဲ့ ဖော်ပြချက်တစ်ခုဖြစ်တယ်။ ဒါပေမယ့် လက်တွေ့မှာ သူတို့ပြောတာနဲ့ ပြောင်းပြန်ချညှပ်လို့တွေ့နေရတယ်။ ၁၉၈၈ ခုနှစ်မှာ ဗိုလ်နေဝင်းက နဝတကိုအာဏာသိမ်းခိုင်းလိုက်တော့ စိုင်းကော်လို့ ခြိုပေါ်ရောက်ခဲ့တဲ့ဗိုလ်ချုပ်တွေဟာ စစ်အုပ်စုရဲ့အာဏာကိုပဲ ကယ်တင်နိုင်ခဲ့တယ်။ ဖရိုဖရဲပြိုကွဲကျနေတဲ့ ဗမာပြည်ရဲ့စီးပွားရေးကိုတော့ သူတို့မကယ်တင်နိုင်ခဲ့ဘူး။

တကယ်က ဗိုလ်ဆန်းရွှေတို့မပြောနဲ့၊ ကိုယ့်ကိုယ်ကို တပ်မတော်ရဲ့အခင်ကြီးလို့ဆိုချင်ခဲ့တဲ့ ဗိုလ်နေဝင်းကိုတောင်မှ လူထုက ခေါင်းနှစ်လုံးမြင့်တဲ့ ကုလားထိုင်ကြီးပေါ်မှာ ဘယ်လိုထိုင်နေနေ လူကြည့်ညိုမခံခဲ့ရဘူး။ နိုင်ငံကိုကယ်တင်တာ၊ အကျိုးပြုတာ သိနေတာပဲ။ ကြောက်လို့သာ လက်အုပ်ချီရတယ်။ စိတ်ထဲက ကျိန်ဆဲနေတာချည်းပဲ။ ဒီဗိုလ်ချုပ်တွေက စစ်အုပ်စု နိုင်ငံရေးလုပ်

နေကြသူတွေဖြစ်တယ်။ သူတို့လို့အာဏာပြိုင်ဘက်တွေက တပ်ထဲမှာလို့ သဘောထားသူတွေဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့်သူတို့ဟာ ဗိုလ်နေဝင်းလိုတောင်မှ ယူနီဖောင်းဆွတ်ဝတ်တာ မဟုတ်ဘူး။ သူတို့အာဏာ၊ သူတို့အချိန်အဝါဟာ ဒီယူနီဖောင်းမှာပဲရှိတာဖြစ်နေတယ်။ သူတို့မှာ တခြားဘာတန်ခိုးအာနုဘော်မှ မရှိဘူး။ သူတို့မှာ ကျောင်းသားဘဝတုန်းက ဖြစ်စေ၊ တပ်ထဲဝင်ခင်ကဖြစ်စေ၊ ပြည်သူလူထုအတွက် အနှစ်နာခဲ့တဲ့ဘဝ၊ စွန့်စွန့်စားစားလုပ်ခဲ့တဲ့စတဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာအရင်းအနှစ်မျိုးတွေ ဘာတမျှမရှိဘူး။ စစ်တပ်ထဲရောက်တော့ရော၊ ဘာများကုန်ယူရော၊ လူလေးစားစရာလုပ်ခဲ့လို့လဲ။ ပြည်တွင်းစစ်မိတိုက်ပြီး တောတောင်ထဲနဲ့ လမ်းမတွေပေါ်မှာ လက်နက်မဲ့လူထုတွေကို သတ်ဖြတ်တဲ့သမိုင်းကလေးမျိုး သူတို့ဘာမှမလုပ်ဖူးဘူး။ လူဆိုတာ နဂိုပိုပြီး နဂိုင်းထွက်တာ။ နအဖဗိုလ်ချုပ်တွေမှာ နဂိုပိုပြီး နဂိုင်းထွက်ဘူး။ ဒါကြောင့် ယူနီဖောင်းကို အသေဖက်တွယ်နေကြတာဖြစ်တယ်။

နောက်တချက်က သူတို့တော့ “အမျိုးသားနိုင်ငံရေးမှာ တပ်မတော်ကဦးဆောင်ရမယ်” လို့ ပါးစပ်ကအမြှုပ်ထွက်မတတ် ပြောနေတာဟာ “ကယ်တင်ရှင်ရောဂါ” ရဲ့ ဖော်ပြချက်တစ်ခုဖြစ်တယ်။ ဒါပေမယ့် လက်တွေ့မှာ သူတို့ပြောတာနဲ့ ပြောင်းပြန်ချညှပ်လို့တွေ့နေရတယ်။ ၁၉၈၈ ခုနှစ်မှာ ဗိုလ်နေဝင်းက နဝတကိုအာဏာသိမ်းခိုင်းလိုက်တော့ စိုင်းကော်လို့ ခြိုပေါ်ရောက်ခဲ့တဲ့ ဗိုလ်ချုပ်တွေဟာ စစ်အုပ်စုရဲ့အာဏာကိုပဲ ကယ်တင်နိုင်ခဲ့တယ်။ ဖရိုဖရဲပြိုကွဲကျနေတဲ့ ဗမာပြည်ရဲ့စီးပွားရေးကိုတော့ သူတို့ မကယ်တင်နိုင်ခဲ့ဘူး။ နာဂစ်မုန်တိုင်းကြီးတိုက်ခတ်တော့လည်း မုန်တိုင်းထဲမှာနဲ့ မုန်တိုင်းလွန်ပြီးနောက် သေမင်းနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရတဲ့နိုင်ငံသားတွေကို ကယ်တင်ဖို့ နည်းနည်းမှမကြိုးစားဘူး။ သူတို့မှာ ကယ်တင်ရှင်လို့ယူဆစရာ ဘာများရှိလို့လဲ။ နိုင်ငံကို ဘာဘေး၊ ညာဘေးကနေ လက်မတင်လေးကယ်တင်ခဲ့တယ်ဆိုပြီး အာဏာသိမ်းခဲ့တာပဲ ရှိတယ်မဟုတ်လား။

ပြောရင် ဒီရောဂါဟာ ဗမာပြည်စစ်အုပ်စုအဆက်ဆက်မှာ တလျှောက်လုံးစွဲကပ်ခဲ့တဲ့ မျိုးရိုးပါတဲ့ရောဂါလို့ပြောရင်ရတယ်။ အဆပလနဲ့ ပထစဝန်ကြီးတွေရဲ့ ချွတ်ယွင်းချက်နဲ့အားနည်းချက်တွေကိုကြည့်ပြီး သူတို့လောက်တော့ တို့လည်းလုပ်နိုင်တာပေါ့လို့ စဉ်းစားခဲ့တဲ့ စစ်အုပ်စုဟာ အဲဒီကတည်းက

စာမျက်နှာ (၁၄) ကော်လံ (၄) သို့....

မိုးတို
သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်သည့်သတင်းအချက်အလက် မှထုတ်ဝေဖြန့်ချိသည်။

အယ်ဒီတာချုပ်
ဇီဝဇို

တာဝန်ခံအယ်ဒီတာ
ခွဲ ၁ ဦး

သတင်းအယ်ဒီတာ
၇ ဦး

စာစီစဉ်
ကျော်ထင် | တင်ထွဋ်ပိုင်

စာမျက်နှာနဲ့ စည်းမှု
အောင်ထက်

စာမူများ၊
ဝေဖန်အကြံပြုစာများ
ဆက်သွယ်
ပေးပို့နိုင်သည်။

P.O.Box (91)
Mae Sod, 63110
Tak, Thailand.
www.binamojo.org
binamojo@cscoms.com

ပြည်တွင်းလုပ်ရှားမှု
တတ်ပုံများကို
အသုံးပြုခွင့်ပေးခဲ့သော
နိုင်ငံရေး
အံ့တူပူကော်ပတီအား
မိုးတိုသတင်းစဉ်မှ
အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

အယ်ဒီတာ အဖွဲ့

- ကိုယ့်အခွင့်အရေးအတွက်
ကိုယ်တိုင်တိုက်ပွဲဝင်ကြ...
- ကောင်းတိုက်စွ၊ တရားတိုက်စွမှန်သမျှ
ရိုက်ပစ်ကြ...
- မတရားတုံ့ဒါမိန့်အာဏာယူသမျှ
တောင်ချီဆန့်ကြ...

